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Naslednja številka Našega kraja bo izšla 23. aprila. Prispevke sprejemamo do 12. aprila.

Na občnih zborih društev in 
zvez je prišlo do nekaterih 

sprememb v vodstvih
Čeprav letošnje leto v večini društev ni volilno leto, so 

nekatera društva na svojih občnih zborih izvolila  nove 

predsednike. Janez Pavlin je bil izvoljen za predsednika 

Turističnega društva Dobrepoje, Dušan Cimerman pa 

za predsednika KD Godba Dobrepolje. Na nadomestih 

volitvah Gasilske zveze  je bil Janko Tomšič imenovan za 

poveljnika. Sicer pa se je v februarju in marcu  zvrstilo  že 

večina občnih zborov. Tokrat poročamo o občnih zborih 

DPŽ, GZ Dobrepolje, Turističnega društva ter ŠD Kompolje 

in Zagorica.

Človeško življenje je sestavljeno s padci in vstajanjem. 
V izmenjavanju tečejo skozi celo življenje. Vsak pade, 
včasih malo manj in nižje, včasih globlje in težje. 
Priznati, da sem padel, je težko, toda tudi vstati je 
včasih težko, toda če hočem v življenju naprej, moram 
vstati in verjeti v vstajenje. Tudi Kristus je padel, 
fizično pod križem in, človeško gledano, tudi kot 
človek, saj je bil izenačen z največjimi hudodelci. In je 
vstal, vstal od mrtvih zato, da bi nam bil Luč in zgled 
in opora, da tudi mi po padcu lažje vstanemo.

S temi mislimi želim vsem občankam in občanom 
naše občine, še zlasti tistim, ki  morda iščete svoje 
življenjsko ravnovesje ali ste osamljeni ali priklenjeni 
na posteljo, vesele velikonočne praznike in veder 
pogled v življenje. 

Vaš župan Anton Jakopič

Vsem bralcem želimo vesele velikonočne 
praznike.    Uredništvo
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V občini je za ravnanje z odpadki v 
skladu z zakoni zadolžena občina, ki ima 
običajno za to ustanovljeno podjetje, ki 
skrbi za to dejavnost. V našem primeru 
je to Javno komunalno podjetje Grosup-
lje, ki je skupna last treh občin. Občina 
mora za ravnanje z odpadki v skladu z 
zakoni sprejeti tudi ustrezne odloke in 
predpise in zagotoviti redni odvoz zlasti 
gospodinjskih odpadkov. Za odvažanje 
odpadkov iz industrije pa mora vsak pov-
zročitelj podpisovati svojo individualno 
pogodbo. Ker pa postajajo odpadki zelo 
različni, se je v razvitem svetu uveljavil 
način odvoza po različnih vrstah odpad-
kov, ki ga v kratkem imenujemo ločeno 
zbiranje. Prav to ločeno zbiranje pa je no-
vost, ki jo bomo postopno uvajali v naši 
občini že v letošnjem letu. Po tem siste-
mu bo vsaka hiša dobila svoj zabojnik, ra-
zen izjemoma za nekaj hiš skupaj. V bis-
tvu bo vsaka hiša imela dva zabojnika, 
enega za gospodinjske odpadke, ki niso 
organskega izvora in drugega za organ-
ske odpadke. Za zbiranje stekla, papirja, 
embalaže in kovine, pa bodo postavljeni 
skupni zabojniki z ustreznimi oznakami 
na tako imenovanih ekoloških otokih, ki 
jih je potrebno v skladu z zakonom po-
staviti na določeno število prebivalcev. V 
našem primeru bo to v skoraj v vsaki va-
si, razen tam, kjer je zelo malo hiš. Prav 
ta akcija za postavitev ekoloških otokov 
pa bo stekla v letošnjem letu. Vaški od-
bori so že dobili naloge za iskanje in do-
ločitev primerne lokacije, kjer bodo ti za-
bojniki stali. Odvoz odpadkov se zaradi 
tega ne bo podražil, samo vsak bo moral 
plačati svoj osebni zabojnik. To je sodob-
ni pristop, ki bo resnično nudil popolno 
oskrbo na tem področju, s tem, da seve-
da ostaja, tako kot do sedaj, dvakrat let-
no odvažanje kosovnih odpadkov. 

Odvažanje odpadkov tudi do sedaj po-
teka v dokaj ustaljenem in dobro organi-
ziranem redu, to kar se sedaj pripravlja 
pa je še korak naprej. Ugotavljamo pa, 
da še vedno vsi občani niso dojeli, da je 
skrb za čisto okolje in pravilno odlaga-
nje odpadkov skrb prav vsakega našega 
občana, od tistega, ki je komaj shodil, do 
tistega ki več hoditi ne more. Če ta za-
vest ne bo prišla v meso in kri vsakega 

Skrb za čisto okolje mora biti 
skrb vsakega našega občana

Odpadki so velika nadloga sodobne potrošniške družbe. Vse več jih je in vse 
težje jih je obvladovati. Zato so se v razvitem svetu uveljavili celotni sistemi 

ravnanja z odpadki. Države pa sprejemajo zelo ostre zakone, ki se jih morajo vsi 
držati. Tudi naša država postopno sledi tej zakonodaji in sprejema zakone, ki so 

za vse občane in institucije obvezujoči. 

izmed nas, bodo več ali manj vsi predpisi 
in vsa organizacija nepomembni. O tej te-
mi sem že večkrat pisal, pa izgleda, da bo 
potrebno še in še, saj res ne morem razu-
meti, da se nam še vedno dogajajo črna 
odlagališča in še vedno neki neotesanci 
razmetavajo odpadke po dolinah in gr-
movju okoli vasi ali ob gozdnih cestah. 
Ne vem, zakaj je to potrebno. Zabojnik 
stoji za vsakim vogalom, kosovni odvoz 
je organiziran dvakrat na leto. Vsak lah-
ko drži določeno stvar, ki je za kosovni 
odvoz, do določenega časa in jo odda 
takrat, ko je čas za to. Če pa kdo res ne 
more zdržati, pa lahko vsake odpadke od-
da vsak delovni dan na našem skupnem 
odlagališču odpadkov v Špaji dolini, ob 
stari cesti od Grosuplja proti Višnji Gori. 
Ker so običajno ti odpadki, ki se stresajo 
po gozdovih že na avtomobilskih priko-
licah, je res nesmiselno, da jih raztresate 
po dolinah ob cestah. Vsi se potrudimo, 
da tega ne bomo več počenjali. Prav pa 
je, da se vsakega onesnaževalca, ki to po-
čenja, tudi sporoči na občino. Mnogo-
krat pridejo na občino in k meni osebno 
naši občani, ki vsi razburjeni pripovedu-
jejo, da je tam in tam spet nekdo nekaj 
navlekel in da naj ukrepamo. Če pa vpra-
šam, kdo je bil to, se pa neha. Sami ga naj-
dite, mi pravi marsikdo, jaz ga ne bom 
izdajal. Jaz pa tudi ne morem 24 ur na 
dan bedeti v gozdu, da ga bom videl. Ta-
ko se ne moremo iti. V vse nas, v vsakega 
izmed nas, mora prodreti zavest, da se z 
razmetavanjem odpadkov ne bo nehalo, 
če za tem ne bomo stali vsi skupaj, od 
šole, družine, društev in posameznikov. 
Očitno pa bo potrebno poseči tudi po 
trdi roki, čeprav se nekateri naši občani 
nad tem zgražajo. Ne vem, ali res tako kr-
šijo predpise ali gre samo za to, da smo 
proti, ker je moderno. V občini imamo 
od sredine februarja zaposlenega tudi 
občinskega inšpektorja. Enkrat tedensko, 
vsak četrtek je v naši občini. To od nas 
terja različna zakonodaja iz različnih po-
dročji. Odgovoren je za nadziranje vseh 
občinskih odlokov in seveda tudi za to 
področje. Mi si seveda ne želimo, da bi 
imel hudo veliko dela, bolje, da nihče ne 
pride v nasprotje s predpisi in odloki, to-
da če drugače ne gre bo moral ukrepati, 

tudi inšpektor. Strah pred inšpektorjem 
je povsem odveč, če delaš po predpisih. 
Če delaš tako, kot je potrebno, ti inšpek-
tor ne bo storil nič zlega. Mnogi ste pa 
že dlje časa izjavljali, da bi inšpektorja 
morali imeti. Tudi sicer se je zakonoda-
ja spremenila in nekdanji inšpektorji so 
postali državni, občine pa so zadolžili, da 
morajo imeti svojega. 

Velika noč se bliža in to je bil vedno 
čas za čiščenje hiš in okolice, saj ko snež-
na belina izgine se izpod snega marsikaj 
pokaže. Tako je velikonočni čas pravi 
čas tudi za bolj temeljito čiščenje, ne 
samo svojega duha in svoje notranjosti, 
ampak tudi za čiščenje okolice. Prav je, 
da se v času odvažanja kosovnih odpad-
kov še posebej potrudimo, da poberemo 
vse, da nas ne bo že čez en mesec tiščalo. 
Prav je, da postane skrb za čisto vas tudi 
glavna naloga vaških odborov. Mnogo-
krat je potrebno samo malo dobre volje 
in nekaj udarniških ur, pa je vas mnogo 
lepša. Ni dovolj samo lepa in urejena hi-
ša, ampak tudi okolica.

Poseben problem še vedno predstavlja-
jo odpadni avtomobili in deli avtomobi-
lov. To niso gospodinjski odpadki in za 
te mora poskrbeti lastnik sam. Izgleda 
da imamo v občini nekaj specializira-
nih “popravljalcev “ avtomobilov, ki jih 
neprestano dovažajo v občino in potem 
odmetavajo po dolinah in ob gozdnih po-
teh, saj drugače ne bi bilo toliko te šare 
povsod. Opozarjam tudi vse občane, naj 
ne nasedajo in stare avtomobile oddajajo 
Romom ali drugim, ki jih uporabljajo za 
kaskaderske vožnje, dokler se še premi-
ka, potem pa ostane tam, kjer se je usta-
vil s pobrušeno številko na šasiji. Vsak, 
ki ne odda starega avtomobila v odpad, 
je potencialni povzročitelj hudega one-
snaževanja. Njegov avto bo zanesljivo 
pristal nekje na neki gozdni jasi. Upam, 
da bo država kmalu sprejela zakon, da 
ne boš mogel registrirati avta, če ne boš 
starega uradno oddal s potrdilom. V Slo-
veniji že delujejo podjetja, ki imajo od 
države koncesijo in brezplačno odpelje-
jo avto v predelavo, samo malo se zani-
majte in ga bodo odpeljali ali pa ga sami 
odpeljite na odpad. Za ta čas, dokler ne 
bo odvoza, pa ga zadržite doma. V pri-
meru, da bomo lastnika našli pa četudi 
čez pet let, bodo vsi stroški z odpadnim 
avtomobilom bremenili zadnjega uradne-
ga lastnika.

Sneg pozne zime je v deviško belino 
prekril vsa naša polja in vasi, poskrbimo 
pa mi vsi skupaj, da bo naša občina lepa 
tudi še sedaj, ko so tople sape odnesle 
snežno odejo.

Vaš župan Anton Jakopič
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Beseda urednice Občina Dobrepolje razpisuje kreditiranje kmetijstva 
iz bančnih sredstev in subvencionirani obrestni 

meri iz sredstev proračuna občine Dobrepolje

1. Sredstva se bodo dodeljevala iz razpoložljivega kreditnega potenciala 
v višini 10.000.000,00 tolarjev. Obresti bodo delno poravnane iz občinskega 
depozita vezanega v ta namen. Obrestna mera je 6,1 % nominalna, letna, 
spremenljiva. Krediti se vodijo v tolarjih. Doba vračanja je 5 let.

2. Posojilo se dodeljuje v naslednje namene:
- gradnjo, prenovo in adaptacijo gospodarskih objektov kmetije;
- nakup in posodobitev opreme;
- razširitev, posodobitev in pridobivanje novih možnosti za dopolnilne 

dejavnosti na kmetijah, kot so: kmečki turizem, domača in umetna obrt, 
kmetija odprtih vrat itd.;

- nakup in urejanje kmetijskih zemljišč;
- programe predelave in trženja.
3. Posojila se prednostno dodeljujejo prosilcem, ki:
- v preteklem obdobju niso koristili kreditov za te namene;
- so kmetijski zavarovanci;
- so kmetje, ki imajo kmetijsko izobrazbo ali naslednika s kmetijsko 

izobrazbo;
- imajo ekološko primernejši program;
- z naložbo povečujejo površino kmetije ali zaokrožujejo zemljišča.
Upošteva se tudi ekonomsko upravičenost naložbe.
4. Lastnoročno napisani vlogi je potrebno priložiti naslednjo 

dokumentacijo:
- vlogo za odobritev kredita - obrazec, ki ga prosilec dobi na občini;
- zapisnik o terenskem ogledu investicije (poda ga odbor za gospodarstvo 

in kmetijstvo);
- osnovne podatke o kmetiji (kmetijska svetovalna služba) in mnenje KSS;
- izjava o zagotovljenih sredstvih;
- potrdilo o statusu kmeta oz. v primeru, da se prosilec ukvarja s kmečkim 

turizmom, domačo in umetno obrtjo oz. kmetijo odprtih vrat še odločbo 
o izpolnjevanju pogojev, ki ga izstavi oddelek upravne enote, pristojen za 
gospodarstvo;

- pri gradnji, prenovi in adaptaciji gospodarskih objektov kmetije pa še 
zemljiškoknjižni izpisek, gradbeno dovoljenje oziroma lokacijsko informacijo 
in predračun celotne investicije;

- če prosilec ni lastnik tudi soglasje lastnika ali upravljavca kmetije, da se 
strinja z načrtovanimi deli in najemno pogodbo, sklenjeno najmanj za dobo 
vračanja kredita;

- za nakup opreme predračun ali račun;
- za nakup kmetijskega zemljišča overjeno kupoprodajno pogodbo in izjavo 

kreditojemalca, da zemljišče ne bo prodal najmanj 5 let.
- posestni list s stanjem za tekoče leto, ki ne sme biti starejši od enega 

meseca;
- potrdilo o premoženjskem stanju, ki ga izda pristojna Davčna uprava RS;
- potrdilo o plačanih davkih, ki ga izda pristojni davčni urad RS;
- odločbo o odmeri dohodnine za predpreteklo in preteklo leto ali odločbo 

o odmeri dohodnine za predpreteklo leto in napoved za odmero dohodnine 
za preteklo leto;

- predstavitev kmetije na obrazcih A, B, C;
- potrdila pristojne kmetijske zadruge o opravljenem odkupu v tekočem in 

preteklem letu;
- pogodbe, izjave o odkupu kmetijskih pridelkov (s trgovci, samostojnimi 

podjetniki, d.o.o.);
- potrdila bank, HKS in prilivih v tekočem in preteklem letu;
- potrdilo o skupnem gospodinjstvu, ki ga izda pristojna Upravna enota 

RS.
5. Višina posojila je odvisna od namena investicije, razpoložljivih sredstev in 

števila vlog. Višina posojila se lahko dodeli v obsegu najmanj 300.000,00 SIT 
do največ 3.000.000,00 SIT. Posojilo ne sme presegati 50% vrednosti celotne 
investicije.

6. Stroški in druge dajatve v zvezi s kreditom so: 0,25 % do 1,5 %, minimalno 
pa 30.000,00 SIT, od zneska kredita ter morebitne druge takse, davščine in 
druge dajatve.

7. Prošnjo za posojilo s prilogami vložijo prosilci na Občino Dobrepolje. Razpis 
velja do porabe sredstev.

Župan Občine Dobrepolje Anton Jakopič

Ko je pred nekaj meseci umrl dr. Jože Puč-
nik, je spet prišel do izraza slovenski zna-

čaj. Novinarjem in drugim oblikovalcem 
javnega mnenja se je kot po čudežu razja-
snil pogled in obudil spomin, kajti enemu 
največjih Slovencev zadnjih let so po smrti 
priznali tiste človeške kvalitete in zasluge, 
ki bi jih morali že za časa njegovega življe-
nja. Tedaj so namreč uporabili vsa sredstva, 
da bi ga onemogočili in zmanjšali njegov 
ugled.

Takšne negativne publicitete je v medijih 
vsakodnevno deležna marsikatera javna 
osebnost, največkrat pa ključni politiki iz 
opozicije. Razmahnila se je prava politična 
folklora, ko se zaradi ene značajske slabo-
sti razvrednoti celotno osebnost. Pri tem je 
najbolj moteče to, da avtorji teh “mojstro-
vin” in raznih konstruktov slovijo po svoji 
profesionalnosti in zaradi tega učinkujejo 
med bralci in poslušalci še bolj verodostoj-
no. Človek bi pričakoval, da so izobraženi 
in razgledani ljudje zmožni objektivnejše 
presoje. Pa ni vedno tako. Človeška nagnje-
nja in ideologija so močnejši. Izobrazba je 
dostikrat le v pomoč, da se na bolj ciničen, 
prefinjen in manipulantski način izrazi od-
por do človeka, ki mu nisi naklonjen.

Tudi na lokalnem nivoju ni bistveno dru-
gače. V vsakdanjem življenju je slišati bolj 
malo objektivnih sodb in še manj prizanes-
ljivih mnenj o ljudeh, do katerih gojimo 
takšne ali drugačne zamere. Zlasti o lokal-
nih avtoritetah slišimo le dve skrajnosti: vse 
dobro ali vse slabo, odvisno, koliko si komu 
naklonjen oziroma nenaklonjen. In če velja 
drugo, potem največkrat nismo pripravlje-
ni priznati niti dokazljivih dejanj in zaslug. 
In tako se zgodi, da se za takšnega človeka 
najde dobra beseda šele potem, ko odide s 
položaja. Zagotovo pa šele po smrti. Tako je 
bilo v zgodovini in je še zdaj.

Veliko se ne da spremeniti, kajti človeška 
narava kljub velikanskemu napredku na 
vseh področjih ostaja enaka. Lahko se le 
poglobimo vase in poskušamo vsaj pri sebi 
obuditi večji čut za pravičnost. Praznični ve-
likonočni čas je kot nalašč za to.
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Razpis za zbiranje prijav 
za izvajanje dodatnih agromelioracij 

v vasi Hočevje
Občina Dobrepolje razpisuje zbiranje prijav za izvajanje do-

datnih agromelioracij na območju vasi Hočevje. Na razpis se 
lahko prijavijo vsi lastniki zemljišč v vasi Hočevje, ki želijo, na 
svojem zemljišču izvajati dodatne agromelioracije in so priprav-
ljeni sami prispevati 30 % od vrednosti opravljenih del. Ker so 
sredstva omejena, je poseg namenjen predvsem korekcijam 
oziroma popravkom na zemljiščih, kjer so bile agromelioraci-
je že izvedene, pa so se pozneje pokazale dodatne potrebe, 
ne pa v celoti novim posegom.

 

V prijavi morate navesti:
- točen naslov prosilca,
- davčno številko,
- številko parcele z oznako katastrske občine,
- opis del, ki jih želite izvesti,
- izjavo o pripravljenosti plačila lastne udeležbe.

Prijavi priložite kopijo katastrskega načrta.

Po zaključenem roku za zbiranje prijav bo prijave pregledala 
strokovna komisija, ki bo odločala o upravičenosti posega in 
odobrila obseg del na posamezni parceli.

Rok za oddajo prijav je 20.04.2004. Prijave oddajte pisno na 
naslov: Občina Dobrepolje, Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje.

OBČINA DOBREPOLJE
župan Anton Jakopič

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, Veterinarska uprava 
RS, Veterinarska inšpekcija, Območni urad Kočevje, izdaja na podlagi 
1. odstavka 84. člena ter 32. točke 87. člena Zakona o veterinarstvu 
(Uradni list RS, št. 33/01), in 94. člena Zakona o splošnem upravnem 
postopku (Uradni list RS, št. 80/99, 70/00, 52/02), v zadevi Prijava re-
je divjadi v obori naslednje

OBVESTILO
Rejci divjadi v oborah so dolžni svojo dejavnost prijaviti najb-
ližji veterinarski organizaciji, ki vodi register živali. prijava naj 
vsebuje naslednje podatke: ime in naslov rejca, velikost obore 

in število ter vrsto živali.

Obrazložitev:

Četrti odstavek osmega člena Zakona o veterinarstvu določa, da 
morajo pravne in fizične osebe, ki se ukvarjajo z rejo,  varstvom, pro-
dajo, prevozom in prometom živali, objekte in opremo ter tudi vsako 
spremembo v zvezi s tem prijaviti v najbližji veterinarski organizaciji, 
ki vodi register objektov in živali ter o tem poroča VURS. V 95. in 96. 
členu Zakona o veterinarstvu je za kršitev zgoraj navedene določbe 
predpisana denarna kazen, ki znaša 300.000 tolarjev za pravne ose-
be ter 30.000 tolarjev za posameznike.

V skladu s 94. členom Zakona o splošnem upravnem postopku, 
vročitev zadeve velja za opravljeno po preteku 15 dni od dneva, ko 
je bilo naznanilo nabito na oglasno desko.

Za področje Upravne enote Kočevje, register objektov in živali 
vodi Veterinarska postaja Kočevje, za Upravno enoto Ribnica, Vete-
rinarska postaja Ribnica, za občino Dobrepolje pa Veterina DOBRO-
Grosuplje.

Aljoša Beljan, dr.vet.med.

Svetovalec II

O Evropski uniji na 
kratko

Komaj šest udeležencev je prisostvovalo predavanju, ki 
sta ga 2. marca v knjižnici  v Jakličevem domu organizi-
rala  Knjižnica Grosuplje in Center Evrope. Predavatelj 
Urban Krajc je v okviru akcije informiranja prebivals-
tva, ki poteka že štiri leta, na kratko, vendar v bistvenih 
poudarkih in celovito, predstavil Evropsko unijo od na-
stanka ideje ter njene uresničitve do ciljev povezovanja 
evropskih držav ter ključnih področjih njenega delova-
nja, simbolov ter institucij, ko jo sestavljajo.

Udeleženci so dobili odgovore na številna vprašanja, 
ki bodo aktualna ob skorajšnjem vstopu Slovenije v 
Evropsk unijo - 1. maja letos. (M.S.)

POPRAVEK

Rok za oddajo prijav na razpis za zbiranje prijav za sub-
vencioniranje urejanja pašnikov je 5. 04. 2004.

MISEL

"To, kar vemo in znamo, je kapljica. To, česar 
ne znamo, pa je morje."

J. Newton
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Referendum o izvedbi naknadnega 
zakonodajnega referenduma o izvršitvi 
8. točke odločbe Ustavnega sodišča RS, 

ki bo 4. aprila 2004 
Državni zbor RS je razpisal naknadni zakonodajni referendum o Za-
konu o izvršitvi 8. točke odločbe Ustavnega sodišča RS, št. U-I-246/
02-281, ki bo 4.4.2004. Referendum izvajajo organi, ki vodijo volitve 
v Državni zbor, to je Republiška volilna komisija, volilne komisije vo-
lilnih enot in Okrajne volilne komisije. Glasovanje na voliščih in ugo-
tavljanje izida glasovanja na voliščih vodijo volilni odbori. 

Za referendum bo izvedeno: 
 PREDČASNO GLASOVANJE na sedežu Okrajne volilne komisi-

je v Grosupljem, Kolodvorska c. 2 dne 30. in 31. 3. ter 1.4. 2004 v 
času od 9. do 17. ure.

 GLASOVANJE V REPUBLIKI SLOVENIJI PO POŠTI za osebe, ki 
bodo 4.4.2004

 v bolnišnici ali zdravilišču,
 v domu za starejše občane, pa nimajo stalnega prebivališča v 

domu,
 na služenju vojaškega roka,
 na prestajanju kazni zapora ali v priporu,
v kolikor bodo najpozneje do 28.3.2004 vložile zahtevo za glasova-

nje pri Okrajni volilni komisiji Grosuplje.
Pri ugotavljanju izida glasovanja po pošti z območja Slovenije se 

upoštevajo glasovnice, ki bodo prispele k okrajni volilni komisiji do 
ponedeljka, 5.4.2004 do 12. ure. 

 GLASOVANJE PO POŠTI IZ TUJINE 
po pošti iz tujine, če volivec najpozneje do 20. marca 2004 sporoči 

Republiški volilni komisiji, da želi glasovati na ta način. Pri ugotavlja-

nju izida po pošti iz tujine se upoštevajo glasovnice, ki bodo prispele 
k okrajni volilni komisiji ali k Republiški volilni komisiji do petka 09. 
aprila 2004 do 12.00 ure. 

Volivci, ki nimajo stalnega prebivališča na območju Republike Slo-
venije (izseljenci) in so vpisani v posebni volilni imenik državljanov 
Republike Slovenije, ki nimajo stalnega prebivališča v Republiki Slo-
veniji, lahko glasujejo na volišču na območju okraja, kjer so vpisani 
v volilni imenik, in sicer na podlagi potrdila okrajne volilne komisije, 
da imajo pravico glasovati na referendumu, ker so vpisani v poseb-
ni volilni imenik; 

 GLASOVANJE NA DOMU 4.4.2004 za osebe, ki se zaradi bolez-
ni ne morejo zglasiti na volišču, v kolikor bodo najpozneje v četrtek, 
1.4.2004 sporočile Okrajni volilni komisiji, da želijo glasovati na domu 
(tel. št. 7810-917, 7810-910).

REFERENDUMSKO VPRAŠANJE:
“Ali ste za to, da se uveljavi zakon o izvršitvi 8. točke Odloč-

be Ustavnega sodišča Republike Slovenije št. U-I-246/02-28 
(EPA 956-III), sprejet v Državnem zboru Republike Slovenije 
dne 25.11.2003?”

Volivec glasuje tako, da obkroži besedo “ZA” ali besedo “PROTI”. 

Pravico glasovati na referendumu imajo državljani Republike Slove-
nije, ki imajo pravico voliti v Državni zbor.

Osebe, za katere je z odločbo pristojnega sodišča podaljšana rodi-
teljska pravica čez njihovo polnoletnost, ker zaradi telesne prizade-
tosti ne morejo skrbeti zase, za svoje koristi in pravice, imajo pravico 
glasovati na referendumih (sklep Ustavnega sodišča št. U-I-417/02, 
Uradni list RS, št. 11/03). 

Grosuplje, 3.3.2004
Andrej Struna, tajnik OVK

Republika Slovenija, OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA GROSUPLJE, 4. volilna enota, 3. volilni okraj

Številka: 08-3/04, datum:  1.3.2004
Na podlagi določb 41. člena Zakona o referendumu in ljudski iniciativi (Uradni list RS, št. 15/94, 13/95 - odločba US, 38/96, 43/96 - odločba 
US, 59/2001, 11/2003, v povezavi s sklepoma US, Št. U-I-257/03-8 z dne 9.1.2004 in št. U-I-257/03-14 z dne 26.1.2004) - in Odloka o razpisu 
naknadnega zakonodajnega referenduma o zakonu o izvršitvi 8. točke odločbe Ustavnega sodišča RS, št. U-I.246/02-28 (OdZIOdIUS-A ) 

Uradni list RS, št. 14/2004 z dne 13.2.2004 je Okrajna volilna komisija Grosuplje sprejela

Sklep o določitvi volišč in njihovih območij 
I. Za izvedbo naknadnega zakonodajnega referenduma o Zakonu o izvršitvi 8. točke Odločbe Ustavnega sodišča RS št. U-I.246/02-28 (Od-

ZIOdIUS-A ) Uradni list RS, št. 14/2004 z dne 13.2.2004, ki bo dne 4.4.2004, je Okrajna volilna komisije Grosuplje na seji dne 1.3.2004 določila 
naslednja volišča in njihova območja: 

Franc Krivic, univ.dipl.prav., PREDSEDNIK OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE

zap. št. oznaka 
volišča

ime volišča sedež volišča območje volišča

1. 403001 ZGRADBA OBČINE DOBREPOLJE Videm 35, Videm-Dobrepolje Videm, Podgorica, Mala vas, Podpeč, Bruhanja vas, 
Podgora

2. 403003 GASILSKI DOM ZDENSKA VAS Zdenska vas 59 Zdenska vas

3. 403004 GASILSKI DOM HOČEVJE Hočevje19 Hočevje

4. 403005 GASILSKI DOM ZAGORICA Zagorica 36 a Zagorica

5. 403006 PREDSTRUGE –VAŠKI PROSTOR 
V GOZDARSKEM DOMU

Predstruge 60 Predstruge, Vodice, Cesta

6. 403007 GASILSKI DOM KOMPOLJE Kompolje 60 Kompolje

7. 403008 OSNOVNA ŠOLA PONIKVE Ponikve 38 Ponikve (razen hišne št. 75 – 86 )

8. 403009 DVZ PONIKVE Ponikve 76 Ponikve - hišne št. od 75 – 86 
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REPUBLIKA SLOVENIJA, UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE
Služba načelnice

Kolodvorska 2, 1290 GROSUPLJE
Tel.: 01 7810 900 / Fax: 01 7810 919

Številka: 152-1/01
Datum:  11.3.2004

Na podlagi 47. člena Zakona o državni upravi (Uradni list RS, 
št. 52/02, 56/03 in 83/03, skladno z določili Uredbe o poslov-
nem času, uradnih urah in delovnem času v organih državne 

uprave (Uradni list RS, št. 21/01, 54/03, 31/03 in 18/04), po 
predhodni obravnavi na 44. seji kolegija dne 11.3.2004 izdaja 

načelnica upravne enote Grosuplje

SKLEP
O poslovnem času, uradnih urah, 

uradnih urah po telefonu in po 
elektronskih medijih ter delovnem času 

v upravni enoti Grosuplje

1. člen
S tem sklepom se določa poslovni čas, začetek in konec, trajanje ter 
razporeditev delovnega časa in razporeditev uradnih ur, uradnih ur 
po telefonu in po elektronskih medijih v Upravni enoti Grosuplje. 

Poslovni čas
2. člen
Upravna enota Grosuplje posluje pet dni v tednu in sicer v ponede-
ljek, torek, sredo, četrtek in petek. 

Poslovni čas Upravne enote Grosuplje je: 
v ponedeljek                                  od 8. do 15. ure
v torek                                                     od 8. do 15. ure
v sredo                                                     od 8. do 17 ure
v četrtek                                                  od 8. do 15. ure
v petek                                                     od 8. do 13. ure

Delovni čas
3. člen
Delovni čas v Upravni enoti Grosuplje traja:
v ponedeljek, torek     in četrtek    od 7. do 16. ure
v sredo                                                     od 7. do 17.30 ure
in petek                                                    od 7. do 14.30 ure.

Delovni čas v Upravni enoti Grosuplje se razporedi tako, da zajema 
čas obvezne prisotnosti javnih uslužbencev na delovnem mestu:

v ponedeljek, torek in četrtek        od 8. do 15. ure,
v sredo                                                     od 8. do 17. ure,
petek                                                         od 8. do 13. ure

in premakljiv delovni čas za prihod javnih uslužbencev na delo, ki je 
med 7. in 8. uro, za odhod z dela pa:

v ponedeljek, torek in četrtek med 15. in 16. uro,
v sredo                                                    med 17. in 17.30 uro,
in petek                                                    med 13. in 14.30 uro.

4. člen
V okviru razpona delovnega časa, določenega za prihod na delo ozi-
roma z dela, morajo javni uslužbenci, upoštevajoč značaj upravnih 
nalog in način njihovega izvrševanja, opraviti 40-urno tedensko de-
lovno obveznost. 

Uradne ure, uradne ure po telefonu in elektronskih medijih

5. člen
Uradne ure, uradne ure po telefonu in elektronskih medijih na 

sedežu Upravne enote Grosuplje so:
v ponedeljek                 od 8.00 do 12. ure in od 13. do 15. ure
v sredo                             od 8.00 do 12. ure in od 13. do 17. ure
v petek                             od 8.00 do 13. ure. 

Uradne ure na krajevnem uradu Ivančna Gorica so: 
v ponedeljek                  od 8.00 do 12. in od 13. do 15. ure
v sredo                             od 8.00 do 12. in od 13. do 16.30 ure
v petek                             od 8.00 do 12.30 ure

Uradne ure na Krajevnem uradu Dobrepolje so:
v torek                              od 8.00 do 12. ure in
v sredo                             od 12. do 16.30 ure. 

Uradne ure svetovalca za pomoč strankam 
Svetovalec za pomoč strankam zagotavlja strankam informacije v skla-
du s 4. členom Uredbe o načinu poslovanja organov javne uprave s 
strankami ves poslovni čas in mora biti strankam dostopen fizično, 
po telefonu in elektronskih medijih. 

Poslovni čas in uradne ure pred dela prostima dnevoma
Na delovni dan pred dela prostima dnevoma, 24. in 31. decembrom, se 
poslovni čas in uradne ure začnejo ob 8. uri in končajo ob 13. uri. 

6. člen
Če zaradi državnega praznika ali drugega z zakonom določenega 
dela prostega dneva ni mogoče opraviti uradnih ur v skladu z objav-
ljenim razporedom uradnih ur, se uradne ure zagotovijo naslednji 
poslovni dan v obsegu 4 ur. 

7. člen
Razpored uradnih ur in uradnih ur po telefonu in po elektronskih 
medijih mora biti objavljen in na viden način označen v poslovnih 
prostorih in v elektronski obliki. 

8. člen
Ta sklep začne veljati s 1.4.2004, uporablja pa se od 1.5.2004 dalje. 
Objavi se v skladu z Aktom o objavi internih predpisov. 

9. člen
Z dnem uporabe tega sklep preneha veljati Sklep o poslovnem času, 
uradnih urah ter delovnem času št. 152-1/01, izdaja:01 z veljavnostjo 
od 23.6.2001.

Nevenka Dolgan, univ. dipl. prav.
NAČELNICA UPRAVNE ENOTE GROSUPLJE

IŠČEMO DRUŽINO Z NAJDALJŠO 
TRADICIJO OBRTI

Med nami živijo družine, v katerih se je obrt prenaša-
la iz roda v rod, ki so preživele viharje dveh ali celo treh 
vojn, različnih družbenih ureditev in gospodarskih pogo-
jev. Mogoče se je v tem času vrsta dejavnosti zamenjala, 
mogoče je obrt nadaljevala “ta mlada” ali “ta mlad”.

Družine z dolgo tradicijo obrti bomo predstavili 7. ma-
ja letos na slavnostni prireditvi ob 30. obletnici delova-
nja Območne obrtne zbornice Grosuplje, družini z naj-
daljšo tradicijo obrti pa podelili posebno priznanje.

Če sodite v takšno družino ali veste zanjo, to sporoči-
te na Območno obrtno zbornico Grosuplje, Ob Gro-
supeljščici 1B, Grosuplje, telefon 01/7865-130, faks 
01/7861-645.
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Kje najti podatke o tujih trgih na 
enem mestu 

Podjetja se na članstvo v EU pripravljajo 
večinoma tako, da poskušajo pridobiti čim 
več informacij o zakonitostih delovanja 
notranjega trga in skupnih politikah EU. 
Slovenski izvozniki se sprašujejo, kakšne 
spremembe bo vstop v EU prinesel pri zu-
nanji trgovini, kakšni izzivi in priložnosti 
jih čakajo pri poslovanju z neevropskimi 
državami in kako jim lahko EU pomaga 
pri odkrivanju novih trgov. Odgovore na 
ta in podobna vprašanja lahko podjetja 
dobijo v različnih virih informacij, eden 
izmed boljših je zagotovo baza podatkov 
o vstopu na tuje trge (Market Access Da-
tabase). 

Sestava mednarodne trgovine se spremi-
nja, močno se povečuje trgovina s storitva-
mi, ki že presega trgovino z blagom. Kljub 
vsesplošni svetovni liberalizaciji trgovine 
pa vendarle ostajajo številne trgovinske 
ovire. Zaradi nižanja carin in kvot narašča 
število necarinskih ovir, ki so veliko bolj 
nepregledne kot carine same in pomenijo 
zato za evropsko gospodarstvo veliko ovi-
ro pri vstopanju na tuje trge. 

V ta namen je Evropska unija leta 1996 
razvila strategijo dostopa na tuje trge, ki 
pomeni glavni steber skupne zunanjetrgo-
vinske politike EU. S tristransko izmenjavo 
informacij med institucijami Evropske uni-
je, državami članicami in evropskimi gos-
podarskimi družbami je Unija vzpostavila 
aktiven dialog z vsemi pomembnejšimi tr-
govinskimi partnericami na področju dvo- 
in večstranskega sodelovanja. 

Operativno orodje strategije dostopa na 
tuje trge je baza podatkov o tem dostopu. 
Nastala je zaradi treh razlogov: I.) ustvariti 
seznam vseh carinskih in necarinskih trgo-
vinskih ovir, s katerimi se izvozniki sreču-
jejo v vsaki državi in vsakem sektorju, ter 
zagotoviti hiter in sistematičen odziv pri 

vsaki ugotovljeni trgovinski oviri; II.) zago-
tavljati temeljne in podrobne informacije 
o poslovanju v tretjih državah, ki jih potre-
bujejo evropski izvozniki (Ali potrebujem 
kakšne uvozne licence? Ali je moj patent 
na Kitajskem dovolj zaščiten? Kakšen je 
davek za moj izdelek? Kakšna je carina v 
ZDA?); III.) zagotavljati učinkovito interak-
tivno komuniciranje med gospodarstvom 
in evropskimi oblastmi prek neposredne 
elektronske izmenjave informacij. 

Baza podatkov o dostopu na tuje trge 
je namenjena podjetjem, ki prvič izvaža-
jo ali širijo izvoz v nove države. Prav tako 
je namenjena gospodarskim zbornicam, 
svetovalnim organizacijam, logističnim 
podjetjem in drugim udeležencem med-
narodnega poslovanja iz držav članic EU. 
Uporabniki baze imajo možnost posredo-
vati pripombe in s tem sproti obnavljati ba-
zo podatkov, se informirati, opozarjati na 
podatke oziroma vprašanja, ki niso zajeta v 
bazi. Čeprav spletne strani baze podatkov 
na dan obišče več kot 200 tisoč uporabni-
kov, Eurochambres ugotavlja, da 80 odstot-
kov podjetij iz EU te baze ne uporablja, ker 
je preprosto še ne poznajo. 

 Baza podatkov o dostopu na tuje trge 
je bila prvotno dostopna le podjetjem iz 
Evropske unije, od sredine tega meseca pa 
jo lahko v celoti in brezplačno uporablja-
jo tudi slovenska. 

Baza je sestavljena iz petih sklopov: 
1. sektorske in trgovinske prepovedi in 

omejitve v državah nečlanicah EU; 
2. vodnik za izvoznike glede uvoznih 

formalnosti; 
3. statistični podatki o trgovinskih to-

kovih med EU in izbranimi tretjimi dr-
žavami; 

4. carinske stopnje in druge carinske da-
jatve v tretjih državah, s katerimi evropska 

podjetja največ poslujejo; 
5. različne podrobne študije o trgovin-

skih ovirah v posamezni državi ali skupi-
ni držav; 

6. omejitvene carine Svetovne trgovinske 
organizacije (STO), vodnik za izvoznike 
glede uvoznih formalnosti, informacijska 
točka za trgovino s storitvami (GATS), sta-
tistični podatki in študije. 

Prvi del sektorske in trgovinske prepo-
vedi in omejitve v državah nečlanicah EU 
zagotavlja popoln pregled splošnih trgovin-
skih pogojev v dani državi za zahtevani in-
dustrijski ali storitveni sektor in seznam 
posebnih trgovinskih ovir. Te strani so na-
menjene uporabnikom, ki iščejo splošne in-
formacije o gospodarskem položaju v tretji 
državi, informacije o naložbeni in uvozni 
klimi, trgovinskih sporazumih med EU 
in izbrano tretjo državo, splošni carinski 
stopnji, davkih in drugih necarinskih trgo-
vinskih ovirah ter spoštovanju intelektual-
ne lastnine. Uporabniki lahko v tem delu 
izbirajo med 76 državami, in/ali 27 indu-
strijskimi in storitvenimi področji, lahko 
pa izberejo eno izmed 25 trgovinskih ovir 
in pogledajo, kje se pojavlja. 

Del carinske dajatve v tretjih državah 
dovoljuje uporabniku, da izbere izvozni 
trg ter pridobi podatke o carinskih obvez-
nostih in internih davkih za izdelke. Upo-
rabnik lahko išče informacije o carinskih 
dajatvah na podlagi vnosa štiri- oziroma 
šestmestne kode harmoniziranega sistema 
(HS-koda) in države, kamor želi izvažati. 

Vodnik za izvoznike glede uvoznih for-
malnosti daje razlago uvoznih postopkov v 
tretjih državah, zagotavlja izvoznikom sez-
name carinske dokumentacije in drugih 
uvoznih formalnosti, ki so potrebne pri 
izvozu izdelka v vsaki državi. Uporabnik 
le vnese državo in tarifno številko izdelka. 
Če številke ne pozna, lahko izdelek poišče 
s ključnimi besedami. 

Statistična baza vsebuje najnovejše podat-
ke o trgovinski menjavi med EU in izbra-
no državo za katerikoli izdelek ali skupino 
izdelkov. Tudi v tem primeru uporabnik 
izbere vrsto izdelka s tarifno številko. 

Nova pridobitev baze podatkov o dosto-
pu na tuje trge je del, ki vsebuje študije o 
trgovinskih ovirah in pogojih poslovanja v 
različnih državah ali skupinah držav ter za 
posamezne sektorje. 

Baza podatkov o dostopu na tuje tr-
ge je dostopna na spletni strani (http://
mkaccdb.eu.int).

Podjetniške informacije

Pripravil Področni center za razvoj gospodarstva d.o.o., Ribnica (8369-753, GSM 
041/436-233), na osnovi spletne dokumentacije Moj spletni priročnik, ki jo 
pripravlja: Informacijsko Raziskovalni Center Celje, Ulica XIV.Divizije 12, 3000 
Celje, (tel.: 03 4253 150,  E-mail: inforace@irrc.pcmg.si).  Za natančne podatke 
si oglejte celotne razpise v uradnih listih ali na spletnih straneh www.pcmg.si. 
Vse, ki bi želeli na svoj elektronski naslov prejemati tedensko sveže informacije 
o podjetniških razpisih, sejmih, novostih iz poslovnega sveta, ponudbe - 
povpraševanje po izdelkih in storitvah vabimo, da pokličete na številke 8369-
753, 041/436-233 ali pišete na e-naslov pcrg.ribnica@amis.net. Posredovanje 
ažurnih informacij po e-pošti je brezplačno.
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Gospod župnik, kolikor mi je znano, 
je bila ideja o gradnji doma za starejše 
na Vidmu vaša. Kaj vas je napeljalo k 
temu?

Dovolite, da najprej naredim kratek 
uvod. Narava, bistvo Cerkve, Jezusove 
ustanove je, da ljudi vodi v večno sre-
čo. Ta sreča pa se mora začeti že v tem 
življenju. Cerkev se je vedno trudila, da 
bi ljudem omogočila čim lepše in sreč-
nejše življenje že na tem svetu. Zato so 
kristjani že v apostolskih časih skrbeli 
za vse pomoči potrebne (uboge, vdove, 
ostarele in bolne). Isto je delala Cerkev 
skozi vso zgodovino, posebej so imeli to 
nalogo različni redovi, ki so ustanavljali 
prva zavetišča in sirotišnice, pozneje pa 
bolnice in šole, da so ljudem po najbolj-
ših močeh pomagali. Danes dela Cerkev 
po svetu enako in ko so se razmere tudi 
v naši državi normalizirale, je normalno, 
da smo začeli misliti, kaj bi naredili po-
leg duhovne oskrbe tudi za čim lepše ze-
meljsko življenje naših ljudi.

Naša župnija je imela veliko srečo, da 
je dobila od sester Svetega Križa lepo 
vsoto denarja. One so namreč imele v 
Ponikvah zavod za starejše, ki jim je bil 
po vojni nacionaliziran. Ker je danes 
teh sester malo, so ves denacionaliza-
cijski postopek prepustile naši župniji. 
Naš ključar Rajko Gruden si je potem 
izredno veliko prizadeval, da je ves po-
stopek izpeljal in dobili smo obveznice, 
s katerim bomo lahko uredili potrebno 
dokumentacijo, načrte in začeli z grad-

O novem domu za starejše 
na Vidmu

POGOVOR Z GOSPODOM ŽUPNIKOM  FRANCEM ŠKULJEM IN 

GOSPO TINO EL SHAWISH

Težko bi našli občana, ki ne bi bil navdušen nad idejo, da se bo 
na Vidmu gradil dom za starejše. Seveda pa je od ideje do njene 
uresničitve dolga pot, povezana ne le z ogromnimi finančnimi 
sredstvi, pač pa tudi z mnogimi, včasih težko premostljivimi, 

administrativnimi in drugimi zadevami. Kakorkoli že, aktivnosti 
pospešeno potekajo, ureja se dokumentacija, tudi koncesijo za 

opravljanje dejavnosti je država že dodelila. In kako naprej? 
Podrobnejše informacije o dosedanjih pripravah, trenutnem 

stanju in izgledih za naprej sta v našem pogovoru razkrila 
pobudnik projekta župnik Franc Škulj in koordinatorka 

pripravljalnih del Tina El Shawish.

njo doma. Seveda teh sredstev še zdaleč 
ne bo zadosti in skupaj z občinskim sve-
tom, KARITAS in vsemi župljani veliko 
razmišljamo, kako bomo ta velik projekt 
izpeljali do konca. 

Naši starejši občani se nahajajo v do-
movih v Grosupljem, Ponikvah in mo-
dra še kje. Kakšno prednost bo imel 
dom na Vidmu?

Vsi vemo, kako težko se starejši človek 
odloči za odhod v dom. Še posebno, če 
mora v tuj, oddaljeni kraj. Dejansko so 
tam tudi obiski otežkočeni, psihologija 
starejših pa uči, da se starejši človek tež-
ko prilagaja in se najbolje počuti v do-

mačem kraju, kjer gleda okolje, ki ga je 
bil vajen večji del življenja. Na splošno 
tudi danes niso več zaželeni veliki domo-
vi, kjer so ljudje v njih le številke, pač pa 
manjši, kjer se med seboj poznajo, kjer 
so kolikor se da povezani z zunanjim sve-
tom, kjer imajo stalno veliko možnosti 
obiskov domačih in znancev. Če je dom 
blizu, lažje domači odpeljejo svojca za 
kak dan tudi domov, tisti pa, ki so tega 
zmožni, lahko obiskujejo svojo domačo 
cerkev, trgovino, pošto, banko itd.

Znano je, da gre za nekoliko drugač-
no vrste ustanovo, kot smo jih vajeni. 
To naj bi bil nekakšen vrtec za starej-
še.

Kot sem že omenil, se vsak starejši tež-
ko odloči za odhod od doma. Od doma 
gre le v primerih, ko sam res ne more 
več živeti in je nujno potreben pomoči. 
Večina ljudi v domovih so vsaj do ne-
ke mere nepokretni. Zato je nujno, da 
je dom, ki želi resno delati, tak da je v 
njem oskrba 24 ur. 

V našem domu je predvideno tudi 
t.im. dnevno bivanje, ko bi nekdo pripe-
ljal oskrbovanca zjutraj in ga zvečer spet 
odpeljal domov. Vendar če poznamo sta-
rejšega človeka, vemo, da se nerad vsak 
dan odpravi nekam, da si želi miru, če-
tudi mu manjka družbe in morda celo 
oskrbe. V našem domu bo torej tudi ta 
možnost, vendar verjetno le malo izko-
riščena. Če pa bi bilo takih ljudi več, bi 
lahko bil poseben kombi, ki bi prevažal 
take ljudi.

Kako bodo ljudje, ki bodo še pokret-
ni, v domu preživeli dan?

Dom naj bi bil dom v pravem pomenu 
besede. Ljudje naj bi se v njem počutili 
kot doma, sprejete, ljubljene, v vsem pre-
skrbljene. Za uslužbence v našem domu 
bo en pogoj. Vsi, ki bodo želeli imeti z 
ljudmi opravka, jih bomo morali imeti 
radi. Držali se bomo Jezusovega pravila: 
“Kar želite, da bi drugi naredili vam, to 
naredite vi njim.” V vsakem oskrbovancu 
bodo morali videti Jezusa in kar bi nare-
dili Jezusu, to naj naredijo temu potreb-
nemu človeku.

Poleg osnovne preskrbe, kot je hrana, 
zdravniška nega, razne terapije, bo v do-
mu tudi frizer, knjižnica, bife in še marsi-
kaj. Seveda bo na častnem mestu kapela, 
kjer bo, če bo mogoče, dobiti kakšnega 
starejšega duhovnika, lahko sveta maša 
vsak dan ali pa vsaj občasno. Vedno pa 
bo ljudem, ki bodo želeli, omogočeno, da 
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se zbirajo v kapeli, kjer bo možnost zaseb-
ne in skupne molitve. Veliko bo tudi mož-
nosti za družabna srečanja, skratka radi 
bi, da bi bilo poskrbljeno za vse, da bi se 
vsakdo v njem počutil kar najboljše.

Kako bo z zdravstveno oskrbo?
Zdravstvena oskrba predstavlja za vsak 

dom 40% celotnih stroškov. Ravno zato 
smo si toliko prizadevali za državno kon-
cesijo, ki je ravno v tem, da država prev-
zame zdravstveno oskrbo. Ta je v tem, da 
je stalno pri roki zdravnik in je zagotov-
ljena 24 urna medicinska nega vseh oskr-
bovancev. In kot sem že omenil, bodo v 
domu tudi različne terapije.

Veliko obiskujete starejše ljudi v žup-
niji in jih tudi dobro poznate. Kakšno 
je njihovo življenje? Ali je veliko proble-
mov na tem področju. Kaj starejši ljud-
je najbolj pogrešajo, kaj jih razveseli?

Žal je vedno premalo časa in me po-
gosto peče vest, da se starejšim premalo 
posvečam. Vesel sem predvsem tistih, ki 
želijo, da jih obiščeva duhovnika vsak 
prvi petek. Tako sem nekako vezan, da 
jih moram obiskati. Ta obisk ni zgolj pre-
jem zakramentov, pač pa tudi prijateljski 
klepet z njimi in domačimi. Vedeti mora-
mo, da je človek, ki ne more več v cerkev, 
kot je bil navajen celo življenje, za veliko 
prikrajšan. Tam se je srečal z Bogom in 
svojimi znanci. Tam je slišal lepo besedo, 
lepo petje. Lepota sakralnega prostora ga 
je plemenitila in duhovno bogatila. Sedaj 
je za vse to prikrajšan. Veseli so, da lahko 
prejmejo obhajilo in kadar želijo, opravi-
jo sveto spoved. Vedno jim je na voljo tu-
di bolniško maziljenje.

Pogrešajo pa tudi ljudi. Domači so mar-
sikdaj zelo zaposleni, sosedje ravno tako. 
Mlajši hitro pozabijo na starejšega in ne-
malokdaj so starejši zelo osamljeni, celo 
zapuščeni. Vsem priporočam: vzemite si 
kdaj čas in obiščite kakega bolnika ali os-
tarelega. Morda se počutite nekoliko ne-
lagodno, a to bo kmalu minilo in domov 
boste šli čudovito pomirjeni in zadovolj-
ni. V onemoglem, trpečem človeku je 
Bog še posebno navzoč in prek njega se 
nam bo čudovito približal. 

Starejši človek je vesel vsake pozorno-
sti in spoštovanja. Če mu povemo, da se 
ga spominjamo, če pohvalimo njegovo 
preteklo delo, če mu damo spodbudo 
za naprej, vsem vernim posebej priporo-
čam, da ne bi pozabili vsakemu poveda-
ti, da je najlepše pred nami. Mi smo ven-
dar ljudje bodočnosti in ta bo neizmerno 

srečna za vse, ki v ljubezni pričakujemo 
prihod velikega Boga.

Ali lahko poveste kaj iz svojih 
izkušenj o odnosih med starejšo in 
mlado generacijo?

Odnos med starejšimi in mlajšimi je 
odvisen od tega, kakšni odnosi so vladali 
v otroštvu in mladosti posameznega člo-
veka. Kjer so v družini vladali spoštova-
nje, medsebojna ljubezen, potrpežljivost, 
nesebičnost, tam navadno tudi s starejši-
mi ni večjih problemov. Vloga staršev je, 
da otroke seznanijo, da je na svetu tudi 
starost, bolezen in smrt, da jih vodijo k 
starejšim in bolnim, da jim peljejo s se-
boj tudi na pogreb, ne pa da jim vse to 
želijo prikriti, kot da tega ni.

Danes so velik problem za medseboj-
ne odnose službe, ki včasih trajajo po 
cele dneve in so tako starejši kot otro-
ci največ sami. Spominjam se neke že-
ne, ki mi je pogosto potožila, ko sem jo 
obiskal: “Kmalu še govoriti ne bom več 
znala, saj sem vedno sama.” Za take sem 
prepričan, da bi se zelo prijetno počutili 
v domu starejših, kjer bi imeli svoje pri-
jatelje in vrstnike.

Na nekem sestanku župnijske KARI-
TAS je bila dana pobuda o obiskovanju 
starejših in obnemoglih. Ali to poteka? 
Kdo še skrbi za starejše, oz. kdo bi mo-
gel?

Kristjanom in vsem ljudem bi morala 
biti KARITAS pisana na dušo. DELAJ-
MO VESELJE DRUG DRUGEMU. Ob 
smrti bomo vsi sojeni ravno po tem, kaj 
smo in česar nismo storili svojim bliž-
njim. Tisti, ki znajo druge samo blatiti 
in jim greniti življenje, bodo dajali težki 
odgovor. 

Člani KARITAS-a pa tudi mnogi dru-
gi, radi obiskujejo bolnike, tako po domo-
vih za starejše, kot tiste, ki so doma. Zelo 
sem vesel, da se pri nekaterih starejših 
na domovih zbira nekaj prijateljev in vaš-
čanov in vsak teden skupaj molijo rožni 
venec ali križev pot, potem pa se tudi kaj 
pogovorijo. Pri verouku in v cerkvi red-
no opominjamo, posebno še v postnem 
času, naj radi kdaj obiščemo kakega bol-
nika ali osamljenega človeka. Osamlje-
nost je najhujša bolezen modernega ča-
sa in prav je, da se tega zavedamo.

Če se vrneva nazaj na načrtovano 
gradnjo doma na Vidmu - ali ste, ko 
ste pomislili prvič na to idejo, verjeli, 
da bo res kdaj prišlo do te velike pri-

dobitve.
Zanimivo osebno vprašanje. Po nara-

vi sem precej boječ človek, a Bog mi je 
dal veliko zaupanje vanj in optimističen 
značaj. In zanimivo, skoraj vse, kar sem 
si zamislil ali celo želel, se je uresničilo. 
Marsikdaj, ko povem članom ŽPS ali 
ključarjem kako svojo idejo, me gledajo 
z velikim nezaupanjem, a sedaj že mno-
gi vedo, da če sem si nekaj zamislil in je 
to upravičeno in pametno, se skoraj ved-
no uresniči. Zmeraj pa skušam stvari v 
molitvi pretehtati z Bogom in ga prosim 
njegove pomoči in blagoslova. Tudi, ko 
sem mislil na dom za starejše, nisem ve-
del, kako se bomo tega velikega dela loti-
li, še manj, kako ga bomo izpeljali, a Bog 
pokaže način, da dobrotnike in kar je 
zelo pomembno: v župniji je zelo veliko 
izredno sposobnih in pametnih ljudi, ki 
so vedno pripravljeni pomagati z nasve-
ti, z delom pa tudi z denarjem. In kadar 
stopi skupaj božji in človeški element, 
stvari morajo uspeti.

Kdo se je poleg vas najbolj zavzel za 
dom in kdo sicer vodi potrebne aktiv-
nosti?

Takoj na začetku smo ustanovili neke 
vrste gradbeni odbor. Po nekaj sestan-
kih, pogovorih s podobnim domom, ki 
že deluje v Logatcu, smo videli, da je tu 
največ problemov s striktno strokovni-
mi vprašanji, ki se tičejo doma. Izvolili 
smo g. Tino Shawishevo, ki naj bi vodila 
ta dela. Ona pa si je izbrala še g. Cvetko 
Tavželjnovo in g. Tončko Pugeljnovo, ki 
se na domove dobro razumeta in pozna-
ta tovrstno problematiko in načrtovanja, 
in vse drugo je steklo. Naj se tudi tukaj 
iz srca zahvalim vsem, ki pri delu sode-
lujejo. Opravljenega je bilo že ogromno 
dela. Tudi zelo zahtevnega in dragega, a 
naj povem, vse je bilo do sedaj narejeno 
zastonj. Zato tudi projekti, ki jih gradi 
Cerkev, niso tako dragi, ker je ogromno 
dela opravljenega zastonj. Spomnim se, 
kako je še v stari Jugoslaviji rekel nekoč 
predsednik grosupeljske občine: “Gasil-
ci in Cerkev naredita velike reči z malo 
denarja.”

Kdo bo lastnik doma? Kakšna je pri 
tem vloga župnije in občine? Kako bo 
dejavnost funkcionirala?

Stvari bom poenostavil. Velika večina 
ljudi v občini je vernih. Vsi smo torej ena 
župnija in ena občina. Ko smo delali an-
keto, je bila spet velika večina ljudi nav-
dušena nad domom in pripravljena tudi 
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gmotno pomagati. Kadar ljudje stopijo 
skupaj in si ne nagajajo, se naredijo veli-
ke reči, v skupno dobro in veselje vseh. 
Formalni lastnik bo pač tisti, ki bo naj-
več prispeval, drugi darovalci pa imajo 
deleže sorazmerno temu, koliko so pris-
pevali. Važno pa je samo eno, da bi dom 
služil svojemu namenu in bi se ljudje v 
njem dobro počutili. 


Pogovor o konkretnejših pripravah 

sem nadaljevala sTino El Shawish.

Kakšna je bila pot do podelitve kon-
cesije in kaj vse je bilo potrebno pri-
praviti?

Vsakdo, kdor je že kdaj delal na držav-
nih razpisih, ve, da so zahteve velike in 
obširne in da se država za svojo morebit-
no podeljeno ponudbo še kako zavaruje. 
Ministrstvo pripravi zajetno razpisno do-
kumentacijo, ki je polna pravil, obrazcev 
in vse gradivo mora biti pripravljeno v 
okviru danih določil. Tudi pri tem razpi-
su je bilo tako.

Najprej smo ustanovili novo firmo, 
imenovano Zavod sv. Terezije, prek ka-
tere se bodo opravljali in odvijali vsi po-
slovni koraki. Zakaj takšno ime? Ker so 
prvo pobudo in vsa sredstva od denacio-
nalizacije istoimenskega zavoda v Ponik-
vah za gradnjo doma poklonile sestre Sv. 
Križa, zato se nam je zdelo prav, da s sa-
mim imenom hkrati izrazimo hvaležnost 
in nadaljujemo dobra dela, ki so ga te nu-
ne pričele že pred drugo svetovno vojno 
v Ponikvah. K osnovnim korakom firme 
sodi še vpis v davčni register ter identifi-
kacija in razvrstitev poslovnega subjek-
ta po dejavnosti. Hvala Bogu, da smo 
se tega lotili nekaj mesecev pred samim 
razpisom, sicer teh zadev ne bi mogli v 
času razpisa postoriti, saj so postopki dol-
gotrajni. Zahtevana dokumentacija pa je 
obsegala sledeče: Organizacijsko shemo 
ustanove s prikazanimi kadri, projekcijo 
finančnega poslovanja za koncesijsko de-
javnost za obdobje petih let, program de-
la in izvajanje storitev institucionalnega 
varstva starejših oseb, kalkulacijo cene 
določenega dne v skladu s pravilnikom o 
metodologiji za oblikovanje cen socialno 
varstvenih storitev, lokacijsko informaci-
jo Občine Dobrepolje, skladno z določili 
Zakona o gradnji objektov, sklep občin-
skega sveta občine o soglasju h gradnji 
doma, projekcijo finančnega poslovanja 
od sklenitve pogodbe o koncesiji do za-
četka opravljanja koncesijske dejavno-
sti, celotno projektno dokumentacijo, 

investicijski program, navedbe o virih 
sredstev za dokončanje investicije, banč-
no garancijo za dobro izvedbo posla ter 
terminski plan o poteku izvajanja inve-
sticije do začetka opravljanja dejavnosti. 
Priprava vsega navedenega je zahtevala 
dva meseca intenzivnega dela in koordi-
nacij. Pri tem nam je z nasveti pomagala 
tudi slovenska Karitas.

Srž vseh priprav tega zajetnega gradi-
va je bil investicijski program, ki zaobje-
ma vse našteto in ga je zelo kvalitetno in 
brez plačila naredil g. Viljem Jamnik.

Kolikšna je skupna vrednost investi-
cije? Na kakšen način se bodo pridobi-
vala sredstva? Nekaj časa je potekala 
akcija zbiranja sredstev med občani. 
Ali je akcija zaživela in kakšno je sta-
nje sedaj?

Skupna vrednost investicije je oce-
njena na cca. 600 miljonov SIT, ker ni 
vključen komunalni prispevek, saj se je 
občina zavezala, da bo objekt plačila ko-
munalnega prispevka oproščen. Predmet 
investicije ni niti zemljišče, ki ga je poda-
rila župnija. Predvideni viri financiranja 
pa so naslednji: cca. 35 % sredstev je že 
zagotovljenih, to so vrednosti obveznic, 
depozit pri poslovni banki in obresti, 
cca. 40 % sredstev bo dolgoročnih banč-
nih posojil, investicijo podpira tudi obči-
na in je za ta namen že predvidela cca. 7 
% sredstev in 18 % denarnih sredstev bo 
potrebno še “poiskati”. Načrtujemo obšir-
ne akcije za pridobitev teh sredstev. Pri-
čakujemo donacije podjetij in posamez-
nikov, ki podpirajo gradnjo, načrtujemo 
tudi razpis referenduma za samoprispe-
vek in upamo, da bo tudi uspel.

Res je, da je župnijska Karitas že pred 
dvema letoma organizirala zbiranje sred-
stev med občani za namen gradnje doma 
in poznano mi je, da se je na računu do 
sedaj zbralo cca. 700 tisoč SIT. Tovrstni 
prilivi na račun Karitas v manjši meri še 
vedno pritekajo.

Pravite, da je načrtovan razpis re-
ferenduma. Kakšno mnenje imate o 
tem?

Nečesa se moramo zavedati. Govorimo 
o gradnji doma za starejše, to je projektu, 
ki mu po tehnični in ekonomski plati v 
naši župniji in občini ni enakega, vsaj v 
novejšem času ne. Čeprav je iz finančne 
konstrukcije razvidno, kakšna je struktu-
ra teh sredstev, pa osebno menim, da bi 
bilo večje vsote sredstev, npr.150-200 mi-
lijonov, težko zbrati z različnimi nabirka-

mi oz. dotacijami, zato podpiram idejo o 
samoprispevku. Če smo se v anketi večin-
sko odločili in podprli namero o gradnji 
doma, bi bila možnost zbiranja sredstev 
s samoprispevkom še najbolj pravična 
glede na prihodke posameznika. Kako bi 
se tovrstne dotacije upoštevale pri even-
tuelnih poznejših stanovalcih, je potreb-
no tudi še proučiti. Res je, da smo ljudje 
naveličani razno raznih dotacij, prispev-
kov in podobnih dajatev, vendar bi se 
morali vsi zavedati, da tako pridobljena 
sredstva pomenijo manjša posojila in s 
tem nižje obratovalne stroške bodočega 
zavoda, kar nenazadnje pomeni tudi niž-
je oskrbnine. Samoprispevek je gotovo 
ena najboljših možnosti za pridobitev po-
trebnih investicijskih sredstev, vendar je 
to odvisno od večinske demokratične vo-
lje vseh občanov.

Kakšne aktivnosti so trenutno v te-
ku?

10. februarja je bila podpisana pogod-
ba o podelitvi koncesije. Vse aktivnosti 
v zvezi z lokacijsko dokumentacijo in 
gradbenim dovoljenjem trenutno stojijo 
zaradi postopkov sprejemanja občinskih 
prostorskih aktov. Del zemljišča, kjer bo 
stal objekt doma, bo zazidljiv šele s spre-
jemom prostorskega akta, zato pridobi-
vanje gradbene dokumentacije stoji. Na 
prvotno načrtovanem zemljišču smo 
namreč izvedli hidrološke in geomehan-
ske analize, ki so nam narekovale odmik 
gradnje proti zahodu.

Kakšna je pot naprej in v kolikšnem 
času so realne možnosti, da pride do 
dograditve doma?

Kot rečeno, je trenutna največja ovira 
sprejemanje občinskih prostorskih aktov, 
ki so v zaključni fazi. Ko bodo ti sprejeti, 
bomo naredili vse, da bi zadeve tekle po 
predvidenem terminskem planu. Vzpo-
redno s pripravo gradbene dokumen-
tacije, si moramo zagotoviti tudi vire 
donatorskega dela ali drugačnega tipa 
financiranja investicije, kajti od tega bo 
tudi odvisna hitrost dokončne gradnje. 
Vsekakor si želim, da bi bil do konca dru-
gega leta objekt dograjen.

Upamo in želimo, da se bo kljub te-
žavam ideja o izgradnji doma  kar 
najhitreje uresničila. Obema sogovor-
nikoma se zahvaljujem za prijazen po-
govor, hkrati pa obema iskrena zahvala 
za ves trud, ki ga vlagata v priprave za 
izgradnjo doma.      

Pripravila: M.Steklasa
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O svojih ugotovitvah ne pi-
šem natančno v številkah in 
odstotkih, pač pa zgolj o prob-
lemu, ki se mi zdi, da je vse bolj 
prisoten med nami.

Iz finančnih poročil o delu 
naše šole je vidno, da delež 
sredstev, ki jih zagotavlja drža-
va za njeno delovanje, upada 
in da vse več bremena prelaga 
na lokalno skupnost - to je ob-
čino. Ta pa ima kot vemo svoj 
proračun, ki se polni iz sred-
stev občanov. To pomeni, da 
bomo morali Dobrepoljci vse 
več sredstev za vzdrževanje in 
življenje šole zagotoviti iz last-
nih žepov. Mislim, da bi bilo 
potrebno na občini (v sodelo-
vanju s šolo) ta problem ana-
lizirati in morda sprožiti širšo 
“akcijo” v zvezi s tem, saj sem 
prepričan, da imajo tudi druge 
manjše občine kot ustanovitelji 
šol s tem veliko težav. 

Druga zadeva, ki je dejansko 
odsev prve in sodi v isto malho 
problemov, je vprašanje financi-
ranja vrtca. Višina prispevka, ki 
ga plačujejo za varstvo svojih 
otrok starši, ki imajo otroke v 
vrtcu, po vsej verjetnosti (in 
tudi logiki) ne bo mogla več 
dolgo ostati na sedanjem ni-
voju. Prispevek staršev postaja 
v strukturi stroškov vrtca pre-
majhen in zato se breme zopet 
prelaga na občino oz. vse obča-
ne. Hkrati pa vemo, da mora 
obstajati med nami določena, 
vendar znosna in primerna me-
ra solidarnosti in jo morata na 
nek način določiti občina in šo-
la oz. vrtec (če sem bolj natan-
čen vodstvo teh ustanov, ker si-
cer se ne zgodi nič) v skladu z 
razmerami v družbi. Občina pa 
bi pri tem morala prva izkazati 
zanimanje in željo. 

Ob tem pa se mi postavlja 

Naša občina

S tem svojim razmišljanjem ne mislim posega-
ti v krajevne politikantske zadeve, ker me to ne 
zanima. Vedno, tudi kadar sem se vtikal v poli-
tiko, sem imel v mislih naše odnose in življenje 
na koščku zemeljske oble, ki se mu reče Dobrepo-
lje. K pisanju pa me je vzpodbudila razprava na 
sestanku Sveta naše Osnovne šole. Vodstvo šole 
nas je seznanilo s finančnim poročilom in ob 
tem smo se nekoliko zazrli tudi v prihodnost. 

tudi vprašanje racionalizaci-
je poslovanja. O tem bi bilo 
potrebno prav tako napraviti 
analizo. Gre namreč za to, da 
je dejansko vprašanje časa, ka-
ko dolgo je ta naša uboga ob-
čina še sposobna zagotavljati 
družbeni standard na takšnem 
nivoju kot sedaj. Analiza, ki 
bi jo morali narediti čim prej 
(delavci občine in šole; za to 
ni potrebno najemati kakšnih 
velikih strokovnjakov in za-
pravljati denarja kot npr: za 
proučevanje primernosti loka-
cije za industrijsko cono, ure-
janja vaških središč in centra 
Vidma ...) mora pokazati, ali 
je smiselno, da imamo “dva 
vrtca” (Videm in Kompolje), 
da imamo podružnični šoli v 
Ponikvah in Kompoljah in še 
kaj. Pred temi problemi ne bo 
mogoče dolgo bežati; morda še 
en županski mandat, potem pa 
bo zadeva ob sedanjih gospo-
darskih in družbenih trendih 

postala mnogo bolj zanimiva. 
Vsakdo, ki vsaj malo pozna živ-
ljenje današnjega sveta, pa ve, 
da se svet v smer komunizma 
kot družbene filozofije ne bo 
več obrnil (ali pa vsaj še dolgo 
ne). Da bi zaživeli po Kristuso-
vem nauku, pa sem si tudi že 
nehal delati utvare.

Poleg tega, kar sem napisal, 
vse večkrat slišim resna razmiš-
ljanja in debate o izgradnji do-
ma za starejše (to je naložba, ki 
jo popolnoma podpiram, samo 
nisem še slišal realne ocene in 
predloga, kako bo ta zadeva po-
slovala - vedno se zaenkrat vse 
razlage vrtijo v nekih nerealnih 
sferah in zamislih), pa o izgrad-
nji športne dvorane in še čem 
in v zvezi s tem o samoprispev-
ku. Skratka, zadnje desetletje 
se v Dobrepolju pogovarjamo 
in vlagamo sredstva večinoma 
le v družbeni standard. Občani 
to seveda v veliki večini podpi-
rate in se veselite (kar sicer ni 
narobe) ob vsaki prestriženi 
vrvici na vsakih vratih posebej 
(v Jakličevem domu mislim, da 
je bilo doslej že vsaj pet otvo-
ritev). Ampak bojim se, da bo 
čez leta vsa ta družbena “navla-
ka” postala grozno breme naše 
občine, ki v svoji majhnosti ne 
bo zmogla bremena. Zgraditi 
je stvar razmeroma lahko, tež-
ko jo je vzdrževati. Razmislite 
pri sebi, koliko objektov je že 
sedaj potrebno vzdrževati v 
naši občini (večinoma s pro-
stovoljnim delom in sredstvi, 
ki niso zavedena niti kot samo-

prispevek, da bi lahko uveljav-
ljali davčne olajšave, kar nam 
omogoča zakonodaja, lokalna 
oblast pa tega ne uredi).

Župana sem že večkrat slišal 
izreči ugotovitev, da so plače 
naših občanov premajhne. So 
plače kdaj dovolj visoke? Prob-
lem je v tem, “da si je treba po 
riti hlače pomeriti” in potem 
mogoče kaj storiti za spremem-
bo stanja. Zelo zanimive so mi 
v tem smislu v zadnjem času 
debate v lokalnem časopisu 
med županom in g. Stanetom 
Škuljem glede gospodarstva v 
občini. Seveda je prav, kot pra-
vi župan, da se podjetniki orga-
nizirajo sami in da to področje 
ni stvar občine. Gotovo. Ali pa 
tudi ne! Vsekakor se je lažje 
ukvarjati z organiziranjem pro-
slav kot z ustvaritvijo 1000 slo-
venskih tolarjev čistega dobič-
ka v gospodarski dejavnosti. 
V prihodnosti oz. potem, ko 
bo zadosten odstotek volivcev 
spoznal, kam zadeve gredo, bo 
v Dobrepolju župan tisi, ki bo 
znal ljudem pokazati smer raz-
voja, ki bo imel vizijo razvoja 
tega kraja za prihodnost. Sedaj 
je vizija razvoja naše občine še 
vedno preteklost (dobra in sla-
ba), potrebujemo pa nekoga, 
ki si bo upal stopiti na težko 
in silno negotovo pot ustvarja-
nja nove vrednosti. Je pa skraj-
ni čas za to. In nič ne pravim, 
da sedanji župan tega ni spo-
soben. Se bo moral pa precej 
spremeniti.

Igor Ahačevčič

Javni sklad republike Slovenije za kulturne dejavnosti, Območna izpostava ivančna Gorica & Zveza kulturnih društev Grosuplje

Koledar kulturnih prireditev v aprilu
3. 4. 2004, Dobrepolje Območno srečanje malih vokalnih skupin in oktetov

6. 4. 2004, Litija Medobmočno srečanje otroških gledaliških skupin
6./7. 4. 2004, Zagorje 19. revija otroških in mladinskih pevskih zborov

7. 4. 2004, Vrhnika Medobmočno srečanje otroških lutkovnih skupin
15. 4. 2004, Ribnica  Medobmočna revija otroških pevskih zborov
16. 4. 2004, Šentvid Območno srečanje odraslih pevskih zborov občine Ivančna Gorica

17. 4. 2004, Dobrepolje Območno srečanje odraslih pevskih zborov občin Grosuplje in Dobrepolje
21. 4. 2004, Dobrova Medobmočno srečanje otroških plesnih skupin
22. 4. 2004, Ribnica Medobmočno srečanje otroških folklornih skupin

22. 4. 2004, Dobrepolje Območno srečanje mladinskih pevskih zborov
23./24. 4. 2004, Zagorje Medobmočno srečanje odraslih gledaliških skupin – za Linhartovo srečanje
23. -25. 4. 2004, Maribor 7. mednarodno zborovsko tekmovanje Maribor 2004

April, Reteče pri Škoi Loki 24. srečanje tamburaških in mandolinskih orkestrov Slovenije
April, Videm Letni koncert: MPZ Škrjanček (KD Dobrepolje)

April, Nova Štifta Koncert (KD Struge)
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Spoštovani sokrajani!
Kar nekaj dni je že minilo od našega 

kulturnega praznika, pa vam vseeno da-
jem možnost, da si preberete teh nekaj 
stavkov, ki sem jih povedal na prireditvi 
v počastitev praznika, saj je v njih obrav-
navana tema (predlagala jo je ga. Sonja 
Lenarčič) močno aktualna in bo v pri-
hodnjih letih vse bolj. Prav zato ni nuj-
no, da o njej govorimo zgolj na kakšni 
vzneseni proslavi. Še posebej bo zapis 
mogoče zanimiv za tiste, ki jih na prire-
ditvi ni bilo.

Kratek nagovor ob letošnjem kultur-
nem prazniku začenjam z verzi V. Vod-
nika. 

Slovenc tvoja zemlja je zdrava,
in pridnim nje lega najprava.
Polje, vinograd
gore, morje
ruda, kupčija
tebe rede.

Za uk si prebrisane glave,
pa čedne in trdne postave.
Išče te sreča,
um ti je dan,
našel jo boš,
ak nisi zaspan.

Te misli je Vodnik zapisal že davnega 
leta 1795 in v njih čudovito opisal zna-
čaj Slovenca. 

Že spet živimo čas, ko si postavljamo 
celo goro vprašanj. Kakšna bo naša pri-
hodnost? Kako se bomo znašli v tem 
novem, velikem prostoru? Prihaja čas, 
ko si Slovenci moramo zopet povedati, 
kdo smo in kaj smo - skrajni čas je, da 
se na nek način predramimo iz spanja. 
Značaj Slovenca, ki ga je opisal Vodnik 
že stoletja nazaj in se do danes ni kaj do-
sti spremenil, pa je zagotovilo, da za nas 
ni bojazni, saj smo s svojim obnašanjem 
v zgodovini že večkrat dokazali, da smo 
mojstri za preživljanje težkih, prelom-
nih in zgodovinskih dogodkov. Prav je, 
da ob kulturnem prazniku, ko se spomi-

njamo predvsem našega velikega France-
ta Prešerna povemo letos nekaj o kultu-
ri, posebej o našem - slovenskem jeziku, 
ki je bil Prešernu in drugim literatom 
tako ljub, saj se nam približuje vstop 
v Evropsko Skupnost. Vstop v množi-
co narodov, kultur, jezikov ... in za vse 
lahko rečemo, da so večji, bolj razviti, 
imajo večjo politično moč in predvsem 
veliko kulturno zaledje. Prav to pa je za 
nas nov izziv za boj, v katerem bomo 
zopet lahko dokazali svojo moč, svojo 
iznajdljivost, ki jo včasih kdo označi za 
upogljivost in klečeplastvo. Vendar mi 
marsikaj znamo preživeti, zato smo du-
hovno vse močnejši, to pa je za sodobne-
ga človeka najpomembnejše.

Slovenci in slovenski jezik obstajamo 
že zelo dolgo. Med prvimi se je tega za-
vedal Primož Trubar, ki v svojem zna-
menitem nagovoru pravi Lubi Slovenci, 
Vodnik nas drami v svojih pesmih in 
Prešeren do nebes povzdiguje slovens-
tvo, da samo omenim nekaj junakov na-
še kulturne zgodovine.

Bodimo ponosni na to, da smo Slo-
venci in da govorimo slovenski jezik. 
Ne nasedajmo floskulam, da nas bodo 
kulturno onemogočili, da bo anglešči-
na ali kak drug jezik preplavil in počasi 

odplavil slovenskega - ni res. Slovenski 
jezik se samo razvija, odgovarja na izzi-
ve in narod mora biti dovolj zrel, da se 
razvija z njim. Bodimo ponosni na to, 
da govorimo jezik, ki ga govori le oko-
li 2 milijona ljudi. Zavedajmo se, da 
moramo z njim ravnati spoštljivo, saj z 
maternim jezikom lahko izrazimo vsa 
naša čustva, naše najgloblje misli, sanje, 
ljubezni ...

Seveda pa ne smemo opozoril o nevar-
nostih za naš jezik in kulturo kar pre-
zreti, temveč se ob tem predramimo in 
postanimo bolj občutljivi za vse te naše 
dobrine, se z njimi še bolj seznanimo in 
jih čuvajmo. Kajti šele potem, ko svoj je-
zik dobro obvladaš, se lahko dobro in 
uspešno naučiš govoriti drugega. Res 
pa je tudi, da še nikoli doslej slovenskih 
besed ni poznalo in znalo mnogih tudi 
izgovoriti, toliko ljudi po Evropi kot 
prav sedaj.

Že Prešeren je dokazoval, da je slo-
venščina blagoglasen jezik, širnemu 
svetu je dokazal, da lahko piše visoko 
slovenščino in da mu zato ni potrebna 
nemščina. Dokažimo, da smo kot Preše-
ren, da se zavedamo blagoglasnosti slo-
venščine in jo uporabljajmo tako knjiž-
no kot narečno. In učimo naše otroke le-
pega odnosa do jezika, v katerem prvič 
rečejo mama.

Jezik je živa stvar, živi z narodom, in 
dokler bo narod, dokler bomo sami sebi 
rekli Slovenci, bo tudi jezik ostal.

Igor Ahačevčič

Ob slovenskem kulturnem 
prazniku

V avli Jakličevega doma so učenci sedmega razreda pripravili razstavo.
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Predsednik GZ Jože Lenar-
čič je poudaril, da je minilo le-
to uspešnega delovanja zveze. 
Zastavljeni program so obrav-
navali na sejah upravnega od-
bora ali na sejah poveljstva. 
Dejavnih je bilo tudi deset ko-
misij. Nekoliko več aktivnosti 
v povezavi z društvi in šolami 
bo po besedah predsednika mo-
rala narediti komisija za mladi-
no. V prejšnjem letu društva 
niso imela kakšnih okroglih 
obletnic, udeležili pa so se ga-
silske parade v Zdenski vasi 
na veliki ponedeljek, proslavili 
praznik na Florjanovo nedeljo 

Z občnega zbora Gasilske zveze 
Dobrepolje

12. 3. 2004 so se zbrali na občnem zboru GZ Dobrepolje delegati iz sedmih 
gasilskih društev, kolikor jih je v občini. Po izvolitvi organov občnega zbora so 

sledila obširna poročila o delu in poslovanju v letu 2003.

v Ponikvah, aktivno sodelovali 
na regijskem svetu in poveljs-
tvu itd. 

Skozi vse leto so skrbeli za ne-
moteno izvajanje rednih dejav-
nosti v društvih in veliko ener-
gije vlagali v pripravo in tekmo-
vanja. V mesecu oktobru so se 
so se po vseh društvih izvajale 
dodatne aktivnosti. V vseh sed-
mih društvih se je aktiviral in-
formacijski program “Vulkan”, 
v katerega so vnesli podatke za 
vse člane. V gasilske vaje so se 
lepo vključile tudi ženske, veli-
ko se jih tudi izobražuje. V ga-
silskih organizacijah lepo sode-

luje tudi podmladek, srečanje z 
veterani pa organizirajo vsako 
drugo leto. Predsednik GZ je z 
zadovoljstvom ugotavljal, da 
so večino del realizirali, moti 
ga le dejstvo, da se člani izmi-
kajo prevzemati nove funkcije 
in zadolžitve. Zadovoljen pa tu-
di ni z višino sredstev, ki jih ga-
silcem namenja občina.

Zelo obširno poročilo o delu 
v letu 2003 je posredoval tudi 
poveljnik Aleš Strnad. Dejal je, 
da so preteklo leto poleg 14. 

Delovno predsedstvo: Uroš Gačnik, Jože Lenarčič, Jože Prijatelj in 
Aleš Strnad

parkiran avto ob cesti Videm 
- Kompolje, strela je zažgala 
lipo v Podpeči, organizirana je 
bila iskalna akcija pogrešane 
ženske iz DVZ Ponikve, pred 
kratkim je zagorela kurilnica 
z drvarnico v Podgorici. vse 
intervencije so bile uspešno iz-
peljane. Poveljnik Aleš Strnad 
je poročal še o letošnjih tekmo-
vanjih, kjer so najbolj izstopa-
le ekipe iz Ponikev in Strug, 
in o skupni vaji Poziv 2003 v 
mesecu novembru, s katero so 
preverjali odzivni čas enot, de-
lovanje sistema obveščanja Re-
CO 112 ter delovanje radijskih 
postaj sistema ZA-RE.

Podrobno finančno poroči-
lo in plan za letošnje leto je 
podal blagajnik Jože Prijatelj, 
ki je tudi vodil občni zbor. Fi-
nančni načrt za letošnje leto 
znaša 9.660.000SIT oziroma 

Občnega zbora se udeležita po dva predstavnika iz vsakega društva.

Kongresa GZ Slovenije, kjer so 
bile sprejete nove smernice za 
razvoj gasilstva, zaznamovali 
številni požari tako v Sloveniji 
kot tudi drugod po Evropi. Kar 
dvakrat so sodelovali na do se-
daj neobičajnih intervencijah 
izven domače gasilske zveze 
in regije Ljubljana II. Tako so 
junija sodelovali pri gašenju po-
žara na Krasu, septembra pa so 
se udeležili sanacije slovenske 
vasi v Italiji, ki jo je prizadel ze-
meljski plaz. Ob tej priložnosti 
se je poveljnik zahvalil vsem 
operativcem, ki so nesebično 
pomagali pri obeh akcijah. Na 
srečo pa na našem požarnem 
okolišu ni bilo potrebnih več-
jih intervencij. Zagorelo je v 
stanovanju v Kolenči vasi in 

s prenosom od lani 9.801.936 
SIT. Z razpoložljivimi sreds-
tvi, ki pomenijo le 83% glede 
na lanski plan niso zadovoljni. 
Po besedah predstavnika PGD 
Hočevje bi jim morala občina 
nameniti v proračunu bistve-
no več, predvsem zaradi drage 
opreme, ki poleg tega tudi zelo 
hitro zastara. Kot je dejal Jože 
Lenarčič, še posebej zato, ker se 
društva ne morejo med seboj 
enačiti, kajti gasilci ne zadovo-
ljujejo lastnih potreb, ampak so 
javna služba.

Jože Lenarčič je nato predsta-
vil program dela za leto 2004, 
nato pa so besedo dobili gostje: 
župan Anton Jakopič, veteran 
Jože Zrnec in predstavniki ga-

Janko Tomšič (na desni) je bil izvoljen za poveljnika GZ Dobrepolje.
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Planinsko društvo Dobrepolje

Program planinskih akcij 2004

DATUM KRAJ ČAS HOJE
8. februar, nedelja Tradicionalni pohod ob kulturnem prazniku na Jelenov studenec, 

mestni vrh
3 ure*

6. marec, sobota 11. Pohod po Jurčičevi poti, Muljava 3 ure*
21. marec, nedelja Sv. Anton – Stari grad – Limberk - Vodice 4 ure
24. april, sobota Pomladanski pohod po Steklasovi poti - Šentrupert 5 ur*
8. maj, sobota 28. Pohod na Blegoš – posvečen vstopu v EU 6 ur*
22. maj, sobota 11. Kostelski planinski pohod 6 ur*
29. maj, sobota 34. Tabor planincev MDO Ljubljane – PD Grosuplje *
6. junij,  nedelja 12. Pohod po velikolaški kulturni poti 4 ure*
4. julij, nedelja 30-letnica PD Integral na Planini pri jezeru 4 ure*
28. avgust, sobota Dan planincev Slovenije – PD Velenje *
4. september, sobota Društveni izlet
19. september, nedelja Družinski pohod na Krim 6 ur*
17. oktober, nedelja 8. Pohod po Lavričevi poti – PD Šentvid 5 ur*
25. december, sobota 12. Pohod  z baklami na kamen vrh v soorganizaciji s TD Podgora 2 uri
8. februar 2005 Tradicionalni pohod ob kulturnem prazniku na Jelenov studenec, 

mestni vrh
3 ure*

Informacije na 01/519638, 01/7807434. Pohod se lahko spremeni, prilagodi ali odpade zaradi vremenskih razmer. Pohodi z oznako * so 
v Koledarju akcij PZS. Pohodi so na lastno odgovornost.

silskih zvez iz Ribnice, Kočev-
ja, Loškega Potoka, Grosup-
lja, Ivančne Gorice in Velikih 
Lašč. Spregovoril je tudi regij-
ski poveljnik iz Ljubljana II in 
predstavnik GZ Slovenije, ki je 
udeležencem predstavil smer-
nice, ki so jih dobili delegati 
po gasilskih zvezah za letošnje 
leto. Predstavil je predvidene 
spremembe gasilske zakonoda-
je, ki je v pripravi, in rezultate 
pogajanj v zvezi s plačevanjem 
DDV za gasilsko opremo. Pri 
tem so delno uspeli, tako je v 
proračuni države namenjenih 
nekaj sredstev, za katera se lah-

Program dela za leto 2004

Program se bo izvajal v skladu z zakoni in statutom ter pogodbo 
z občini o opravljanju javne gasilske službe. Na podlagi progra-
mov društev je GZ celotno izvajanje programa razdelila na na-
slednja področja:

1. Izvajanje strokovno-tehnične naloge na področju organizaci-
je, preventive, operative, svetovanja društvom v skladu s pravili 
gasilske službe.

2. Skrb za strokovno usposabljanje članov v okviru lastnih teča-
jev ali pa udeležba na tečajih in praktičnih vajah v izobraževalnem 
centru na Igu ali pa v sodelovanju z drugimi zvezami v regiji Ljub-
ljana II. Na osnovnih šolah ali po društvih morajo zaživeti krožki 
za mlade pod vodstvom mentorjev. Za izvajanje je zadolžena ko-
misija za izobraževanje po programu.

3. Delo z gasilsko mladino, ženami in veterani. Odgovorne so 
komisije za ta področja.

4. Izvajanje pregleda in ocenjevanja društev ter njihova stimula-
cija na podlagi sprejetega točkovnika. Odgovorna je komisija za 
ocenjevanje društev.

5. Preverjanje siren in radijskih zvez vsako prvo soboto v mese-
cu, razen v juliju i avgustu.

6. Za mesec oktober bo poveljstvo izdalo poseben program 
aktivnosti.

7. Komisija za tekmovanja bo pripravila občinsko tekmovanje.
8. V skladu s finančnim načrtom se bo financirala redna dejav-

nost društev, zavarovanje vozil, domov in članov, vzdrževanje ob-
stoječe opreme in domov ter nove investicije, predvsem zaščitne 
opreme, na podlagi plana opremljanja društev.

9. Sodelovanje z GZ Slovenije pri izvajanju njenega programa, 
s sosednjimi gasilskimi zvezami ter na regijskih svetih in poveljs-
tvih.

10. Sodelovanje z lokalno skupnostjo in organizacijami na po-
dročju zaščite in reševanja.

ko potegujejo gasilska društva 
na podlagi razpisa.

Na občnem zboru je bil po-
novno izpostavljen problem 
plačevanja smetarine za gasil-
ska društva, izpeljane pa so bi-
le tudi nadomestne volitve za 
poveljnika GZ Dobrepolje. Po 
odstopu Aleša Strnada so de-
legati na t mesto izvolili Janka 
Tomšiča iz Ponikev.

Zaradi predhodnih občnih 
zborov po posameznih druš-
tvih na zboru ni bilo daljše 
razprave.

M. Steklasa

Občnega zbora GZ se vsako leto udeleži veliko gostov, 
med katerimi so predstavniki sosednjih gasilskih zvez, iz 
regije Ljubljana II in iz GZ Slovenije.
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10. mar ca le tos smo se čla ni druš tva se sta li na obč nem zbo-
ru in se do go vo ri li o oži vi tvi in na da lje va nju de jav no sti druš-
tva. Spre jet je bil žu pa nov pred log o iz ved bi izred nih vo li tev, 
na ka te rih je bil za pred sed ni ka iz vo ljen Ja nez Pa vlin. Taj ni ca 
je Jel ka Sa mec, bla gaj ni čar ka pa Zal ka Jer šin. V uprav nem od-
bo ru so še Ma ri ja Žni dar šič, Du ši Ho če var, Urš ka Škan telj in 
An ka Ho če var.

Ok vir ni pro gram za le toš nje le to vse bu je izid ko le dar ja pri-
re di tev, ak ci jo Ure je na do ma či ja z za ključ no pri re di tvi jo, na da-
lje va nje pro jek ta Tu ri stič ni spo mi nek in raz sta vo do ma čih bo-
žič nih je di ob ob čin skem praz ni ku. Druš tvo si bo pri za de va lo 
za do bro so de lo va nje z dru gi mi druš tvi in za po ve ča nje šte vi la 
člans tva, pri o ri te ta pa bo so de lo va nje s šo lo. 

Ob ana li zi do se da nje ga de la je bi lo pou dar je no, da je druš-
tvo, ki ga je od us ta no vi tve da lje vo dil Sta ne Škulj, opra vi lo 
ve li ko de lo. Or ga ni zi ra ne so bi le ve li ke in od mev ne pri re di tve 
z obu ja njem ljud ske ga izro či la s so de lu jo či mi iz vse Slo ve ni je 
(Ko zbra ni gre mo vsi skoz’ vas, Sre ča nje pod ko zol cem, Ra sto-
ča knji ga ...). Druš tvo je pri prav lja lo vsa ko let ne ve li ko noč ne 
raz sta ve, iz da lo se ri jo raz gled nic, tu ri stič nih pros pekt in iz va-
ja lo raz lič ne pri lož nost ne de jav no sti. Ve li ka pro jek ta sta bi la 
Tu ri stič ni spo mi nek in vsa ko let na ak ci ja Ure je na do ma či ja, ki 
se je do do bra “pri je la” in pris pe va la k več ji os veš če no sti in mar-
si ka te ri iz bolj ša vi v na šem bi val nem oko lju.

Čla ni druš tva smo se ob kon cu zah va li li Sta ne tu Šku lju za 
nje go vo us pe šno vo de nje druš tva in za vse, kar je v de ve tih le-
tih na re dil na tem po droč ju. No voi zvo lje ne mu pred sed ni ku 
Ja ne zu Pa vli nu pa smo za že le li, da s svo jo eki po prav ta ko us-
pe šno na da lju je ši ro ko za stav lje no de lo.

M. Ste kla sa

Obč ni zbor Tu ri stič ne ga 
druš tva Do bre po lje

De lo va nje TD Do bre po lje je po lan sko let nem obč nem 

zbo ru, na ka te rem je od sto pil do te da nji pred sed nik Sta ne 

Škulj, za eno le to za sta lo. Druš tvo je ta ko v le tu 2003 iz da lo 

le ko le dar pri re di tev in pri pra vi lo ve li ko noč no raz sta vo.

Sta ne Škulj - do se da nji pred sed nik, An ton Ja ko pič - žu pan in član 
druš tva ter čla ni ce druš tva

TURISTIČNA ZVEZA SLOVENIJE
Mi klo ši če va 38, 1000 Ljub lja na

Javni natečaj za izbiro najboljših 
slovenskih turističnih spominkov v letu 

2004
Tu ri stič na zve za Slo ve ni je - Zdru že nje spo min kar jev Slo ve ni je, v 

so de lo va nju z Gos po dar sko zbor ni co Slo ve ni je, Slo ven sko tu ri stič no 
or ga ni za ci jo in Pos pe še val nim cen trom za ma lo gos po dars tvo, 
raz pi su je ta jav ni na te čaj za iz bor tu ri stič nih spo min kov Slo ve ni je v 
le tu 2004.
1. Na na te ča ju lah ko so de lu je jo spo min ki, ki pre poz nav no in iz vir no 

pred stav lja jo:
 kul tur no in na rav no de diš či no,
 tu ri stič ni ob jekt,
 tu ri stič ni kraj,
 tu ri stič no re gi jo ali Slo ve ni jo kot tu ri stič no de sti na ci jo,
 jih je mož no iz de la ti v po ljub ni ko li či ni za pro da jo,
 so pr vič jav no pred stav lje ni in
 še ni so v pro da ji do ma ali v tu ji ni.
2. Tri je spo min ki, ki jih bo stro kov na ko mi si ja naj bo lje oce ni la, bo do 

pre je li de nar ne na gra de:
pr va na gra da: 200.000 SIT
dru ga na gra da: 100.000SIT
tret ja na gra da: 50.000 SIT
3. Po leg de nar nih na grad bo stro kov na ko mi si ja po de li la še pi sna 

priz na nja za na dalj nje naj bo lje uvrš če ne spo min ke.
Na na te čaj se lah ko pri ja vi jo fi zič ne in prav ne ose be. Pre je te vzor ce 

spo min kov bo oce nje va la petč lan ska stro kov na ko mi si ja v skla du s 
pra vil ni kom.
4. Spo min ke za na te čaj bo mo spre je ma li na se de žu Tu ri stič ne zve ze 

Slo ve ni je, Mi klo ši če va 38, 1000 Ljub lja na, do 15. ju ni ja 2004.
5. Vsa ke mu vzor cu mo ra bi ti pri lo že na za pr ta ku ver ta s po dat ki:
- ime, na slov in te le fon ska šte vil ka av tor ja,
- kra tek opis spo min ka,
- 2 fo to gra fi ji spo min ka,
- iz ja va, da je iz de lek pr vič pred stav ljen,
- da iz de lek še ni v pro da ji do ma ali v tu ji ni,
- iz ja va, da je iz de lo va lec ozi ro ma av tor spo min ka.
6. Na gra je ni spo min ki os ta ne jo v ar hi vu Tu ri st ič ne zve ze 

Slo ve ni je.
7. Raz gla si tev re zul ta tov na te ča ja bo jav na, hkra ti z raz sta vo 

naj bolj še oce nje nih spo min kov.
Tu ri stič na zve za Slo ve ni je - Zdru že nje spo min kar jev Slo ve ni je si 

pri dr žu je ta pra vi co, da se na gra da iz pla ča ozi ro ma mo ra na gra je nec 
na gra do vr ni ti, če se nak nad no ugo to vi, da av tor ne iz pol nju je vseh 
po go jev iz raz pi sa.

No voi zvo lje ni uprav ni od bor. Od le ve pro ti de sni: Du ši ca Ho če var, 
Ur ša Škan telj, Zal ka Jer šin (bla gaj ni čar ka), Ma ri ja Žni dar šič, An ka 

Ho če var, Jel ka Sa mec (taj ni ca) in Ja nez Pa vlin (pred sed nik).
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V A B I L O

Vabimo vas na sejem,
ki bo

28. marca - TIHA NEDELJA
ob 10. uri

na ZDENSKI REBRI

Tudi letos bomo postavili stojnice, 
še več jih bo.

Poskrbele bomo, da od tod ne boste šli praznih 
rok.

Prisrčno dobrodošli!

DPŽ DOBREPOLJE - STRUGE

Letošnji občni zbor je vodila 
predsednica društva Marija Zr-
nec, ki je najprej predstavila po-
ročilo o delu za leto 2003. Ob 
tem se je ponovno potrdilo, da 
je društvo med najaktivnejšimi 
v občini, kar jim je na občnem 
zboru priznal tudi župan An-
ton Jakopič. V lanskem letu so 
se udeležile vrste predavanj iz 
različnih področij. Pridružile 
so se sosednjim društvom na 
zanimivih ekskurzijah in izle-
tih, same pa so organizirale še 
celo vrsto drugih dejavnosti in 
sodelovale na več prireditvah s 
pripravo domače kulinarike in 

Občni zbor DPŽ Dobrepolje 
- Struge

Članice DPŽ Dobrepolje - Struge so se 5. marca zbrale 
na rednem letnem občnem zboru v gostilni  pri Zori v 

Kompoljah Tu se že vrsto let dobivajo na občnih zborih in 
kulinaričnih tečajih, ki jih za članice društva organizira 
Kmetijska svetovalna služba pod vodstvom mentorice 

Irme Lekan.

pogostitvijo. Skratka, program, 
ki so si ga zastavile, so v celoti 
realizirale. Iz finančnega poro-
čila blagajničarke Cvetke Kra-
šovec pa je bilo razvidno, da so 
s sredstvi, ki jih dobijo s člana-
rino in dotacijo občine, ravnale 
gospodarno.

Program za letošnje leto je 
prav tako obsežen. Svetovalna 
služba bo za članice društva or-
ganizirala kulinarične tečaje, 
koristna predavanja in skup-
ne izlete s sosednjimi društvi. 
Društvo pa bo organizator sej-
ma pri Sv. Antonu na tiho nede-
ljo in razstave v Strugah in na 

Vidmu na zahvalno nedeljo. V 
okviru občinskega praznika bo-
do pripravile razstavo domačih 
božičnih jedi. Prav tako ne bo 
šlo brez sodelovanja na različ-
nih prireditvah, saj se organi-
zatorji prireditev zavedajo, da 
pogostitev in prijazna beseda 
članic DPŽ vedno pripomore 
k boljšemu vzdušju. 

Na občnem zboru so imele 
udeleženke priložnost dopolni-
ti program z dodatnimi predlo-
gi. Tako je bil z odobravanjem 
sprejet predlog, da bodo tudi 
same pripravljale kulinarične 
tečaje. Vsaka od članic se na-
mreč lahko pohvali s kakšno 
svojo specialiteto, ki jo bo po-
sredovala drugim.

Članice društva upajo, da 

bodo v letošnjem letu prišle 
do novih oblek, želijo pa si še 
boljšega sodelovanja z drugi-
mi društvi.

Občnega zbora sta se udele-
žili tudi predsednici DPŽ iz 
Ivančne Gorice in Grosupljega 
ter župan Anton Jakopič. Aktiv-
nost in zavzetost za čim boljše 
delovanje je bilo zaznati tudi 
na občnem zboru, zato je bila 
razprava živahna, kresala pa so 
se tudi različna mnenja.

Poleg obravnavanega dnev-
nega reda pa je občni zbor do-
segel še en namen - večer ob 
prijetnem druženju, kar je tudi 
eden od pomembnih ciljev sle-
hernega društva.

M. Steklasa

Občni zbor je vodila predsednica društva Marija Zrnec.

Udeležba na občnem zboru je bila velika.

Tudi udeležba iz Strug je bila polna. Na sliki je del članic iz Strug.
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V zvezi s tako imenovanimi izbrisanimi je bilo v zadnjem 
času napisanega in izrečenega že veliko. Razlogov za to je 

več in segajo od tega, kdo se bo javnosti pokazal na bolj 
ustrezen način, do finančnih zahtev po povrnitvi škode in 

celo do odnosa do osamosvojitve. Seveda je problematika 
že tako kompleksna in zamotana, da bi jo bilo nekorektno 

v celoti povzemati.
Pomen izbrisanih je v zadnjih mesecih narasel predvsem 
zato, ker enkrat za spremembo volivci nismo slepo sledili 

zamislim in željam oblasti, pa čeprav so rohnele izjave 
iz najvišjih mest oblasti o ksenofobiji, o skrajnežih in 

podobno.

Kaj je za nas, ki le občasno spremljamo, pač glede na čas, ki ga 
imamo na razpolago, v zvezi z izbrisanimi bistveno? Bistvena se 
nam zdi predvsem “nenavadna” odločitev ustavnega sodišča, ki je 
v nasprotju z ustavnim zakonom RS. Na osnovi takšne odločitve 
je prišlo do poizkusa LDS in ZLSD, da se brez konkretnega indi-
vidualnega preverjanja dodeli status t.im. izbrisanim za nazaj in 
se jim tako nekritično omogoči vlaganje tožb in prejemanje od-
škodnin. 

SDS se v svojih zahtevah zavzema za ustrezno ureditev statusa 
ljudem, ki jim je bila povzročena krivica, tako tudi t.im. izbrisa-
nim in če kdo, smo prepričani, da naši volivci vedo to na številnih 
primerih iz lastnih usod, kako je če oblast nekomu dela krivico. 
Nismo pa za to, da se brez vsakršne izjeme, ne glede na to, kje so 
posamezniki v zadnjem desetletju in več živeli ali se morda celo 
bojevali na jugoslovanskih moriščih, dodeli nekaj, kar nekaterim 
ne pripada. 

Volivci smo dolžni oblasti povedati, da nismo naivni in da nas 
ne bodo vodili za nos, še posebej ne takrat, ko se sprenevedajo o 
naših najvišjih vrednotah, kamor prav gotovo sodi osamosvojitev 
Slovenije. Zaradi ogorčenja javnosti je moralo priti do razpisa re-
ferenduma, saj je prišlo do razhajanj celo med predsednikom dr-
žave in vlade.

Tako je za 4. april predviden referendum o tehničnem zakonu 
o izbrisanih. Tisti, ki bomo podprli referendum bomo dali jasno 
vedeti, da v Sloveniji živimo različni ljudje tudi z različnim statu-
som, vendar morajo za vse veljati isti zakoni. Nesprejemljivo je, 
da se oblast ukvarja nekaj mesecev samo z izbrisanimi. Ob tem 
želimo ponovno poudariti, da je problematika izbrisanih področ-
je, ki ga je potrebno urediti v skladu s spoštovanjem človekovih 
pravic, ni pa potrebno tistim, ki si to niso zaslužili ali delovali celo 
proti slovenski državi, nagrajevati za nazaj s statusi in odškodni-
nami, ki jim ne pripadajo. 

Ob silni skrbi za ureditev te problematike pa je potrebno pove-
dati, da je v slovenski družbi tudi ogromno drugih problemov, 
da je veliko osebnih in kolektivnih stisk slovenskih državljanov, 
bodisi zaradi ekonomskih težav podjetij ali zaradi nezakonitega 
ravnanja posameznih podjetij in ustanov, o katerih vlada do ne-
davno ni hotela vedeti nič. Očitno se vlada zgane v zvezi z interesi 
slovenskih državljanov šele tedaj, ko se začnejo štrajki in ko jim 
začnejo padati odstotki podpore.

OO SDS Dobrepolje

Izbrisani in neizbrisani

Velika noč je praznik vstajenja praznik 
veselega upanja in optimizma. Kristus 
je v tej noči premagal smrt premagal 
trpljenje. Z njegovo pomočjo ga 
premagujemo tudi mi, zato zremo v 
življenje vedro in z optimizmom. 

Vsem našim občankam in občanom 
želimo veselo praznovanje velikonočnih 
praznikov, v trdni zavesti, da je življenje 
z vero v vstalega Zveličarja lepše in bolj 
polno.

Občinski odbor Slovenske ljudske strank

Vsem občanom in občankam želimo 
veselo praznovanje velikonočnih 

praznikov.

OBČINSKI ODBOR 
SDS DOBREPOLJE

Vesele velikonočne praznike želi 
vsem občankam in občanom 

Občinski odbor 
Nove Slovenije
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Vsak se krega s svoj'ga brega

Piše: Zdravko Marič, dr.med.

Piše se leto 1988. Sem Marko Zdravič, 
študent medicine in delam raziskovalno 
nalogo na temo Zdrav način življenja 
prebivalcev Slovenije. Moja naloga je za-
stavljati vprašanja, ki so v zvezi s tem naj-
pomembnejša, sledi strokovni komentar 
vprašanemu in zapis. Pa začnimo:

Moj prvi pogovor začnem s štirideset-
letno prodajalko, srednje visoke in nekoli-
ko močnejše postave. “Dober dan, gospa. 
Bi mi lahko povedali, kaj si predstavljate 
pod pojmom zdrava prehrana?”

“A zdrava prehrana? Ti bom kar narav-
nost povedala, pobič, kaj mi najprej pade 
na pamet. Najprej se ob tem spomnim na 
svojo šefico, najbolj nervozno osebo, kar 
jih poznam, ki ves čas govori o nekih die-
tah in ki je tako suha, da jo je sama kost 
in koža. Ne vem, komu je to všeč, vem 
pa, da ona ne bi mogla prodajati sira in 
mesnin, saj bi kupci kar pobegnili od sla-
bega občutka.” 

Po kratkem presenečenju in razmisle-
ku ji odvrnem: “Ampak gospa, ste vi že 
slišali, da je prekomerna telesna teža de-
javnik, ki ogroža naše zdravje, da ima za 
posledico zvišano raven snovi, ki v preve-
likih koncentracijah škodujejo zdravju 
in počutju. To so predvsem maščobe in 
krvni sladkor. Hkrati onemogoča naše 
gibalne sposobnosti, nas poleni in nam 
velikokrat povzroča bolečine v križu, kol-
kih in kolenih.” 

“Kaj pa boste rekli na to, da je moževa 
teta Neža iz Četeža imela pri devedesetih 
letih več kot devetdeset kil in je umrla 
brez revme in sladkorne?” 

“Verjamem”, odvrnem, “ vendar mora-
te vedeti, da je takih, ki imajo devetde-
set kil in dočakajo devetdeset let, precej 
manj kot takih, ki imajo nižjo telesno te-
žo in doživijo visoko starost.” 

“No ja, ti sedaj lahko govoriš, ko si še 
mlad in lahko poješ kar hočeš, pa se ne 
boš zredil. Počakaj, da boš v mojih letih, 
ko se zredim tako rekoč od zraka, saj sko-
raj nič ne jem, pa mi vse udari na kile. V 
Slovenskih novicah sem prebrala, da ima-
mo taki ljudje debelost podedovano ali 
pa imamo hormonske bolezni, ki nam to 
povzročajo. Sedaj pa moram delati, imam 
namreč gužvo v delikatesi, saj imamo ak-

cijo, in sicer prekajena svinjska rebrca, po 
tristo tolarjev kilo. Pa na svidenje.” 

“Na svidenje, gospa”, sem odvrnil in si 
mislil, da večina ljudi, ki svojo prekomer-
no telesno težo pripisuje neki bolezni ali 
neki višji sili, skriva svoj nepravilni način 
prehranjevanja in na žalost s tem najbolj 
škodi samemu sebi. Ko se pa zgodi, da do-
bijo taki ljudje voljo in uspejo shujšati, ve-
činoma govorijo, da so prej jedli narobe, 
v času diete pa prav. 

Kmalu zatem sem zapisal svoj prvi 
razgovor in se odpravil naravnost v najb-
ližjo gostilno. Tam sem namreč poiskal 
svojega naslednjega sogovornika. Izbral 
sem gospoda, ki je imel približno šestde-
set let, ravnokar je popil pivo in ugasnil 
cigareto. Vljudno sem ga poprosil, če se 
lahko z njim pogovorim nekaj v zvezi z 
zdravjem. Odpravila sva se v prosto sobo, 
kjer sem začel takole najin pogovor: “Mi 
lahko poveste, kaj mislite vi o alkoholu 
in cigaretih?” 

“E, dragi moj, poslušaj, kaj ti bom po-
vedal. Veš ti, zakaj jaz nisem alkoholik in 
sploh nisem pravi kadilec? Zato, ker jaz 
nikoli ne pijem, kadar vozim, in sploh ne 
kadim, kadar sem trezen. Si me “štekal”? 
Edino žena me sekira, naj popolnoma ne-
ham kaditi in piti, natakarica v tej gostil-
ni pa pravi, da vinjenim osebam itak ne 
toči alkoholnih pijač, kar pomeni, da me 
ne smatra za pijanca.”

“Že že, gospod, ampak moram vam 
povedati, da ti dve razvadi, brez katerih 
očitno ne morete živeti, delata škodo ne 
samo vašemu zdravju, ampak tudi odno-
som v vaši družini, službi in družbi nas-
ploh. Za večino ljudi, odvisnih od alko-
hola ali nikotina, je značilno, da radi po-
slušajo le tiste, ki jih tolažijo, da njihovo 
početje ni nič hudega, težko pa najdejo 
soglasje z ljudmi, ki jih opozarjajo, da 
kajenje in pitje alkohola škoduje zdrav-
ju in odnosu do soljudi.”

“To pa sploh ni res. Poglej, ti me tudi 
opozarjaš, pa sva ostala prijatelja. Ajde, 
Slavica, prinesi našemu prijatelju študen-
tu eno mrzlo pivce, da bo lažje delal to 
njegovo raziskovalno; saj boš, Marko, a 
ne, od enega malega ti ne bo nič hudega. 
Moj prijatelj Jaka iz Turjaka, ki pozna vse 

policaje, pravi, da od enega piva ne napi-
haš niti tri promile. Če boš pa imel slučaj-
no kakšne probleme z želodčkom ali gla-
vo, se ne sekiraj, stari, samo meni povej. 
Poglej, jaz imam v levem žepu od srajce 
cigarete, v desnem pa moje tabletke; malo 
Aspirinčkov za glavo in malo Ranitalčkov 
za želodček.”

“Hvala, gospod, vidim, da ste po srcu 
dober človek in sigurno vas imajo ljudje 
radi. Vendar se prijateljstvo ne potrjuje 
s tem, da vsa zbrana družba pije alko-
holne pijače, prav tako ni morebitna 
policijska patrulja razlog, da ne vozimo 
vinjeni. Gre za to, da se ljudje dobro ra-
zumemo in se lahko imamo lepo tudi, če 
ne popijemo niti kaplje alkohola ali ne 
pokadimo nobene cigarete. Tako nam 
potem tudi ne bo treba lajšati težav z 
Aspirini, Ranitali ali drugimi zdravili, 
ki so za določene organe in po določe-
nem času še ena škodljiva snov, ki poleg 
alkohola in cigaret okvarja naše zdravje 
in počutje.”

“Dobro, dobro, danes te še sigurno ne 
bom poslušal, saj imata dva prijatelja god, 
zato se bomo malo skupaj poveselili. Me 
že čakajo, morda se vidiva kdaj drugič 
in drugje, lepo se imej in pozdravi pro-
fesorja.”

“Saj res,” pomislim. Danes še moram 
do profesorja Tkalca iz Žalca, da mu opi-
šem prve vtise raziskave. Moram reči, da 
je stvar naporna in da imam občutek, da 
gre za dva bregova. En breg je medicina z 
vsemi svojimi strogimi navodili za zdravo 
življenje, drug breg pa mi, ljudje, in naše 
življenjske navade, razvade in možnosti. 
In velikokrat se zgodi sledeče: vsak se kre-
ga s svoj´ga brega.

Dragi bralci! Prebrali ste poročilo študen-
ta o njegovi raziskavi in velikih problemih, 
na katere je naletel. Izvedel sem, da mu je 
profesor na koncu svetoval sledeče: 

“Marko, naroči vsem ljudem, ki bodo 
brali to poročilo, da si morajo zapomniti 
le stavke, ki so napisani z debelimi črkami. 
Če boš slučajno z veliko sreče kdaj končal 
študij medicine, pa venomer svetuj ljudem, 
da naj poskušajo živeti na čim bolj zdrav 
način. Pa še to te prosim: če imajo slučajno 
v trgovini še vedno znižana svinjska rebr-
ca, mi jih prinesi dve kili in če imaš slučaj-
no telefonsko številko od Jaka iz Turjaka, 
mi jo napiši na listek.”

Pomagajte torej tudi vi našemu študen-
tu in živite čim bolj zdravo. Tako se bo 
zmanjšal prepad med bregovi in vsem 
nam bo lepše. Čaka vas najlepša nagrada; 
izboljšanje počutja in dvig življenjskih spo-
sobnosti. 
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Zakaj dlesni krvavijo?

Piše: Miha Markelj, dr.dent.med.

Vsega so kriva nekaj tisočink milime-
tra velika živa bitjeca, ki jim pravimo 
mikroorganizmi. Točneje povedano, gre 
za določene vrste bakterij, ki se nahaja-
jo v zobnih oblogah. Obloge okrog zob 
pa se naberejo, če zob ne umivamo red-
no, to je najmanj dvakrat na dan (zju-
traj in zvečer) ali če si zobe ščetkamo 
nepravilno (pomembna je tehnika, ne 
moč!) in površno (brez koncepta, pre-
malo časa). Torej bi bil ustreznejši od-
govor na naslovno vprašanje, da smo 
dejansko za krvavitev iz dlesni (gingi-
ve) krivi sami!

Sama krvavitev niti ni problematična, 
prav tako je tudi nenevarna. Po eni stra-
ni je celo koristna, saj nam jasno poka-
že, da z našimi obzobnimi tkivi nekaj ni 
v redu. Govorimo o parodontalni bo-
lezni. To je vnetno obolenje, ki prizade-
ne tkiva, ki sidrajo zobe v čeljusti. Taka 
tkiva imenujemo obzobna tkiva in so 
sestavljena iz dlesni, periodontalnega li-
gamenta, zobnega cementa in alveolar-
ne kosti. Logično lahko sklepamo, da v 
primeru dolgotrajnejšega vnetja pride 
do razpada teh tkiv in imajo tako zobje 
vedno manjšo oporo v ustih, začnejo se 
majati in izpadati. Resnici na ljubo gre 
pri večini ljudi za dolgotrajno dogajanje 
(več let), vendar so posledice ireverzibil-
ne - vračanje v prvotno stanje (trdnost 
zobovja) ni več možno.

Parodontalna bolezen je tako poleg 
zobne gnilobe (kariesa) glavni vzrok iz-
gube zobovja pri človeku. Medtem ko 
karies dela težave predvsem v mlajšem 
obdobju, pa je parodontalna bolezen 
“smrtna” za zobe večinoma v srednji in 
starejši življenjski dobi.

Dejstvo je, da se premalo zavedamo 
razširjenosti te patologije, saj gre za 
najpogostejšo kronično bolezen po 
35.letu. Začne se kot vnetje dlesni (gin-
givitis), kjer so prizadeti le površinski 

predeli obzobnih tkiv. Dlesen je takrat 
nabrekla, rdeča in ob dotiku lahko zakr-
vavi (zdrava dlesen je svetlo rožnata in 
čvrsta). Če gingivitisa ne zdravimo, lah-
ko sčasoma bolezen napreduje v globja 
tkiva (parodontitis), kjer lahko zasledi-
mo globoke parodontalne žepke okrog 
zob, gnojenje in majavost zob.

Verjetno je glavna stvar, ki vas trenut-
no zanima, kako parodontalno bolezen 
pozdraviti ali še bolje, kako jo prepreči-
ti. Zanimanje za te odgovore se še pove-
ča, če vemo, da lahko omenjeno vnetje 
poslabša srčno-žilna obolenja.

Zobne obloge ali plak so gruče bak-
terij, ki se lepijo na zobno površino. V 
enem miligramu (1mg) teh oblog je več 
kot 100 milijonov bakterij (več kot 300 
različnih vrst), ki izločajo kisline, endo-
toksine in antigene. Prav zaradi teh sno-
vi pride do topljenja zob in uničevanja 
obzobnih tkiv. Plak se lahko odstrani 
le mehansko - s ščetkanjem zob in s 
strojnim čiščenjem trdih in mehkih 
zobnih oblog. 

Za redno čiščenje zob z zobno ščet-
ko je odgovoren vsak zase. Pomembno 
je, da menjate zobno ščetko najmanj en-
krat na 3 mesece, če pa se ščetka “raz-
cveti” prej, pa bo treba v trgovino po 
novo ščetko pogosteje. Izberite srednje 
trdo (izjema so hujša vnetja parodonci-
ja, kjer je treba izbrati mehko) z manj-
šo aktivno glavo in upogljivim vratom. 
Bolj kot vrsta zobne paste je pomembna 
tehnika ščetkanja. Vedno imejte enako 
taktiko: najprej očistite vse zgornje zo-
be po prav vseh površinah, nato pa še 
spodnje. Ščetkajte v smeri od dlesni 
proti zobu (rdeče proti belemu), lahko 
tudi s krožnimi gibi, tako da masirate 
dlesen. Obvezno je čiščenje zob zjutraj 
po zajtrku in zvečer, preden ležete k po-
čitku. Če boste natančni in temeljiti, 
vam bo ščetkanje zob vzelo 3 minute 

ali več. Poleg ščetke uporabljajte tudi 
zobno nitko za prostore med zobmi, 
prav tako lahko uporabljate tudi inter-
dentalne ščetkice in ustno prho. Za čiš-
čenje oblog pod mostički se uporabljajo 
posebne zobne nitke. Klinične raziskave 
so pokazale, da se lahko pri večini pa-
cientov parodontalno bolezen prepreči 
z rednim dnevnim odstranjevanjem 
zobnega plaka. Ustne vode so lahko le 
pomoč in dodatek ščetkanju in nitka-
nju, saj z njimi le blažimo vnetje ustne 
sluznice, ne odpravimo pa vzroka.

Profesionalno čiščenje trdih in meh-
kih oblog je domena zobozdravnika. Z 
njim preprečimo dolgotrajen stik mi-
kroorganizmov z obzobnimi tkivi ter 
omogočimo lažje in učinkovitejše ščet-
kanje. Moram poudariti, da pri čiščenju 
zobnega kamna in ostalih oblog ne gre 
za brušenje zobovja, ampak uporablja-
mo strojne inštrumente, ki vibrirajo. 
Zato ni nobene bojazni, da bi prišlo do 
kakršnihkoli poškodb zob. Čiščenje pri-
poročam najmanj enkrat letno.

Zobne obloge, ki se naberejo pod dle-
snijo (subgingivalno), pa odstranjujemo 
s posebnimi ročnimi inštrumenti (s ki-
retami), s katerimi odstranjujemo tudi 
okuženo površino zobnega cementa in 
naredimo površino korenin gladko in tr-
do. Postopek se imenuje luščenje in gla-
jenje korenin. Naloga zobozdravnika je 
tudi, da popravi ali zamenja neustrezne 
plombe in prevleke na zobeh.

Če kljub vsem omenjenim metodam 
vnetje obzobnih tkiv še vedno vztraja, 
bo potreben obisk pri specialistu paro-
dontologu.

Na koncu naj še omenim, da lahko 
kajenje precej poslabša parodontalno 
bolezen. Povzroča namreč oslabitev 
obrambne sposobnosti gingive ter pos-
pešuje nabiranje mehkih in trdih oblog 
okrog zob. Vnetje obzobnih tkiv lahko 
poslabša tudi sladkorna bolezen, če ni 
ustrezno zdravljena.

Upam, da ste s pomočjo mojega se-
stavka ponovili svoje znanje iz oralne-
ga zdravja, če ste pa izvedeli kaj novega, 
pa bom toliko bolj vesel. Želim vam obi-
lo zdravih dni brez bolečin v prihajajoči 
pomladi!
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Piše: mag. Rok Pelc, dr.vet.med.

Kolika pri konju

Pojem kolika zajema vse oblike bolečine 
v trebušni votlini. Le ta je lahko prava ali 
lažna kolika. O pravi koliki govorimo, ko 
gre za prisotnost bolečine v prebavnem 
traktu in potrebušnici. Bolečini, ki nastane 
zaradi obolenj drugih organov v trebušni 
votlini pa pravimo tudi lažna kolika.

Zakaj so konji od vseh domačih živa-
li najbolj dojemljivi za koliko?

Odgovor na to vprašanje je verjetno is-
kati v anatomski posebnostih prebavnega 
trakta konja. Konj ima glede na svojo ve-
likost sorazmerno majhen želodec, kate-
rega prostornina je približno od 8 do 15 
l. Tako prebavljena hrana nadaljuje pot v 
tanko črevo, ki predstavlja s svojo dolžino 
(približno 12 m) najdaljši del prebavne po-
ti. Skupna kapaciteta tankega črevesa je 40 
do 50 l. V tankem črevesu se odvija vsrka-
vanje hranilnih snovi, predvsem ogljikovih 
hidratov, beljakovin, maščob, vitaminov A, 
D, E, K, kalcija, ter mineralov v sledovih. 
Na prehodu iz tankega v debelo črevo se 
nahaja slepo črevo, ki skupaj z debelim čre-
vesom predstavlja fermentacijsko komoro. 
Tu se najbolj intenzivno odvijajo procesi 
fermentacije (biokemične razgradnje hra-
ne). Slepo črevo ima prostornino od 25 
do 30 l. Debelo črevo s svojo dolžino 3 do 
4 m in presekom v povprečju 23 cm ter 
kapaciteto preko 50 l zapolnjuje večji del 
trebušne votline. V trebušni votlini leži v 

obliki črke U. V debelem črevesu se odvi-
ja prebava vlaknine, vrši se proizvodnja vi-
tamina B ter vsrkavanje fosforja in vode. 
Debelo črevo se v končnem delu zoži in 
preide v danko.

Najpogostejši vzroki kolik
Zapora dela črevesja
Najbolj pogosto nastane omenjena mot-

nja v debelem črevesu, in sicer na eni iz-
med krivin le tega. Omenjeno motnjo lah-
ko povzroči kopičenje delno prebavljene 
hrane, različne vrste tujkov, notranji zaje-
davci, zožitve črevesa, črevesni kamni, pe-
sek, tumorozne spremembe idr. V kolikor 
ne pride do nadaljnjih komplikacij, je ome-
njeno stanje relativno dobro rešljivo.

Kopičenje plina v črevesju
Najbolj pogosto ugotovimo kopičenje 

plina v debelem in slepem črevesju. Le ta 
se kopiči ob spremembah v mikroflori čre-
vesja. S tem, ko se kopičijo plini, le ti pov-
zročajo pritisk na črevesno steno in s tem 
povezano bolečino.

Premiki, zapleti in zasuki črevesja
Različni premiki črevesja povzročijo ne-

normalno lego v trebušni votlini in s tem 
povezane težave. Pri zapletu in zasuku se 
del črevesja zavrti in s tem spremeni svoj 
fiziološki položaj. Včasih se zgodi, da se ob 
tem zaplete še v druge strukture v trebušni 
votlini, kar zadevo še nekoliko poslabša. K 
zapletom črevesja je nekoliko bolj nagnje-
no tanko črevo, zaradi svoje fiziološko 
slabše povezanosti s trebušno steno preko 
oporka. V takih primerih je vedno potreb-
na kirurška intervencija. K omenjenim 
motnjam lahko bistveno pripomorejo tu-
di različne oblike kil (npr. popkovna kila 
pri žrebetih in mladih konjih) in poškod-
be trebušne prepone (izpad črevesja v tre-
bušno votlino).

Krči črevesja
V določenih primerih lahko pride do 

povečanega krčenja črevesja, kar povzroči 
nastanek bolečine. Običajno se taka oblika 
kolike uspešno sanira.

Vnetje črevesja in potrebušnice
Zaradi različnih vzrokov lahko pride do 

vnetja tankega, debelega črevesja in potre-

bušnice. Običajno gre vzrok iskati v okuž-
bi z različnimi vrstami bakterij in zastrupi-
tvah z določenimi vrstami zdravil, težkimi 
kovinami idr.

Razširitev želodca in predrtje želodč-
ne stene

Običajno do tega pride ko se konj preob-
je žita ali krme, ki se ob stiku z vlago nap-
ne (npr. suhi pesni rezanci). Ker ima konj 
majhen želodec in nima zmožnosti povra-
čanja hrane se zgodi, da ob prenapetosti 
želodčne stene le ta poči. V takem primeru 
je smrt neizbežna. Iz navedenega razloga 
je takojšnja veterinarska pomoč tu najbolj 
na mestu.

Rana na želodcu
Bolj pogosto se omenjena motnja pojav-

lja pri mladih konjih. Običajno so ob tem 
prisotni tudi drugi bolezenski znaki, kot 
je slinjenje, zmanjšana ješčnost in obča-
sne kolike.

Poškodbe zadnjega dela črevesja
Možne so vse že naštete oblike kot so za-

prtje, zapleti, zasuki idr. Pogosto se zgodi, 
da nastopijo težave v povezavi s poškodbo 
tega dela črevesa. Možni vzroki za poškod-
bo so: grob preiskovalni pregled, poškodba 
s strani žrebca ob pripustu kobile, ob žrebi-
tvi poškodba s strani žrebeta, ki s svojimi 
kopiti predre steno nožnice in črevesja.

Neznan vzrok
V kar precejšnjem številu primerov vz-

rok za koliko z običajnimi pregledovalni-
mi postopki ne moremo odkriti. V takem 
primeru se lotimo zdravljenja na podlagi 
ugotovljenih bolezenskih znakov ali pa se 
lahko odločimo za operativni poseg.

Kako ugotovimo, da gre za koliko?
Znaki kolike se lahko kažejo na različne 

načine in z različno stopnjo intenzivnosti. 
V blažjih primerih opazimo pri konju ne-
mirno mahanje z repom, kopanje s prednji-
mi nogami, konj pogleduje k bokom, mož-
no je tudi občasno leganje. V napredova-
nju se pojavi potenje, leganje in vstajanje, 
brcanje pod trebuh ter stoja kot da bi konj 
hotel urinirati. V težkih oblikah se konj ne-
kontrolirano valja, prisotno je potenje in 
premetavanje po boksu. Konj občasno ob-
leži na hrbtu, lahko tudi sedi kot pes.

V zelo hudih primerih opisani znaki izgi-
nejo in žival pade v šok. V takih primerih 
opazimo močno potenje, dihanje z močno 
razširjenimi nosnicami in močno potrtost. 
Koža je na dotik hladna. Konji v takih pri-
merih pogosto stojijo s sklonjeno glavo in 
razširjenimi prednjimi nogami, ker na ta 
način lovijo ravnotežje. 

Samo na podlagi opisanih znakov ni mo-
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goče ugotoviti vzroka kolike, lahko pa skle-
pamo da gre pri hujših bolečinah za hujši 
vzrok nastanka kolike.

Kaj lahko storimo?
Izražanje bolečine ni pri vseh konjih ena-

ko. Lahko se zgodi, da nas v začetku mila 
oblika kolike zavede, saj se lahko kaj kmalu 
sprevrže v težko obliko. V večini primerov 
je neizbežna takojšnja pomoč veterinarja. 
Do prihoda veterinarja pa lahko že sami 
konju izmerimo telesno temperaturo, pulz 
in dihanje ter si miselno pripravimo odgo-
vore na vprašanja, ki nam jih bo verjetno 
postavil veterinar (kakšen je bil konjev ape-
tit dva dni pred nastopom kolike, ali smo 
kaj spreminjali prehrano, ali je konj nor-
malno pil, kakšna zdravila smo mu v zad-
njem času dajali ipd.). V kolikor ne gre za 
tako hudo obliko, da konja ne moremo več 
nadzorovati, ga sprehajamo in sicer v me-
jah normale (ne do onemoglosti). Včasih 
se predvsem v blažjih oblikah lahko zgodi 
da kolika preneha. V kolikor konja ne mo-
remo sprehajati poskrbimo za dovolj nasti-
lja in primeren prostor, da ne pride do še 
nadaljnjih poškodb. Do prihoda veterinar-
ja konju ne dajemo nobenih zdravil.

Preventivni ukrepi
Zavedati se moramo, da včasih sami pov-

zročimo nastanek vseh omenjenih težav. V 
izogib slednjemu moramo poskrbeti za:

 Čimbolj naravno vzrejo konj (npr. 
paša);

 Vzdržujemo redno prehrano v istih 
časovnih intervalih;

 Izogibamo se pokladanju slabe kvali-
tete sena, slame in žita, še posebno če le ti 
vsebujejo primesi plesni;

 Zagotoviti moramo nenehen dostop 
do čiste pitne vode;

 Seno in vodo vedno polagamo pred 
žitom;

 Zagotoviti čim daljše obdobje hranje-
nja (minimalno hranimo konje 3x/dan);

 Ne dopustiti prekomerne paše (do go-
le zemlje - nevarnost žrtja zemlje);

 Med ohlajanjem po delu konju ne da-
jemo vode in ga ne hranimo;

 Redno skrbimo za odpravljanje notra-
njih zajedavcev (žrebeta prvič v starosti 6 
do 8 tednov, nato vsake 6 tednov do 6 me-
seca starosti, nato pa vsake 8 do 12 tednov. 
Kobilam en mesec pred žrebitvijo.);

 Izogibamo se nevarnostim, da bi konj 
požrl kakšen tujek;

 Vedno dodajamo vitaminske in mine-
ralne dodatke;

 Redno preverjamo stanje zobovja;

 Prehod na novo vrsto hrane vršimo 
vedno postopoma (minimalno 10 dni), ta-
ko da ima mikroflora čas, da se “navadi” na 
novo vrsto hrane.

Zdravljenje

Zdravljenje v vsakem primeru prepu-
stimo veterinarju. Obstaja več načinov 
zdravljenja, vsekakor pa je predhodno 

V Pekarni Grosuplje med prvimi v 
Evropi osvojili vakuumsko tehnologijo 
za hlajenje izdelkov
Grosuplje, 1. marec 2004 - V Pekarni Grosuplje so med prvimi v Evropi in 
prvi pri nas vpeljali najnovejšo vakuumsko tehnologijo za hlajenje pekov-
skih izdelkov, ki prinaša preobrat v peki na prodajnem mestu. S 1. marcem 
so uspešno zaključili uvajalno obdobje in tako pripravljene izdelke redno 
uvedli na trg. Za tretjino gospodarnejši izkoristek energije in večja produk-
tivnost. Dobri odzivi na kakovost izdelkov grosupeljskih pekov na trgih so-
sednjih držav - na Hrvaškem, v Italiji in Avstriji.

Pekarna Grosuplje, ki je na slovenskem trgu vodilna v segmentu peke na pro-
dajnem mestu, že vrsto let stopa v korak tudi z evropsko pekarsko industrijo. 
Tokrat pa je med prvimi v Evropi osvojila tehnologijo vakuumskega hlajenja, 
ki bistveno izboljšuje postopke hlajenja polpečenih izdelkov in njihove pripra-
ve na prodajnem mestu. Predvsem pa je celoten proces gospodarnejši, zaključ-
na priprava na prodajnem mestu pa poenostavljena. Uvajalno obdobje so s 1. 
marcem zaključili in s tako pripravljenimi izdelki začeli oskrbovati domači in hr-
vaški trg. Vrednost celotne investicije znaša 142 milijonov tolarjev. 

Polpečene izdelke je bilo potrebno doslej zamrzniti na - 20°C, prevoz je pote-
kal s tovornjaki-hladilniki, zamrzovanje pa se je nadaljevalo tudi na prodajnem 
mestu. Vakuumska tehnologija prinaša preobrat, saj omogoča daljše, večdnev-
no hranjenje v običajnem skladišču pri temperaturi od 2°C do 5°C ali krajše 
hranjenje celo pri sobni temperaturi. Shranjevanje v zamrzovalnikih in trans-
port z zamrzovalniki postaja z vakuumskim hlajenjem nepotrebno. Vakuumska 
tehnologija lajša delo tudi trgovcem za peko na prodajnem mestu, čas peke je 
skrajšan, zmogljivost peke je zato večja, kakovost izdelkov pa določa proizvod-
nja in ne peka na prodajnem mestu. Ob tem je odločilnega pomena, da kruh 
in pecivo, ki sta ohlajena z vakuumsko tehnologijo, dosegata odlične lastnosti: 
obstojno hrustljavost, večjo svežino sredice in večji volumen pekovskih izdel-
kov. 

V Pekarni Grosuplje so potrdili tudi energetsko varčnost nove tehnologije in 
njene okoljske prednosti. Zmanjšali bodo stroške voznega parka, obratovanja in 
vzdrževanja. Na podlagi rezultatov v prvih mesecih že ocenjujejo, da je poraba 
energije za tretjino manjša, medtem ko obremenitev okolja ni. 

Pridobitev je pomembna tudi z vidika celotnega poslovanja in nadaljuje do-
sežke pekarne na področju kakovosti. V lanskem letu so namreč uveljavili si-
stem HACCP in obvladovanje kakovosti nadgradili z novim mednarodnim stan-
dardom ISO 9001: 2000, ki še v večji meri postavlja v ospredje zadovoljstvo 
kupcev.

Štefan Plankar, direktor Pekarne Grosuplje: “Zadovoljni smo z odzivom trga 
v poskusnem obdobju, ki smo ga pravkar zaključili s 1. marcem. Ocenjuje-
mo namreč, da imamo na področju dopeke dobre možnosti za uspešen pro-
dor na tuje. Na Hrvaškem, kjer že delujemo v sklopu Mercatorjeve mreže, 
se nam odpirajo nove prodajne poti, za sodelovanje pa se zanimajo tudi ita-
lijanski in avstrijski partnerji.” 

PEKARNA GROSUPLJE, d.d.

stvar veterinarja, da napravi vse za čim 
boljšo diagnostiko nastalega problema. V 
nekaterih primerih, žal, kolika ni rešljiva 
na medikamentozni način in je potreben 
operativni poseg. Žal se v Sloveniji le ma-
lo lastnikov konj odloči za tak poseg, saj v 
večini presega ekonomsko vrednost živali, 
končni rezultat operativnega posega pa je 
lahko vprašljiv.
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Pred vami je poročilo, ki ga mora, v skladu s pravilnikom 
o zdravstveni ustreznosti pitne vode, enkrat letno pripraviti 
upravljalec javnega vodovodnega sistema. 

V letu 2003 je Zavod za zdravstveno varstvo Ljubljana, na 
podlagi programa, ki je izdelan v skladu z zgoraj navedenim 
pravilnikom, izvajal nadzor nad stanjem preskrbe s pitno vodo 
na območju občine Dobrepolje. Ob tem je spremljal epidemio-
loško sliko, izvajal preglede vodovodnega omrežja in naprav 
ter izdajal mnenja o varnosti oskrbe.

Na zajetju in omrežju je bilo leta 2003 odvzeto skupaj 38 
vzorcev, od tega 30 vzorcev za mikrobiološke raziskave in 8 
vzorcev za kemijske raziskave pitne vode. Pri mikrobioloških 
raziskavah je bilo 29 vzorcev, pri kemijskih pa 7 vzorcev us-
treznih. 

 Glede na rezultate preiskav lahko ugotovimo, da je bil le en 
vzorec bakteriološko in kemijsko neustrezen, povečane so bile 
skupne koliformne bakterije, kar kaže na eventuelno možnost 
lokalne onesnaženosti, bodisi da gre za neurejenost pri ravna-
nju z odplakami oziroma prekomerno gnojenje na območju 
varstvenih pasov. Pregled stanja za obdobje od leta 1989 do 
leta 2004 je podan v obliki diagrama.

V letošnjem letu bomo skupaj z občino Dobrepolje, ki je last-
nica infrastrukture, nadaljevali z deli na izboljšanju kakovosti 
pitne vode in zagotavljanju ustreznosti oskrbe. 

V ta namen načrtujemo : 
- izvesti črpalni preizkus in zgraditi vodovod za naselje Ti-

sovec;
- nadaljevati z obnavljanjem dotrajanih in neustreznih ce-

vovodov ter tako zmanjševati vodne izgube in onemogočiti 
lokalna onesnaženja;

- sistematično zmanjševati in opuščati dodajanje klora v si-
stem, za katerega se lahko analitično dokaže primerno kako-
vost na pipi pri potrošnikih brez predhodne dezinfekcije.

Rezultati analiz so ugodni. Voda na vodovodnem sistemu, 
ki ga upravlja JKP Grosuplje in občanom občine Dobrepolje 
priteče iz pipe, je čista, zdravstveno ustrezna. Zadovoljni smo, 
da razpolagamo z dokaj čistim zaledjem vodnih virov, ki nam 
omogoča, da lahko distribuiramo kakovostno pitno vodo. 

Delavci JKP Grosuplje se bomo trudili, da bomo zagotavljali 
čim bolj kvalitetno vodo, vendar pa pozivamo občane občine 
Dobrepolje, da nam pri varovanju pitne vode tudi pomagate s 
svojimi dejanji, in sicer s saniranjem divjih odlagališč, s sanaci-
jo internih kanalizacij (greznic) oziroma izgradnjo svojih ma-
lih čistilnih naprav, s preprečitvijo iztoka neprečiščene odpad-
ne vode v potoke, z zmanjšanjem uporabe gnojil in drugimi 
dejanji, ki pripomorejo k bolj zdravemu in čistejšemu okolje.

Javno komunalno podjetje Grosuplje

DATUM NASELJE STOJNO MESTO ČAS ZBIRANJA

četrtek 22.04.2004 Struge Parkirišče pri gasilnem domu 13,00 - 14,00 h

četrtek 22.04.2004 Kompolje Parkirišče pri gasilnem domu 14,30 - 15,30 h

četrtek 22.04.2004 Videm Parkirišče pri trgovini Vele 16,00 - 17,30 h

četrtek 22.04.2004 Ponikve Parkirišče pri gasilnem domu 18,00 - 19,00 h

Med nevarne odpadke spadajo topila, kisline, barve, laki, olje in maščobe, detergenti, zdravila, baterije, akumulatorji, fluo-

rescentne cevi in drugi živosrebrni odpadki, prazne tlačne posode, fotokemikalije, pesticidi in podobno.

Proti plačilu pa bomo sprejemali tudi manjše količine nevarnih odpadkov od podjetnikov.

Naša prihodnost je čisto okolje!                                                                                           Javno komunalno podjetje Grosuplje     

Odvoz nevarnih odpadkov iz gospodinjstev:
Javno komunalno podjetje Grosuplje obvešča občane občine Dobrepolje, da bo v spomladanskem času odvažalo  nevarne 
odpadke iz gospodinjstev po naslednjem vrstnem redu: 

Plan zbiranja nevarnih odpadkov:

Diagram ustreznih izvidov mikrobioloških 
in kemijskih raziskav na vodovodih v občini 
Dobrepolje, ki so v upravljanju JKP Grosuplje

Kakovost pitne vode na 
območju občine Dobrepolje
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Iz Društva 
upokojencev

Piše: Konrad Piko

Uboga mati zemlja in dnevi 

vsemogočni

Že kar nekaj let v mesecu aprilu “praznujemo” dan zemlje. Ne 
spomnim se točno, katerega leta se je začelo in mi tudi ni preveč 
všeč, da ima zemlja “svoj dan”.

Kot mnogim različnim osebam, predmetom in pojmom so ljud-
je določili, da imajo svoje dneve (dan starejših, dan otrok, dan že-
na, dan človekovih pravic, ...).

Svoj dan je na ta način dobila tudi mati zemlja. Veliko se govori 
o njej, še posebno ta dan  se vsi mediji, tiskani in govorni, posve-
čajo v glavnem njej. Veliko besed, mnenj,

Študij različnih strokovnjakov in pa obljube tisti dan, potem pa 
se vse skupaj lepo pozabi in pospravi v predal za eno leto. Življe-
nje pa teče dalje po starih tirih.

Kar poglejte -  teden  otroka. Toliko otrok je na svetu lačnih, tr-
pinčenih in izkoriščanih.

Dan žena - koliko žensk na svetu nima nobene pravice, ne sme-
jo hoditi v šole, niti  si ne smejo same odločati, s kom se bodo po-
ročile. Tako je v nerazvitem svetu. Tudi pri nas še vedno ne vlada 
enakost med spoloma: moški za enaka dela bolje plačani, za dolo-
čena dela se ženska ne more potegovati,...                                                        

Recimo leto starejših - kaj se je izboljšalo? Vedno več je osam-
ljenih, nepreskrbljenih.

Prav zanima me, kdaj bodo oblasti namenile svoj “dar” “dnevu 
izkoriščanih”? Teh je vedno več in kot kaže, jih bo še več. Spet se 
bo nekdo spomnil za dan le-teh, če mogoče to že ne obstaja. Ne 
vem. 

Vedno bolj in bolj se mi utrjuje misel, da, ko govorimo o člove-
kovih pravicah, o teh in onih, vsi prizadeti jih niso imeli še nikoli 
tako malo kot takrat, ko se o njih na veliko govori in piše. 

Ko je bil dan otroka, me je takrat 7-letna hčerka vprašala, kaj to 
pomeni. Zamislila sem se,  kako sedemletni otrok razmišlja. 

Na drugi seji, 15. 2.2004, smo razpravljali o pustovanju, na-
stopih pevskega zbora Škrjanček, o aerobiki, seminarju v Šen-
tvidu, srečanju upokojencev v Slovenj Gradcu, in srečanjih 
upokojencev na Vidmu vsako prvo soboto.

Pustovanja se je udeležila 48 članov. Bilo je veselo. Igrala sta 
nam harmonikarja Jože Vergo in Jože Zupančič. Precej naših 
članov se je tudi našemilo, nekatere mačkare so bile res vred-
ne nagrade in pohvale.

Naš pevski zbor Škrjanček je nastopil tudi v drugih krajih. 
Nastopili smo v domu ostarelih v Grosuplju, nastopili smo tu-
di v Logatcu in v Ljubljani. Ker nimamo finančnih sredstev, si 
stroške za vožnjo plačujemo sami.

Aerobika je bila ustanovljena leta 2000. Naše članice se je 
ves čas redno udeležujejo. Vaje so zanje prilagojene in dobro 
vplivajo na počutje in zdravje.

V Šentvidu pri Stični smo imeli seminar z namenom priklju-
čitve k osrednji pokrajinski zvezi s sedežem v Ljubljani. Ta ob-
sega dolenjsko regijo.

Srečanje upokojencev Slovenije bo tudi letos, in sicer 24. 
junija v Slovenj Gradcu, s pričetkom ob 10.30 uri na slovenj-
graškem letališču.

Vsako prvo soboto v mesecu organiziramo družabni večer 
za naše člane, da malo poklepetamo in se razvedrimo. Vabljeni 
ste vsi člani in članice. Vabljeni ste vsi, še posebno osamljeni, 
ki nikamor ne hodite. Začetek je ob 18. uri.

O seminarju in letovanju v Izoli boste zvedeli v naslednji šte-
vilki Našega kraja. 

Približuje se izlet v Prekmurje in v Lenti - 22. maja 2004.
Vsi člani ste lepo vabljeni na občni zbor, ki bo 25. aprila.

90 let Pavle Mustar

V januarju 2004 je praznovala svoj 90. rojstni dan gospa Pavla Mu-
star iz Zdenske vasi. Čeprav preživlja jesen življenja v domu starej-
ših  v Grosuplju, je zadovoljna. Pri njej domuje tudi sestra Albina 
Žlajpah in si delata družbo. Gospa Pavla je še vedrega spomina in 
se rada pogovarja o svoji rojstni vasi Rašici pri Velikih Laščah in 
tudi o Zdenski vasi, kjer je živela vse od mladosti pri sestri Albini. 
Pogreša pogled na cerkev sv. Antona. Ko je opešala, jo je gledala 
skozi okno hiše. 

Za njen praznik smo jo obiskale članice Karitasa s predsedni-
kom g. Kostanjškom,  pa tudi sosedje in sorodniki niso pozabili 
njene dobrohotnosti in so ji polepšali dan z obiskom. 

Našega obiska je bila nadvse vesela. S hvaležnostjo in nasme-
hom je izročala pozdrave prijateljem v vasi.

Gospe Pavli in Albini želimo lepo počutje v domu in jih kmalu 
obiščemo.

 Ivanka Zrnec Pavla Mustar je druga z leve.
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Kaj naj ji odgovorim?  Ali naj ji povem, 
da je to samo farsa enega dne?

Preprosto sem ji odgovorila, da je to dan, 
ko se moramo še posebej spomniti svojih 
in tujih otrok in ta dan izkazati drobno po-
zornost. Zadostuje že lep jutranji nasmeh 
ob bujenju in prisrčen “pa-pa” v pozdrav 
ob odhodu v šolo.

To je tisto, kar lahko damo vedno in 
vsakomur - drobne pozornosti, ne samo 
tisti dan. To lahko postane in ostane naša 
navada. 

Prav tako velja za mati zemljo. Vsak dan 
jo znova izkoriščamo, zastrupljamo in one-
snažujemo. Kaj pa ji vračamo?  Darovani 
dan zemlje.

Kot sem nekje prebrala primero:
Gospodar vsega posodi ljudem najlepše 

opremljen vlak, da bi v njem potovali var-
no in udobno, dan za dnem. Nekega dne 
se v tem vlaku peljejo nevzgojeni, nemarni 
in sebični ljudje, ki jim ni mar nič drugega, 
kot samo zase.Razbijejo vsa okna, v zavese 
si brišejo čevlje, kurijo sredi prelepih kupe-
jev in si pečejo hrano, pepel pa pometajo 
pod preprogo,...Ko izstopijo in pridejo no-
vi potniki, dobijo razdejanje.

Ali lahko to zgodbo primerjamo z današ-
njim ravnanjem sodobnega človeka? Zami-
slimo se in spremenimo svoj odnos do vse-
ga, kar ima “svoj dan” in kar ga nima.

Anica Štrubelj

Lepo pozdravljeni!
Mesec je spet naokoli in v MD Dobrepo-

lje se je spet veliko dogajalo - in se še bo!

Najprej bomo objavili nekaj utrinkov s 
smučarskega izleta, o katerem smo govori-
li že v prejšnji številki:

Zimska idila, zasneženi hribi in doline, 
mrzel vetrič, prometni zamaški, snežni me-
teži, smučanje, kepanje,...vse to in še kaj več 
nas spremlja v zimskem času, katerega bo 
kmalu konec.

Tako je tudi letos Mladinsko društvo Do-
brepolje, za člane organiziral tridnevno smu-
čanje v Cerknem, po zelo ugodni ceni z biva-
njem v domu Davča, ki pod streho sprejme 
tudi večje skupine okoli 50 ljudi. Zbralo se 
nas je 15 fantov in deklet v četrtek 29.01.04 
ob 6h zjutraj na Vidmu. Bili smo pretežno 
mlajša skupina in ni bilo možnosti za oseb-
ni prevoz, zato smo najeli kombi za smuči 
in bord, prtljago pa smo “nabasali” v Kan-
go-ja.

Za prijetno, tolpo, čisto in sito bivanje 
smo poskrbeli kar sami (domača kuhinja + 
kupljeni izdelki)

Mislim, da smo ujeli zelo lepo vreme in 
smo se naužili veliko spustov, vsekakor pa 
tudi ni manjkalo “akrobatskih vijug” med 
kupi snega, ki se ga je popoldne kar pribra-
lo.

Eni začetni, drugi povprečni in tretji bolj 
zahtev.,.. vsak je odkril mogoče novo strmi-
no, novo tehniko ali pa možnost uživanja in 

zabave z “možgani na off”.
Nekateri izmed nas smo v Davči že bivali 

in nam je okolje precej domače. Po končani 
smuki smo si utrujeni pripravili pozno kosi-
lo/večerjo, zvečer kartali, prerokovali, medi-
tirali ali pa gledali napete tekme rokometa 
ter z zadnjimi močmi končno odpeli spalne 
vreče za zaslužen počitek. Zgodba se je nato 
v petek in soboto ponovila. V soboto smo za 
seboj še počistili ter se na poti domov usta-
vili v pizzeriji.

Sorazmeroma kratek a športno zanimiv 
dopust je vsakemu pustil novo izkušnjo. 

Zahvala gre vsem, ki so poskrbeli za orga-
nizacijo ter seveda vsakemu izmed nas, ki je 
pričaral smučarsko vzdušje in veliko dobre 
volje in pripravljenosti!

Bilo je prav fino in navdušeni bomo, da 
se naslednje leto ponovi oz. da se nam še 
kdo pridruži.

Snežni pozdrav in obilo užitkov vsem v 
zadnjem dihljaju zime. J J 

M.H. in ostali smučarji

Ravno v času izida pričujoče številke Na-
šega kraja poteka “Šola za animatorje”, več 
o tem izveste v naslednji številki. 

Poleg opisanih dejavnosti se skoraj vsak 
petek in soboto mladi zbirajo v Mladin-
skem centru Sion v prijetnem druženju 
in igranju biljarda/nogometa/pinkponka 
in še zlasti taroka, (še posebno ob za to 
pripravljenih tarok večerih). Če pa nas 
zasrbijo pete, pa tudi zavrtimo glasbo in 
zaplešemo.

Zdaj pa k načrtom za bližnjo prihod-
nost;

24.4.2004 ob 20. uri bo v prostorih Mla-
dinskega društva organiziran velik kulina-
rični dogodek -TEKMOVANJE V PEKI 

PECIV (pravzaprav njegov zaključek oz. 
poizkušanje). Vsak tekmovalec/ka se bo 
predstavil z enim svojim izdelkom, katere-
ga bo ocenila naša degustatorska komisija 
(člani so še anonimne narave), sledil pa bo 
zabavni večer. 

Na pokušino vabimo vse mlade po srcu, 
ki sem in tja radi pojedo kaj sladkega.

Prijave pobira naša članica Sabina Vo-
lek na GSM številko 031 272 055. Pri njej 
izveste tudi vse podrobnejše informacije.

Rok za prijavo je torek, 20.4.2004, pogoj 
za sodelovanje pa je starost pod 27 let.

Avtorje najbolje ocenjenih izdelkov čaka-
jo bogate nagrade.

Med prvomajskimi počitnicami bomo 
ponovno organizirali dneve “Igrajmo se 
skupaj” za vse otroke, ki se radi igrajo in 

Vabimo mlade opazovalce volitev 
za Evropski parlament 2004!

Projekt Evropskega ozaveščanja na 
Nizozemskem

Inštitut za migracijske zadeve 
(IMI) organizira projekt “Tuji mladi 
opazovalci evropskih parlamentarnih 
volitev 2004”, ki bodo od 4. do 15. 
junija 2004. Projekt želi mladini iz 
držav, ki se bo vključile v EU maja 
2004, ponuditi priložnost opazovanja 
evropskih parlamentarnih volitev 
v Nemčiji, Belgiiji, Nizozemskem in 
Franciji ter jim dati prvi vpogled v 
politično življenje.
Iščemo kandidate ki:
 živijo v državi, ki se bo pridružila 
EU v maju 2004 (npr. Slovenija)
 so vključeni v mladinsko 
organizacijo
 govorijo tekočo angleščino
 so stari med 18 in 25 let
 povrnemo potovalne stroške
 cena je polovična
 rok za prijavo je 1. april 2004

Za več informacij kontaktirajte 
Mélanie Trémel
tremel_melanie@yahoo.fr
Institute for Migration Issues - IMI
Nieuwe Gracht 68
NL-2011 NH Haarlem
telefon: 31-23-5327620
fax: 31-23-5428370
Kontaktni naslovi organizacije: 
imi@cybercomm.nl
www.imiorg.nl
Za podrobnejše informacije lahko 
povprašate tudi Andreja Žnidaršiča na 
e-poštni naslov:
andrejznidarsic@email.si
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Pod vodstvom mentoric Martine Prhaj in Mateje 
Hočevar so učenci predstavili koreografijo z naslo-
vom Mlinarjev sin. Nastop je bil splet petja, plesa in 
narečnega govora. Učence sta spremljala Veronika Za-
jec na violini in Mitja Prhaj na harmoniki. Skupina 
iz Ponikev, ki se uči starih ljudskih plesov pri folklor-
nem krožku na šoli, se je na prireditvi predstavila v 
novih oblačilih, kakršne so deklice nosile med obema 
vojnama. Posebej zanje jih je izdelala Mateja Lohkar.

Prireditev je spremljala strokovna spremljevalka 
Metka Knific, med gosti pa so bili tudi vodji Območ-
ne izpostave iz Kočevja in Ribnice. Organizator revi-
je je bila JSKD Območna izpostava Ivančna Gorica 
in ZKD Grosuplje. Prireditev si je ogledalo precejš-
nje število gledalcev, med njimi jih je bilo precej iz 
Ponikev.

M. Steklasa

Med vso to druščino pa se je znašla tudi mala drobna jagoda. Tu-
di strokovnih delavcev ta dan ni bilo v službo. Namesto njih so ta 
dan razveseljevale otroke Pike Nogavičke, maček Muri in muca Ma-
ca. Ko je bila vesela druščina zbrana, se je pričelo rajanje ob glasbi 
in razigranih Pikah Nogavičkah. Pustne šeme so predstavile same 
sebe in deželo, iz katere so prihajale.

Pri Ježkih je bilo ta dan še posebej veliko kraljev, kraljic, princev, 
princesk in drugih dvorjanov, ki sestavljajo kraljevi dvor. Iz tega se 
je razvila spontana domišljijska igra vlog, v katero so se vključili 
vsi otroci in v njej neizmerno uživali. Nekaterim otrokom je vloga 
kralja, princeske ... prav prijala.

Na žalost vseh se je ta dan, ki je poln norčij, dobre volje, sanjarij 
in brezskrbnosti, za vse prehitro končal. Ampak ta norčavi torek 
drugo leto zagotovo spet pride in upam, da bodo drugo leto pustne 
šeme pri odganjanju zime bolj uspešne, kot so bile letos.

Mihelca Grm

Na območni reviji otroških 
folklornih skupin so 

nastopili učenci iz Ponikev

2. marca se je v Kulturnem domu Grosuplje zbralo 
šest otroških folklornih skupin iz regije, med 

katerimi je bila tudi skupina Podružnične šole 
Ponikve.

Veselo pustovanje v vrtcu 
Ringaraja

Na pustni torek, 24. februarja 2004, v vrtec niso prihajali 
otroci, ampak najrazličnejše princeske, kraljične, dobre vile, 

princi, kralji iz daljnih krajev, Pike Nogavičke, strašni gusarji iz 
širnih morij, gozdne in druge živali, Indijanci, kavboji ... 

veselijo v prijetni družbi. Vabljeni starši, 
da napotite oz. pripeljete otroke 28. in 
29. aprila 2004 za čas od 10. do 14. ure 
ter jih prepustite uricam zabave pod vods-
tvom mladih animatorjev. Vabimo tudi vso 
mladino, ki bi želela sodelovati pri vodenju 
/ animiranju otrok. 

Za vse ljubitelje taroka pa sporočamo, 
da bo naslednji tarok večer v soboto 
17.4.2004 ob 20.00. 

Že od prejšnje številke vam dolgujemo 
imena donatorjev, ki so nam s svojo 

velikodušnostjo pomagali do nove opre-
me v prostorih Mladinskega društva. Še en-
krat se jim najlepše zahvaljujemo; 

Avtoprevoznik Jerše Franc s. p.
Brodnik Julij s. p.
Frizerski salon Čopek, Andreja 
Draženovič s. p.
Gašper tours d. o. o.
Kmetijska zadruga 
Komunalno podjetje Ljubljana d. d.
Ledona d. o. o.
Lohkar Janez s. p.
Muc trade d. o. o.
Stolarna Dobrepolje d. d.
Strah Franc s. p.
Strah Tomaž s. p.
Vidic Srečko s. p.
Žaga Pogorelc, Pogorelc Marija s. p.
Alenka Aco Zupet
Brane Brodnik
Marjan Strnad

Marta Šuštar
Maruša Vehovar

Za vse, kar vas dodatno zanima, pa vam 
je še vedno na voljo naša spletna stran 
http://users.volja.net/mdsion ter ustno 
izročilo naših članov. 

Na koncu naj še povabimo vse mlade, 
ki jim ni vseeno, kako preživljajo svoj pro-
sti čas, oz. bi ga radi preživeli na zdrav in 
prijeten način, da se včlanijo v Mladinsko 
društvo Dobrepolje ter obiščejo mladinski 
center Sion na Vidmu. 

Lep mladinski pozdrav! 
  MD Dobrepolje
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Primož Suhadolčan živi in 
ustvarja v Ravnah na Koroš-
kem. V sorazmerno kratkem 
času si je pridobil sloves ene-
ga najbolj priljubljenih sodob-
nih slovenskih mladinskih pi-
sateljev. Njegova knjižna dela 
uvrščajo mladi bralci že nekaj 
let med svoje najljubše knjige. 
Najrajši imajo mladi bralci iz 
vse Slovenije knjigo Košarkar 
naj bo, saj so jo že večkrat 
razglasili za svojo najljubšo 
knjigo.

Za najmlajše je napisal sli-
kanice o Petru Nosu: Žival-
ski vrt Petra Nosa, Peter Nos 
- Štirje letni časi, Peter Nos in 
prijatelji, Peter Nos - najlepše 
je doma, Peter Nos je še vedno 
vsemu kos.

Za bralce razredne stopnje 
je napisal Živalske novice v 
dveh knjigah, kjer najdemo 
duhovite in tudi poučne 
zgodbe o živalih. Delo je 
zasnovano kot časopis, pol 
strip in pol slikanica, za kar 
je zaslužen odlični ilustrator 
Uroš Hrovat. Iz te knjige je 
naš gost učencem predstavil 
zgodbo Lepo je biti papagaj.

Otrokom, ki brez pravljic 
ne morejo zaspati, je napisal 
knjigo Ribo na glavo, pa spat, 
v kateri je zbranih pet prav-
ljic: Strašna gugalnica, Kdo 
vrta po nosu, Trije palčki in 
tri ribice, Žalostni klovn in Ne 
bom še spal.

Najstnikom je namenil tri 
knjige: Košarkar naj bo! in 
Ranta vrača udarec. V teh 
knjigah je polno sproščenega 
humorja in mladostne radoži-
vosti. te knjige so med mladi-
mi bralci zelo priljubljene, ker 
v njih opisuje veselje in težave 
današnje mladine na humori-
stičen način in v modernem 
pogovornem jeziku.

Učenci 3. razreda devetlet-
ke so se predstavili z odlično 
pripravljeno igrico Pozor, hud 
pes! ter z odlično izpeljanim 
intervjujem, za kar ima velike 
zasluge Dušica Hočevar.

Učenci 7. razreda osemlet-
ke so s pomočjo mentorice 
Sonje Lenarčič in likovne 
pedagoginje Svetlane Rodič-
Jakimovske uprizorili igrico 
Kako naučiš kuro znesti jaj-
ca? mentorica Ema Sevšek 

Obiskal nas je slovenski 
pisatelj Primož 

Suhadolčan
V četrtek, 11. marca 2004, je učence OŠ Dobrepolje in 
njenih podružničnih šol obiskal priljubljeni slovenski 

pisatelj Primož Suhadolčan, sin pokojnega avtorja bralne 
značke Leopolda Suhadolčana.

je poskrbela s pomočjo učenk 8. 
razreda, da smo se spomnili 100. 
obletnice rojstva pesnika Krasa 

Srečka Kosovela, 130 let 
rojstva in 70 let smrti slo-
venskega generala, borca 
za severno mejo ter pesni-
ka Rudolfa Maistra, ki je 
pred 100 leti izdal svojo 
pesniško zbirko. Pred 100 
leti je bil tudi imenovan 
za častnika.

Učenci 3. razreda devet-
letke so se našemu gostu 
zahvalili z lepo izdelano 
masko zagoriških mask, ki 
so jo izdelali pri likovnem 
krožku, učenka 5. razreda 
Anita Ljubič pa s čudovito 
lastno sliko kure, ki čaka, 
da bo znesla jajca.

Matej Kalan

Poročilo Policijske postaje 
Grosuplje

JAVNI RED IN MIR
Policijska postaja Grosuplje je fe-

bruarja 2004 na območju občine 
Dobrepolje obravnavala 7 kršitev 
zoper javni red in mir. Od tega je 
bilo 5 kršitev storjenih v zasebnih 
prostorih, 2 pa na javnem kraju. 
Razlogi za omenjene kršitve so 
zelo različni, javni red in mir je 
pogosteje kršen ob vikendih ter 
praznikih. 

Obravnavali smo tudi 17 različ-
nih kaznivih dejanj, ki so bila stor-
jena na celotnem območju občine 
Dobrepolje. Najpogostejša so kaz-
niva dejanja tatvin, vlomov in poš-
kodovanja tuje stvari. Do vlomov 
najpogosteje prihaja v nočnem ča-
su, predvsem v zgodnjih jutranjih 
urah, vlamljajo v vikende, hiše ter 
delovne stroje in v trgovine na ob-
močju občine Dobrepolje.

Če občani opazijo kakšno osebo, 
ki se zadržuje v neposredni bližini 
vikendov ali parkirnih vozil ali se 
na kakšen drug način vede sumlji-
vo in se zadržuje v bližini hiš, naj 
to nemudoma sporočijo policiji ter 
si zapomnijo podroben opis osebe 
ter morebitno prevozno sredstvo, s 
katerim se je osumljeni odpeljal.

Vsi občani, ki bi kar koli vedeli o 
kakšnem kaznivem dejanju ali pro-
metni nesreči, ali če bi opazili sto-
rilce na delu oziroma begu, naj to 
sporočijo na Policijsko postajo Gro-
suplje ali na telefon št. 113. Vsaka 
informacija, ki bi kakor koli pripo-
mogla k izsleditvi storilca, je dobro-
došla. Poleg tega bomo z boljšim 
sodelovanjem med policijo in lokal-

no skupnostjo - občani dosegli, 
da se bodo varnostne razmere 
izboljšale, hkrati s tem pa tudi 
varnostno počutje občanov.

Opravili smo oglede 12 pro-
metnih nesreč z materialno ško-
do in telesnimi poškodbami. Naj-
več prometnih nesreč se pripeti 
zaradi neprilagojene hitrosti, izsi-
ljevanja prednosti, strani in smeri 
vožnje ter nepravilnega premika 
z vozilom. Največ prometnih ne-
sreč se zgodi na regionalni cesti 
R 647 ter v neposredni bližini ali 
v samem naselju Videm.

Policijska postaja Grosuplje 
vsakodnevno izvaja poostreni 
nadzor nad cestnim prometom 
na celotnem območju občine 
Dobrepolje, posebno pozornost 
pa posvečamo kontroli hitrosti, 
seveda pa ostalih kršitev na za-
nemarjamo.

V mesecu marcu 2004 bo Poli-
cijska postaja Grosuplje izvajala 
kontrolo hitrosti z lastnim radar-
jem na celotnem območju obči-
ne Dobrepolje, predvsem pa na 
odsekih cest, kjer se dogajajo pro-
metne nesreče oziroma tam, kjer 
so prekoračitve hitrosti največje 
in najbolj pogoste.

Prav tako bomo v času od 22. 
3. 2004 do 04. 04. 2004 poostre-
no izvajali nadzor nad uporabo 
varnostnega pasu v vozilih in 
zoper kršitelje represivno ukre-
pali.

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE



26 april 2004 27april 2004 Aktualno

Ali ste, kot voznik, kdaj doživeli bliž-
nje srečanje z žabami? Da so se na cesti 
pred vašim vozilom iznenada pojavila 
majhna, čepeča, plazeča, celo poskoku-
joča žabja bitjeca. Kako ste se tisti hip 
odzvali? Ste morda upočasnili in posku-
šali kaj storiti, da se jim varno izognete - 
da jih ne povozite - ali pa ste nadaljevali 
z brezskrbno, hitro vožnjo, ne meneč se 
za drobna bitjeca, ki so morda umirala 
pod kolesi vašega avtomobila? 

Življenje dvoživk

Dvoživke (Amphibia) so v svojem raz-
voju vezane na vodno ali vsaj vlažno oko-
lje. V vodo odlagajo jajca, v nekaterih 
primerih že razvite ličinke, te se kasneje 
probrazijo v mladostne osebke sposobne 
življenja na kopnem in ko odrastejo in 
spolno dozorijo, kar traja pri večini več 
let, se spet vrnejo k vodi, kjer se njihov 
življenjski cikel sklene. 

V svojem letnem življenjskem ciklu so 
vezane tako na vodne kot tudi kopenske 
habitate: mrestišča, poletna bivališča in 
prezimovališča. Ti predstavljajo enako-
vredne dele življenjskega prostora, med 
katerimi se selijo po bolj ali manj ustalje-
nih selitvenih poteh. 

Najdlje se selijo navadna krastača in 
rjave žabe, manjše razdalje pa premagu-
jejo zelena rega, česnovka in pupki ter 
navadni močerad, medtem ko se debe-
loglavka od mrestišča skoraj ne odda-
ljuje. 

Potek posamezne selitve je vrstno zna-
čilen. Nanjo vplivata tako fiziološka pri-
pravljenost živali na selitev kot tudi vre-
menske razmere. Slednje vplivajo na ča-
sovni potek selitve: kdaj se bo začela in 
koliko časa bo trajala. Tako traja spom-
ladanska selitev spolno zrelih osebkov 

Dvoživke (iz)umirajo na naših 
cestah

Dvoživke potrebujejo našo zaščito in pomoč

Na pomlad, ko se po otoplitvi in obilnejšem deževju začne mrest 
dvoživk, so nekateri odseki slovenskih cest njihova morišča. Med njimi 
je tudi odsek državne ceste, ki nas vodi po obrobju Radenskega polja. 

Žabe in močeradi, ki na poti do mrestišč prečkajo ceste, postanejo žrtve 
avtomobilov. Ali smo pripravljeni kaj storiti za njihovo preživetje?

iste populacije le nekaj dni, lahko pa je 
zaradi suše ali nenadnega znižanja tem-
perature tudi večkrat prekinjena. Selitev 
dvoživk proti mrestiščem prične z mra-
kom in poteka v glavnem ponoči. 

Najbolj opazna je spomladanska seli-
tev živali k mrestiščem, saj se osebki ne-
katerih vrst istočasno odpravijo na pot, 
dočim ko poletna in jesenska selitev ne 
potekati tako množično in v isti smeri, 
temveč bolj razpršeno in v različnih ča-
sovnih obdobjih.

Ogroženost habitatov

Vse vrste dvoživk v Sloveniji so, z iz-
jemo navadnega močerada, z Uredbo 
o zavarovanju ogroženih živalskih vrst, 
zavarovane kot ogrožene vrste. Prav ta-
ko so vključene, z izjemo navadnega in 
planinskega močerada, v Rdeči seznam 
ogroženih vrst dvoživk v Sloveniji. Kljub 
temu bo njihovo varstvo učinkovito le, 
če bomo poleg njih samih, varovali tudi 
njihov življenjski prostor, njegove posa-
mezne dele in prehode med njimi. 

Najpomembnejši vzroki njihove ogro-
ženosti so antropogenega izvora (vplivi 
človekove dejavnosti): drobitev življenj-
skega prostora, uničevanje vodnih in ko-
penskih bivališč (izsuševanje močvirij), 
intenziviranje kmetijstva in melioracije, 

onesnaženje vode in tal z mineralnimi 
gnojili in pesticidi, nepremišljeno nase-
ljevanje rib na mrestišča dvoživk, pomo-
ri dvoživk na cestah preko katerih pote-
kajo selitve.

Poglavitni negativni učinek cest je 
možnost povečanja smrtnosti zaradi 
prometa. Verjetnost, da živali naletijo 
nanjo, je odvisna od gibljivosti vrste, 
selitvenih razdalj in gostote cestnega 
omrežja. Verjetnost preživetja posamez-
nih osebkov na cesti pa je odvisna od 
gostote in hitrosti prometa in časa, ki ga 
preživijo na cesti. 

Podatki študij kažejo, da je spomladi, 
na poti na mrestišče, povoženih več kot 
20 odstotkov (včasih celo 40 %) spolno 
zrelih odraslih osebkov. Številne druge 
raziskave kažejo, da je polovica vseh na-
vadnih krastač povoženih, če je gostota 
prometa od 15 do 40 vozil na uro! Stati-
stični izračun pokaže, da je to meja, pri 
kateri prične izumiranje populacije rja-
ve krastače. 

Drobljenje naravnih habitatov z vse 
gostejšim cestnim omrežjem onemogo-
ča medsebojne povezave populacij, kar 
privede do zmanjšanja pretočnosti gen-
skega materiala in posledično vodi do 
izumiranja vrste.

Cesta na obrobju Radenskega 
polja - črna točka

V Sloveniji je 6463 kilometrov držav-
nih cest, na katerih je do sedaj eviden-
tiranih 988 črnih točk, kar predstavlja 
478 kilometrov območja cest, kjer priha-
ja do pomorov dvoživk. (V Dobrepolje 
na odseku cest Ponikve - Raščica, Kom-
polje - Struge ter lokalne ceste pri kalu 
pri vasi Cesta). 

Radensko polje leži v grosupeljski ob-
čini. Je kraško polje, ki nudi dom števil-
nim redkim in zaščitenim rastlinskim 
in živalskim vrstam. Cesta, potekajoča 
vzdolž njegovega zahodnega obrobja, 
ki je tudi glavna prometna povezava 
Dobrepolja, posega v ta naravni habitat 
z vplivom prometa na njej (povoženja 
živali, hrup). 

Odsek med Račno in Mlačevim v dol-
žini poltretjega kilometra, je, v kritičnih 
dneh selitve, prekrit z raztreščenimi žab-
jimi trupelci, ki jih kolesa mendrajo do 
neprepoznavnosti in njih ostanke dežne 
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kaplje spirajo s ceste.
Ko nastopi njihov čas, mrest dvoživk, 

na deževne, tople spomladanske dni, 
omenjeno cesto preči množica žab, od 
katerih prednjači navadna krastača, ki 
jih ohranitveni nagon žene na pot seli-
tve iz gozda proti vodi. Vsako leto zno-
va. Tako že od pamtiveka. In če bi sedli 
v Wellsov časovni stroj in se odpravili v 
preteklost ...? 

V času daleč nazaj, ko so bila kole-
sa, kakršnakoli že, redka, in so si skozi 
Radensko polje plaho utirala pot, to ni 
zmotilo žabjega zaroda. Stoletje so mi-
nevala in prišle so spremembe. Nekdo 
si je omislil in utrdil pot, ki je postajala 
vse trša in širša - cesta, na njej pa vse 
več kotalikajočih se koles, ki so nosila 
vse uporabnejše oblike vozil. Prispeli 
smo v sedanjost. Posebno v zadnjih ne-
kaj desetletjih, se je njih število zelo po-
večalo, postala pa so tudi zelo hitra in 
njih kolesa vse širša. Za dvoživke je to 
nenadna sprememba, ki resno ogroža 
njihov zarod. Neko nestrpno, hitro pre-
mikajoče se tehnično podkovano bitje, 
nehote ali pač, seje smrt na njihovi poti 
preživetja. 

Dvoživke bijejo plat zvona in prosijo 
za kanček pozornosti preko posrednika 
- njim naklonjenim posameznikom po-
vsem tuje vrste, ki jih tudi življenjsko 
ogroža. 

Varstveno delovanje - v domeni 
skupin zanesenjakov

Center za kartografijo favne in flore 
(CKFF; http://www.ckff.si/), zasebni 
zavod, katerega namen je zbiranje, ure-
janje in razširjanje podatkov o obstoju 
rastlinskih in živalskih vrst v Sloveniji, 
je, tudi s pomočjo občanov, zbiral po-
datke o mestih, kjer prihaja do množič-
nih pomorov. To je temelj za naslednji 
korak: aktivno in učinkovito reševanje 
tega problema z začasnimi (postavitev 
začasnih ograj in prenašanje osebkov 
čez cesto v času selitev) in trajnimi ukre-
pi (stalne ograje in podhodi), kar je po-
vezano z delom večjih skupin ljudi vsa-
ko leto znova in izdatnimi denarnimi 
sredstvi. Pri postavljanju začasnih ograj 
in ročnem prenašanju osebkov preko 
ceste sodelujejo dijaki šol, taborniki, ri-
biška in lovska društva, posamezniki ... 

Vabilo na krvodajalsko 
akcijo
Vsak dan se zgodi na naših cestah 
veliko prometnih nezgod; vsak dan 
oboli veliko ljudi.

Za mnoge od teh je edino zdravilo, 
ki jim lahko podaljša ali reši življenje 
- KRI.

Občani in občanke, vabimo vas, na 
krvodajalsko akcijo, ki bo:

 V TOREK, 13. 04. 2004, OD 7. 
DO 13. URE V KULTURNEM DOMU 
IVANČNA GORICA ZA PODROČJE 
OBČINE IVANČNA GORICA;

 V SREDO, 14. 04. 2004, OD 7. 
DO 13. URE V OŠ LOUIS ADAMIČ 
GROSUPLJE ZA PODROČJE OBČINE 
GROSUPLJE IN DOBREPOLJE.

13. in 14. aprila sta izredni krvodajalski 
akciji in krvodajalcem ne bomo 
pošiljali osebnih vabil.

Občani in občanke, izkažite 
solidarnost in pridite na odvzem krvi.

V jesenskem roku imamo redne 
krvodajalske akcije po naslednjem 
razporedu:

 v torek, 14. 9. 2004, od 7. do 13. 
ure v Kulturnem domu Ivančna Gorica

 v sredo, 15. 09. 2004, od 7. do 12. 
ure v OŠ Ferdo Vesel, Šentvid pri 
Stični

 v četrtek, 16. 09. 2004, od 7. do 13. 
ure v OŠ Louis Adamič, Grosuplje

 v petek, 17. 09. 2004, od 7. do 
12. ure v OŠ Dobrepolje, Videm-
Dobrepolje

Vljudno vabljeni!                       

OBMOČNO ZDRUŽENJE RDEČEGA 
KRIŽA GROSUPLJE

Takšne akcije so znane tako iz tujine 
kot tudi že pri nas, v Sloveniji. 

Morda se, v ne tako oddaljeni pri-
hodnosti, cesti ob Radenskem polju 
obetajo podhodi - ta poteka kar ne-
kaj nad nivojem polja - z zadrževal-
nimi ograjami. Do takrat pa bi lahko 
blažili posledice s postavitvijo zača-
snih zadrževalnih ograj in prenaša-
njem osebkov v vedrih prek ceste 
v dneh najmnožičnejših prehajanj 
prek nje.

Ozaveščanje javnosti

Prav tako je enako pomembno 
razumevanje tega pojava s strani 
javnosti ter ozaveščanjem in opo-
zarjanjem udeležencev v cestnem 
prometu o pričujočem problemu 
na cestah. 

Ker se izrazita množična prečenja 
dogajajo le nekaj dni ali teden ali dva 
na spomlad, je dogodek sam po sebi 
zanimiv za voznike. Na naših cestah, 
npr. na cerkniškem, že lahko opazi-
mo prometni znak za nevarnost (tri-
kotnik z likom žabe), ki opozarja na 
prečenja, vendar se večina voznikov 
zanj niti ne meni pretirano - si ga 
namreč razlaga zgolj kot nevarnost, 
ki zaradi žab preti njim. Pa vendar, 
vzbudimo v sebi skrb za dvoživke 
in se pripravimo na bližnja srečanja 
z njimi ter povečajmo možnosti za 
njihovo preživetje pri prečkanju vo-
zišča: občutno zmanjšajmo hitrost, 
povečajmo varnostno razdaljo in z 
nekaj vozniške spretnosti, brez ogro-
žanja sebe in drugih udeležencev v 
cestnem prometu, nam bo uspelo, 
da podarimo življenje eni, dvema in 
morda celo več žabam. 

Vsi predstavljeni varstveni ukre-
pi ne pomenijo celovite in dokonč-
ne rešitve problema, pač pa opazno 
omilitev negativnega vpliva ceste in 
prometa na njej. Če bodo šla prizade-
vanja v tej smeri, bomo za dvoživke 
naredili veliko. 

Dean V. Strnad

Viri: CKFF; Proteus 7/62 - Dvoživ-
ke in ceste - z dovoljenjem soavtorice 
K.P.



28 april 2004 29april 2004 Fotoreportaža

V soboto, 31. 
januarja, je v 
dvorani Jakličevega 
doma gostovala 
gledališka skupina 
iz Dekanov z 
uspešnico “Sreča 
iz Salamonovega 
oglasnika”. Značilno 
za skupino je, da si 
pišejo tekste sami 
igralci in da en 
igralec nastopa v 
več vlogah.

Dogodki in ljudje

“Ali veste, zakaj je Anton 
Jakopič naš župan? Zato 
ker je za vse.”

S temi besedami je Igor 
Ahačevčič na folklorni pri-
reditvi ob kulturnem praz-
niku duhovito pokomen-
tiral pravi mali “šou”, ki ga 
je na odru izvedel župan, 
potem ko ga je ena od 
plesalk  prišla iskat v dvo-
rano za “poštertanc”.

To, da pust preganja zimo, se letos ni potrdi-
lo, saj je šele po pustu zapadlo največ snega.

 Najnovejša ponudba ŠD Dobrepo-
lje je fitnes v prostorih društva v 

Jakličevem domu. Vsi, ki so naprave 
že preizkusili, so navdušeni.

Zanimanje za 
žensko rekreacijo 
je preseglo vsa 
pričakovanja, saj 
je število žensk, 
ki obiskujejo 
rekreacijo oz. 
aerobiko, naraslo 
na 67. Vaje 
potekajo od 
novega leta dalje v 
Jakličevem domu, 
in sicer kar v treh 
skupinah.

Tudi letos so v vrtcu in na vseh šolah v občini pripravi-

li prireditve za materinski dan. O njih bomo poročali v 

naslednji številki. Najbolj so s praznovanjem materin-

skega dne pohiteli v vrtcu Ringaraja, od koder je tudi 

fotografija.
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1. skupina: 1 – 12 let; 19 tekmovalcev
NAJBOLJŠI REZULTATI

MESTO TEKMOVALEC-KA ČAS
1 Volek Katarina 0.56

2. Ljubič Anita 1.00

3 Kralj Primož 1.06

4 Kralj Anja 1.13

5 Žnidaršič Jaka 1.25

2. skupina: od 12 let – naprej; 23 tekmovalcev
NAJBOLJŠI REZULTATI

MESTO TEKMOVALEC KA ČAS
1 Ljubič Janez 0.49

2 Žnidaršič Miha 1.00

3 Volek Ambrož 1.01

4 Padar Gregor 1.02

5 Babič Marko 1.07

NAJBOLJŠI REZULTATI OLD-TIMERJEV;  11 tekmovalcev
MESTO TEKMOVALEC-ka ČAS
1 Blatnik Stojan 1.02

2 Škulj Stane 1.06

2 Blatnik D. 1.06

4 Kralj Marta 1.13

5 Kovačič Jože 1.18

Kot vidite po številu tekmo-
valcev, je sankanje zelo popu-
larno. Prvouvrščeni tekmo-
valci so bili seveda nagrajeni 
z medaljami, ki sta jih izdela-
la Stojan Blatnik s pomočjo 
g. Jožeta Zalarja iz Predstrug. 
Prejeli pa so tudi lepe praktič-
ne nagrade.

Nagrad ni manjkalo tudi za 
ostale tekmovalce, saj smo na 
koncu žrebali startne številke 
za lepe praktične nagrade.

Kljub mrazu si je tekmo og-
ledalo lepo število gledalcev. 
Tu velja omeniti Podgorce, 
ki so prišli kar s traktorjem 
in vozom. Vam rečem: Bilo 
je “luštno”.

Sankanje v Zagorici
V soboto, 7. marca, je bilo v Zagorici spet živahno. Kot že 
lansko leto smo tudi letos izvedli sankanje na Gmajnici. 
Lani je organizacija potekala bolj v lastni režiji Stojana 

Blatnika, letos pa smo se organizirali v okviru ŠD Zagorica.

Že teden dni prej smo vsako popoldne pridno teptali sneg 
skoraj 800 m dolge proge na cesti proti Jauham. Količina snega 
je bila res obilna, tako da verjemite, to delo ni bilo lahko No, 
do sobote nam je vendarle uspelo. Poskrbeli smo tudi za ozvo-
čenje z glasbo, v “jurčku” pa ni manjkalo toplih napitkov ter 
golaža, za katerega so poskrbeli izurjeni kuharji.

Tekmovalo se je v dveh skupinah uradno in na koncu še tek-
ma “old-timerjev”.

Nekateri sankači so na sankah pokazali prave mojstrovine.
Tekma “old-timerjev” je potekala že skoraj v temi. Takrat 

je bil sneg že močno pomrznjen, tako da dramatičnih prizo-
rov ter senzacionalnih padcev ni manjkalo. Na srečo brez poš-
kodb.

SPONZORJI:

Pekarna Blatnik

Prodaja plina Franci Strah

Trgovina z avtodeli FOR CAR

Stolarna Dobrepolje

Evromojster - Marko Kastelic

Strah Tomaž

Krovstvo Levstek Ivan

Pekarna Kovačič

Avtovleka AMV Kastelic

Frizerski salon Čopek

Trgovina VELE

Trgovina Trgojan

Kovinska galanterija 
Žnidaršič

Zalar Jože

Lepo ročno delo
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KONČNA LESTVICA 2. LIGE (zimska liga - Grosuplje)

mesto EKIPA
število 
tekem

zmage remiji porazi TOČKE
dani 
goli

prejeti 
goli

gol 
razlika

1  ŠMD TURJAK I. 9 6 2 1 20 33 : 19 14

2  NK BRINJE 9 6 1 2 19 44 : 23 21

3
ŠD DOBREPOLJE 
SNEŽAK

9 5 2 2 17 45 : 22
23

4  ŠMARJE UNITED 9 5 2 2 17 33 : 27 6

5  ŠD KBM PODKRIMCI 9 5 1 3 16 32 : 21 11

6  PROSTEL 9 5 1 3 16 33 : 34 -1

7  PEKARNA GROSUPLJE 9 3 2 4 11 31 : 39 -8

8  YOUNG POWER 9 3 1 5 10 26 : 46 -20

9  KMN VELIKE POLJANE 9 1 0 8 3 14 : 38 -24

10  NK BRINJE MLADI 9 0 0 9 0 14 : 36 -22

Zimska sezona v malem nogometu je za-
ključena. Letošnje prvenstvo je bilo - po šte-
vilu ekip - rekordno (20). Odigranih je bilo 
vrsta tekem, saj je sezona trajala od novem-
bra do konca februarja.

Iz Dobrepolja se je tekmovanja udeležila le 
ekipa ŠD Dobrepolje Snežak. Ekipa z uvrsti-
tvijo ni bila zadovoljna, saj je pričakovala ve-
liko več. S samo igro so bili igralci veliko bolj 
zadovoljni in to je tisto, kar jih ohrabruje in 
jim daje potrebno samozavest v prihodnje. 
Povedati je potrebno, da je bila ekipa sestav-
ljena pretežno iz zelo mladih igralcev, ki po-
trebujejo čas in izkušnje.V tem smislu se bo 
v prihodnje ekipa še krepila in popolnjevala 
z mladimi igralci. 

Prihaja pomlad in s tem se tudi nogomet 

VAŽNO OBVESTILO!

FITNES V 
DOBREPOLJU

KJE?
NA VIDMU

KJE?
V JAKLIČEVEM DOMU, V PROSTORIH 
ŠPORTNEGA DRUŠTVA DOBREPOLJE

KDAJ JE ODPRT?
VSAK DAN - OD PONEDELJKA DO SOBOTE 
- OD 17.00 ure DO 22.00 ure

PRIDITE, POGLEJTE, POVPRAŠAJTE IN SE 
PREPRIČAJTE! 
ŠPORTNO DRUŠTVO DOBREPOLJE VAS 
VABI IN PRIČAKUJE.

seli na prosto. Tudi v letošnji sezoni bo or-
ganizirana občinska liga v malem nogome-
tu. Že sedaj pozivamo ekipe, da uredijo svo-
je vrste, da razmislijo o terminu igranja, ki 
bi vsem najbolj odgovarjal ( petek, sobota 
- v večernih urah, nedelja - dopoldne ). Na 
to temo bo še sklican sestanek, kjer se bo-
mo dogovorili o celotnem poteku lige.

Pripravil: Kuplenk Alojz

Šport (mali nogomet)

Na koncu bi se rad zahvalili sponzorjem, ki so pomagali s 
svojimi sredstvi, zagnanim članom ŠD Zagorica in ostalim Za-
goričanom za pomoč in sodelovanje.

Občni zbor ŠD Zagorica

Občni zbor smo imeli 8. 3. 2004, ob 14. 00 uri v prostorih gasil-
skega doma v Zagorica.

Poslušali smo izčrpno poročilo predsednika in blagajnika, pre-
gledali delo prejšnjega leta in naredili plan za leto 2004.

Dogovorili smo se tudi o višini članarine ter vpisali nekaj no-
vih članov.

Seveda je na koncu potekala razprava. Ob prijetnih mislih na 
prejšnji dan in ob vonju kuhanega vina smo se po razpravi 
utrujeni razkropili po domovih.

P.S.

Radi bi obvestili vse članice Športnega društva Zagorica in ti-
ste, ki bi to rade postale, da se lahko ob sredah po 19. uri v ga-
silskem domu Zagorica udeležujete ur namiznega tenisa.

 Jože BabičV prijetni družbi
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Po izvolitvi delovnega predsedstva obč-
nega zbora je poročilo o delu društva v le-
tu 2004 podal predsednik društva Boštjan 
Grandovec, nato pa so vodje posameznih 
športnih sekcij poročali o delu posamez-
ne sekcij v letu 2003. Na podlagi poročil 
smo ugotovili, da so bili največji dosežki 
za društvo v letu 2003 izgradnja igrišča, 
mesec športa, kateri je pokazal, da je zani-
manje za šport zelo veliko (košarka, mali 
nogomet, kolesarstvo, namizni tenis) . 

V mesecu športa smo organizirali tudi 
veteransko tekmo v malem nogometu, 
kjer so se med seboj pomerili ustanovite-
lji društva. 

Mesec športa pa se je zaključil s prosla-
vo otvoritvijo igrišča, katero pa je dolgo v 
noč pospremila velika veselica z Natalijo 
Verboten.

V preteklem letu je največji uspeh druš-
tva na tekmovalnem področju 4. mesto na 
državnem prvenstvu v namiznem tenisu, 
ki ga je dosegla ekipa OŠ Dobrepolje, kate-
ro pa so zastopali člani ŠD Kompolje (ra-
zen ene predstavnice).

Izkazala se je tudi košarkarska ekipa, ki 
je v občinski ligi osvojila 3. mesto z ena-
kim številom točk kot zmagovalci, vendar 
s slabšo koš razliko.

Tudi ekipa v malem nogometu je v me-
dobčinski ligi dosegla zavidanja vredno 4. 
mesto, poleg tega pa je osvojila tudi veliko 
odmevnih rezultatov na številnih turnirjih, 
na katerih je nastopila.

Leto 2003 je pokazalo, da se dela tudi na 
mladih, saj so se zelo dobro odrezali tako 
na turnirju v malem nogometu v Sodraži-
ci, kjer so osvojili 2. mesto, kot tudi na do-
mačem turnirju, kjer so osvojili 1. mesto 
med starejšim osnovnošolci in drugo me-
sto med mlajšimi osnovnošolci.

V letu 2003 je pričela z delovanjem v 
sklopu društva tudi joga sekcija, ki je po-
kazala, da je zanimanje med ženskami za 
tovrstno rekreacijo veliko. 

Tako je v letu 2003 je društvo izpolnilo 
večinoma zastavljenih ciljev, katere si je za-
dalo na občnem zboru v preteklem letu.

Sledilo je poročilo blagajnika, ki je podal 
finančno poslovanje društva in poudaril, 
da je bilo tudi letos večino sredstev pridob-
ljenih s pomočjo donatorjev, nato pa je sle-
dilo še poročilo nadzornega odbora . 

Delegat ŠD Kompolje na skupščini ZŠO 
Dobrepolje Marjan Prijatelj je poročal o se-
ji ZŠO Dobrepolje (interna določila ZŠO, 
plan dela in finančni plan ZŠO Dobrepolje 

za leto 2004).
Po končani razpravi o poročilih in spre-

jetju novih članov je občni zbor sprejel na-
slednji plan dela za leto 2004:

 Namizni tenis:
Na področju namiznega bosta delova-

li prav tako kot lani aktivno dve delova-
li vadbeni skupin, ki nas bosta zastopali 
v medobčinski ligi in različnih turnirjih 
oz.odprtih prvenstvih. Poleg omenjenih         
dveh namiznoteniških vadbenih skupin 
(starost nad 15 let) tudi letos deluje skupi-
na šoloobveznih otrok, katera načrtno dela 
(trenira) pod vodstvom trenerja NTK Pre-
serje in od katere tudi letos pričakujemo 
podobne rezultate kot lani. Omenim naj 
še, da se z namiznim tenisom rekreativno 
ukvarja še veliko drugih članov društva. 
Cilji na področju namiznega tenisa pa so: 
organizacija občinskega prvenstva v sodelo-
vanju z ZŠO, odprtega prvenstva Kompolj, 
društveni turnir;

 Mali nogomet:
Tudi letos bomo imeli dve ekipi v malem 

nogometu , ki bosta zastopali društvo v ob-
čini in izven nje (članska ekipa in srednje-
šolska ekipa, s katero se prav tako načrtno 
dela). Da je zanimanje za mali nogomet v 
društvu zelo veliko, potrjujeta tudi dve vad-
beni skupini osnovnošolskih otrok, katerih 
število se iz leta v leto povečuje in katerih 
rezultati so bili vidni v preteklem letu.

Na področju malega nogometa ima ŠD 

Kompolje v letu 2004 organizacijo dveh 
turnirjev, in sicer: memorialni turnir Mar-
jana Straha (v sklopu prireditve mesec 
športa) in novoletni turnir  telovadnici 
OŠ Dobrepolje;

 Košarka: 
Tudi v letošnji sezoni ostajati v košarki 

obe ekipi , katerih cilj je sodelovanje v ob-
činski ligi in na različnih turnirjih, organi-
zirali pa bosta tudi tradicionalni turnir 
trojk za prehodni pokal Kompolj;

 Joga:
S svojim delom bo nadaljevala tudi sku-

pina joge. Ker med članicami omenjene 
skupine in ostalimi članicami društva vla-
da veliko zanimanje za aerobiko, je bil spre-
jet sklep, da se končno organizira aerobika 
v okviru ŠD Kompolje, v spomladansko je-
senskem času pa tudi žensko rokometno 
sekcijo;

 Kolesarstvo:
Sprejet je bil tudi sklep, da se ustanovi ko-

lesarska sekcija (veliko članov že sedaj ko-
lesari, njihova pripadnost društvu pa se je 
pokazala že v lanskem letu pri organizaci-
ji kolesarskega maratona v okviru meseca 
športa, prav tako pa imajo tudi letos v pla-
nu organizacijo kolesarskega maratona);

Podrobnejši seznam prireditev, ki jih bo 
organiziralo ŠD Kompolje v letu 2004, je 
podan v koledarju prireditev, ki ga je izda-
la občina Dobrepolje.

Poleg tega si je društvo v letu, ki prihaja 
zadalo še naslednje cilje:

 izgradnja slačilnic (s prostovoljnim de-
lom in ob finančni pomoči občine);

 organizacija meseca športa;
 organizacija enodnevnih smučarskih 

izletov;
 ureditev dvorane.

Za ŠD Kompolje Bojan Adamič

Poročilo z občnega zbora ŠD Kompolje z dne 
29.2.2004

Na občnem zboru je bilo prisotnih 72 članov društva, kar je pomenilo sklepčnost 
občnega zbora.

ŠD KOMPOLJE

Namizni tenis

V soboto, 6. 3. 2004 , smo se člani namiznoteniških sekcij Športnega druš-
tva Kompolje udeležili odprtega občinskega prvenstva v namiznem tenisu 
občine Brezovica, v organizaciji NTK Preserje.
Največ uspeha je imel v kategoriji od 5. do 8. razreda
Gregor Prijatelj, ki je zasedel odlično 2. mesto med 9 tekmovalci.
Ostale uvrstitve:
Primož Prijatelj:  6. mesto v kat. Od 1. do 4. razreda
Miha Novak:        8. mesto v kat. Od 5. do 8. razreda
Domen Prijatelj:   8. mesto v kat. Člani do 40 let
Marjan Prijatelj:    8. mesto v kat. Člani nad 40 let

Zapisal M. Prijatelj

Šport
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K I N O  “ D O B R E P O L J E ”  V I D E M  3 4

D O L B Y - D I G I TA L  Z V O K

PETEK, 2. APRIL, OB 20.30

ameriška uspešnica - ljubezen-
ska drama

LEGENDA O JEZDECU 
KITOV
KRATKA OZNAKA: Legenda o jez-
decu kitov (Whale Rider) - novo-
zelandska drama o dvanajstletni 
maorski deklici in njenem dedu, 
plemenskem poglavarju, ki za-
man hrepeni po moškem dedi-
ču in ne sprevidi, da je lahko 
ženska na kitu prav tako dobra. 
Hej, še boljša.

NEDELJA, 4. APRIL, ob 15. in 
20.30 

ameriška uspešnica - romantič-
na komedija

LOČITEV PO FRANCOSKO
KRATKA OZNAKA: Ločitev po 
francosko spremlja pot Isabel 
Walker, čistokrvne Kalifornijean-
ke, ki pride v mesto luči obiskat 
nosečo sestro Roxeanne. Temač-
no romantično pesnico Roxy je 
pravkar dal na čevelj podli mož 
Charles-Henri de Presand (Melvil 
Poupaud) in videti je, da ju čaka 
ločitev. Medtem se Isabel zaplete 
s poročenim francoskim diploma-
tom (Thierry Lhermitte), ki je stric 
Roxyjinega skoraj bivšega moža. 
Pride do škandala, ameriški idea-
lizem in neukrotljivi duh sester 
Walker se zoperstavita francoski 
prefinjenosti in trmoglavemu ra-

cionalizmu družine Persand. 

NEDELJA, 11. APRIL, ob 15.in 
20.30

ameriški uspešnica - romantič-
na komedija

NASMEH MONA LIZE
KRATKA OZNAKA: 

Julia Roberts se je preselila v pre-
teklost - v leto 1953 - igra namreč 
profesorico umetnostne zgodovi-
ne na ženskem kolidžu, ki skuša 
odpreti oči svojim študentkam in 
razširiti njihovo (zelo konvencio-
nalno) obzorje.

PONEDEL., 12. APRIL, ob 15. 
uri in 20.30

slovenska uspešnica - komedija

DERGI IN ROZA
KRATKA OZNAKA: Slovenska ko-
medija Borisa Jurjaševiča. Andrej 
Rozman (tudi koscenarist) in Mar-
ko Derganc sta naslovna junaka, 
ki se umakneta v gorsko kočo is-
kat počitka in navdiha. Kateri od 
slovenskih igralcev še nastopa? 
Le kateri ne? Plus Foxy teens.

Roza je socialni delavec v zavo-
du za osirotele otroke. Hoče re-
šiti večjo skupino različno starih 
otrok, ki se jim obeta, da bodo 
ostali zaradi denacionalizacije 
brez doma. Z novim lastnikom 
se domeni, da v enem mesecu 
zbere denar za odkup stare graš-
čine, v kateri so otroci živeli do-
slej. Pojma nima, kako mu bo to 
uspelo. Spomni se na svojega 
starega prijatelja iz amaterske-
ga gledališča.

Ko pride prosit Dergija za posoji-
lo, ta ravno najde rešitev za svoje 
težave. Šel bo za oskrbnika v pla-
ninsko kočo. Tam ga Biba ne bo 
našla, saj ima strah pred višino in 
zato ne hodi v gore. Prepriča Ro-
zo, da se mu pridruži. Posel je od-
ličen, dela malo, denarja veliko, 
vmes pa lahko počneta za denar 
še kaj drugega: naštudirata pred-
stavo, ki jo bosta prodala teatrom 
in televiziji. Dergi se zlaže na radi-
ju, da gre na Islandijo, kamor mu 
zares sledi zaljubljena Biba.

PETEK, 16. APRIL, ob 20.30

ameriški akcijski film

DOBRODOŠLI V DŽUNGLI
KRATKA OZNAKA: Beck ne išče te-
žav in tudi drugim jih noče pov-
zročati. Na žalost pa ga znova na-
jamejo, da bi počistil težavo. Sa-

mo še iz ene packarije se mora 
izvleči, preden za vedno opravi s 
tem poslom. In ta postaja vse bolj 
zamotan, tako kot džungla, v kate-
ro ga pošljejo.V središču njegove 
zdajšnje težave je pametnjakovič 
Travis, gobezdavi preprodajalec, 
ki naj bi ga po naročilu njegove-
ga očeta izvlekel iz brazilske pu-
stolovščine. Kot se izkaže, je Tra-
vis veliko bolj prefrigan, kot je 
menil Beck, ne le zaradi dolgega 
jezika in zaradi tega, ker nikakor 
noče oditi, ampak tudi zaradi ne-
katerih komplikacij, ki jih privle-
če s seboj: Mariane, odločne do-
mačinke, ki pozna odgovore na 
nekatera vprašanja o džungli in 
Hatcherja, despota, ki je džunglo 
in njene prebivalce spremenil v 
svoj dobičkonosni imperij.

NEDELJA, 18. APRIL, ob 15. uri 
in ob 20.30

ameriški akcijski-adrenalinski 
triler

DIVJI V SEDLU
KRATKA OZNAKA: Motorist Cary 
Ford (Martin Henderson) se po 
šestih mesecih vrne v domače 
mesto, da bi bil spet ob svojem 
dekletu Shane (Monet Mazur), ki 
jo je zapustil brez pojasnila, in da 
bi zaključil stare posle.

Ko je odšel iz mesta, je imel več 
motorjev, ki so bili last Henryja 
(Matt Schulze), brezsrčnega pre-
prodajalca drog in voditelja moto-
ristične tolpe Zdraharji. Henry pri-
tiska na Forda, da bi dobil nazaj 
svoje motorje, ki imajo v tankih 
nekaj, kar je vredno več kot ben-
cin. Ford mu jih ne vrne, zato mu 
Henry podtakne umor Juniorja, 
mlajšega brata Treya (Ice Cube), 
zloglasnega voditelja motoristič-
ne tolpe Kosci.

PETEK, 23. APRIL, ob 20.30

bosanska uspešnica - drama 

GORI VATRA 
KRATKA OZNAKA: Tešanj je prijaz-
no bosansko mestece, ki si priza-
deva vzpostaviti normalen, miren 
vsakdanjik: ima živahno tržnico, 
tradicijo in vzdržuje dobre sosed-
ske odnose. Takšen je vsaj splošni 
vtis, medtem ko notranjost skriva 
slabo zaceljene vojne rane, krimi-
nal, prostitucijo in korupcijo. 

Nato pa nenadna novica o bli-
žajočem se obisku ameriškega 
predsednika Clintona vaščane 
pahne v evforijo. V obisku vsak 

vidi priložnost zase. A najprej 
se mora Tešanj znebiti svojih te-
mačnih strani in v enem tednu 
pod nadzorom mednarodnih 
opazovalcev pričarati nekakšno 
demokracijo....

NEDELJA, 25. APRIL, ob 15.in 
20.30 

ameriška uspešnica - ljubezen-
ska komedija 

LJUBEZEN JE LUŠTNA 
STVAR 
KRATKA OZNAKA: Oskarjevci Jack 
Nicholson, Diane Keaton in Fran-
ces McDormand igrajo ob Kea-
nuju Reevesu in Amandi Peet v 
prefinjeni romantični komediji 
Ljubezen je luštna stvar. 

Harry Sanborn (Nicholson) je 
večni samec, ki hodi na zmenke 
le z ženskami pod 30. letom. Ko 
želi preživeti romantični vikend 
s svojo najnovejšo romanco Ma-
rin (Peet) v hiši njene mame, ga 
začne boleti v prsih. Marinina ma-
ma Erica Berry (Keaton), uspešna 
in ločena dramatičarka, z odpo-
rom privoli, da ga bo negovala, 
dokler ne ozdravi. Harry na svo-
je presenečenje ugotovi, da ga 
Erica privlači. In navkljub njeni 
začetni sovražnosti do Harryja, 
tudi ona kmalu ponovno najde 
ljubezen. Toda zaplete se, ko se 
za Erico začne zanimati Harryjev 
očarljivi 30-letni zdravnik, Julian 
Mercer (Reeves). 

PETEK, 30. APRIL, ob 20.30

ameriška uspešnica - nora ko-
medija 

KOT RIT IN SRAJCA 
KRATKA OZNAKA: Bob in Walt Te-
nor sta legendi malega mesta, od-
lična športnika in ponosna lastni-
ka restavracije s hitro hrano, kjer 
njune štiri roke delajo ob žaru s 
svetlobno hitrostjo. Ko se v Wal-
tu prebudi igralska žilica, prepri-
ča Boba, naj spoštuje njun dogo-
vor iz otroštva, da drug drugega 
ne bosta zadrževala, zato se bra-
ta odpravita na zahod proti svet-
lim hollywoodskim lučem. Bob 
in Walt se hitro spoprijateljita z 
zapeljivo sosedo (Eva Mendes), ki 
Waltu priskrbi ostudnega agenta 
(Seymour Cassel), ki je prepričan, 
da je Walt kot nalašč za pornič.

Waltu se končno začne nasmihati 
sreča, ko srečata legendarno divo 
- in dobitnico oskarja - Cher.

Kino
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Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,

le daleč je ...

ZAHVALA
Ob prezgodnji izgubi našega dragega sina, brata 

in strica

ALOJZIJA MIKLIČA
iz Podtabora

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam pisno ali 
ustno izrazili sožalje, ga kropili, darovali cvetje, sve-
če, dali darove za cerkev in svete maše ter ga spremi-

li v tako velikem številu k večnemu počitku.
Posebna zahvala vaščanom, pogrebcem, sodelav-

cem Ljubljanskih mlekarn, šoferjem - prevoznikom 
mleka, prijateljem in znancem in vsem, ki ste zanj 

molili.
Hvala pevcem cerkvenega  in moškega pevskega zbo-

ra za lepo zapete pesmi.
Zahvala gospodu župniku za lepo opravljen pogreb-

ni obred.
Nazadnje lepa hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste 

ga imeli radi.
Žalujoči: vsi njegovi

Zavod za gozdove
KE Dobrepolje
In
Kmetijska svetovalna služba

VABITA

na strokovno ekskurzijo 
na področje Kostanjevice 

Odšli bomo 22.04.2004, ob 7.00 uri, z Vidma 

(6.45 Struge), vrnitev bo predvidoma ob 20.00 

uri.  Ogledali si bomo pragozd Krakovski 

gozd, konjerejsko kmetijo ter Kartuzijo 

Pletarje, kjer bo tudi pokušinja vin. Kotizacija 

znaša 2.500,00 SIT (v ceno je všteto kosilo, 

degustacija vin ter ogled Kartuzije Pleterje, 

stroške prevoza pa krije Občina Dobrepolje) 

in se plačajo ob prijavi. Prijave zbira ZGS KE 

Dobrepolje (Hrovat, Indihar) na tel.: 7807 032, 

do zasedenosti mest.

Zavod za prostorsko,
komunalno in
stanovanjsko urejanje
Grosuplje, d.o.o.

VAM NUDIMO:
-  izdelavo "urbanističnega dela" posebnega dela  
 projekta 
 lokacijska dokumentacija po starih predpisih

- izdelavo projektne dokumentacije za vse vrste  
 objektov
-  pridobitev gradbenega dovoljenja

PRI GRADNJI VAŠEGA NOVEGA ALI 
REKONSTRUKCIJI OBSTOJEČEGA OBJEKTA

(01) 781-03-20 ali (01) 781-03-28

Najdete nas na
Taborski cesti 3 v Grosuplju

in po telefonu

Urnik ambulante na Vidmu 

PONEDELJEK 7.00 – 14.00
TOREK 13.00 – 19.00
SREDA 7.00 – 8.30 in

11.00 – 14.00 (vmes 
STRUGE)

ČETRTEK 12.00 – 18.00
PETEK 7.00 – 13.30

Za nujno zdravniško pomoč na domu kličite v redne 
ambulante, ponoči od 19. do 7. ure zjutraj in ob nedeljah 
ter praznikih ves dan pa na telefonske številke:

78 19 009, 050-624-071, 781-84-00 ZD GROSUPLJE, 
781-90-09 ZD IVANČNA GORICA (za čas dežurstva), 
050-624-071 MOBITEL ZA ČAS DEŽURSTVA.

Urnik zobne ordinacije Videm

PONEDELJEK in TOREK:          12.30 – 19.00
SREDA, ČETRTEK in PETEK:     7.00 – 13.30

Telefon: 01/7807-866
GSM:031/478-290

Zahvala; oglasi
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Zahvala

Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sosedom, prijateljem in gasilcem, 
ki ste nam priskočili na pomoč pri 
gašenju požara in sanaciji škode na 

objektu.

Hvala vam  

Družina Šuštar, Podgorica 12

MIZARSTVO NOSE
Nose Janez sp.
Kompolje 101
1312  Videm-Dobrepolje
 
Zaposlimo delavca v delavnici z lesno galanterijo.
Izobrazba ni pomembna.
Informacije na telefonu 01/7807073.

MISLI

Čim bolj poznam ljudi, tem bolj ljubim 
živali.

De Gaule

Prijatelji so kot lubenice. Da najdete vsaj 
enega dobrega, jih morate poskusiti tudi 
sto.

Prosper Merimee

Vsakdo vam lahko pove, koliko ima koz in 
ovac, vendar ne, koliko ima prijateljev.

 Sokrat

Za zadnjo besedo moškega stoji pika. Za 
zadnjo besedo žene pa stoji dvopičje.

                    Anna Moffo

Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje.  Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje 
Glavna urednica: Mihaela Steklasa (tel.: 7807 069, GSM: 031 561 081, e-mail: mihaela.steklasa@guest.arnes.si)

 Tisk in oblikovanje: Auroragraf d. o. o.  
Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1100 izvodov. 

Oglasi




